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RODZINA BOGIEM SILNA 

BIULETYN RODZINY RODZIN 
Nr 8 (160) 

      t!¾5½L9wbLY  2016            Dobrowolna ofiara 

whY aL_h{L9w5½L! 
 

/Ȋŀǎ ƴŀ ǎǇƻƧǊȊŜƴƛŜ Ǉƻ .ƻȍŜƳǳ 
YǊƽǘƪƻΣ ŀ ƳƻȍŜ ǿȅǎǘŀǊŎȊȅΧ 

 

bƛŜȊǿȅƪƱȅ ŘŀǊ 
 ÀȅŎƛŜ ǇƻǇťŘȊŀ ƴŀǎΣ ŘƻƳŀƎŀ ǎƛť ƴŀǘȅŎƘƳƛŀǎǘƻǿȅŎƘ ŘŜcyzji, wielu ludzi nie 
ƴŀŘŊȍŀ Ȋŀ ǿȅŘŀǊȊŜƴƛŀƳƛΣ ŎȊǳƧŊ ǎƛť ǇǊȊȅǘƱƻŎȊŜƴƛ ǎȊǳƳŜƳ ŀ ƴŀǿŜǘ ƘŀƱŀǎŜƳ 
ƻǘŀŎȊŀƧŊŎȅƳ ȊŜǿǎȊŊŘΦ 
 Lƴƴƛ ǎŊ ȊƴƛŜǿƻƭŜƴƛ ƴƛŜƳƻŎŊΣ ƳŀƧŊŎ ŘƻōǊŜ ǎŜǊŎŀ ƴƛŜ ǳƳƛŜƧŊ ȍȅŏ ǘŀƪΣ ōȅ 
ǿƛŜŎȊƻǊŜƳ ǎǇƻƪƻƧƴƛŜ ǎǇƻƧǊȊŜŏ ǎƻōƛŜ ǿ ƻŎȊȅΣ ōȅ ǿƛŘȊƛŜŏ ƴƛŜ ǘȅƭƪƻ ŎȊȅǎǘŜ ƛntencje, 
ŀƭŜ ǊƽǿƴƛŜȍ ǇƱȅƴŊŎŜ Ȋ ǎƛƭƴŜƧ ǿƻƭƛ ǎǇŜƱƴƛŀƴƛŜ ǎǿƻƛŎƘ ǿƱŀǎƴȅŎƘ ƻŎȊŜƪƛǿŀƵΦ  
 {Ŋ ǘŜȍ ƛ ǘŀŎȅΣ ƪǘƽǊȅŎƘ ǳǿƛƽŘƱ ǏǿƛŀǘΣ ƪǘƽǊȊȅ ς ŀ ǿ ƪŀȍŘȅƳ ǊŀȊƛŜ ǘŀƪ ƛƳ ǎƛť 
wydaje ς Ƨǳȍ ƴƛŜ ƳƻƎŊΣ ƴƛŜ ǇƻǘǊŀŦƛŊ ȍȅŏ ōŜȊ ŘƻȊƴŀƵΣ ōŜȊ ŀŘǊŜƴŀƭƛƴȅΣ ōŜȊ ǊȅȊȅƪŀ ƛ 
ǎƛƭƴȅŎƘ ǿǊŀȍŜƵΦ  
 /Ȋȅ ƧŜǎǘŜǏƳȅ ōŜȊǊŀŘƴƛΚ ½Řŀƴƛ ƴŀ Ǉŀǎǘǿť ǇƱȅƴŊŎȅŎƘ Ȋ ȊŜǿƴŊǘǊȊ ƻŎȊŜƪƛǿŀƵΣ 
ƪƭŜƧŊŎŜƧ ǊťŎŜΣ ƴƻƎƛ ƛ ƳȅǏƭƛ ǿŜǿƴťǘǊȊƴŜƧ ƎƴǳǏƴƻǏŎƛ ƛ ȍŊŘƴƛ ŜƳƻŎƧƛΣ ƪǘƽǊŜ ƴŀƧǇƛŜǊǿ 
ƻŎȊŜƪƛǿŀƴŜ ƛ ǇƻǎȊǳƪƛǿŀƴŜ ǇƻǘŜƳ ōƛƻǊŊ ƴŀǎ ǿŜ ǿƱŀŘŀƴƛŜΣ ǿ ƴƛŜǿƻƭťΚ 

 tŀƴ .ƽƎ Ȋƴŀ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀΥ ŘƭŀǘŜƎƻ {ȅƴ .ƻȍȅ ǇǊȊȅƧŊƱ ƭǳŘȊƪƛŜ ŎƛŀƱƻΣ ŘƭŀǘŜƎƻ .ƽƎ hƧŎƛŜŎ ǿȅōǊŀƱ 
ƴƛŜȊǿȅƪƱŊ ƪƻōƛŜǘť ƴŀ WŜƎƻ aŀǘƪťΣ ŘƭŀǘŜƎƻ ǎȊƭƛ ǇǊȊŜȊ ǘť ȊƛŜƳƛťΣ ōȅ ŎȊƱƻǿƛŜƪ ǳŎȊȅƱ ǎƛť ȍȅŏΦ bƛŜ ƴŀǳŎȊȅƳȅ ǎƛť 
ƧŜŘƴŀƪ ƴƛŎȊŜƎƻ ōŜȊ ŎƘǿƛƭƛ ȊŀǘǊȊȅƳŀƴƛŀΣ ōŜȊ ǎǇƻƧǊȊŜƴƛŀ ǿ ƻŎȊȅΣ ǘŀƪ Ƨŀƪ ƻƧŎƛŜŎ ŎȊȅ Ƴŀǘƪŀ ƴƛŜ ǇƻȊƴŀƧŊ 
ȍŀŘƴŜƎƻ ȊŜ ǎǿƻƛŎƘ ŘȊƛŜŎƛ Ǉƽƪƛ ƴƛŜ ȊŀŎȊƴŊ ƛƳ ǊŜƎǳƭŀǊƴƛŜ ǇŀǘǊȊŜŏ ǿ ƻŎȊȅΦ 
 .ƽƎ ŎƘŎŜΣ ōȅǏƳȅ ōȅƭƛ ǎȊŎȊťǏƭƛǿǎƛΣ ǎǇƻƪƻƧƴƛŜƧǎƛΣ ōŀǊŘȊƛŜƧ ŘȅǎǇƻȊȅŎȅƧƴƛΣ ǿȅǘǊǿŀƭƛ ǿ ǎǿƻƛŎƘ 
ǇƻǎǘŀƴƻǿƛŜƴƛŀŎƘ ƛ ǿ ȍȅŎȊƭƛǿƻǏŎƛ ǿƻōŜŎ ƛƴƴȅŎƘΦ .ƽƎ ȊƴŀƭŀȊƱ ǎǇƻǎƽōΣ ōȅ ƪŀȍŘȅΣ ƪǘƻ ǘȅƭƪƻ ŎƘŎŜ ǳŎȊȅƱ ǎƛť 
ǇŀǘǊȊŜƴƛŀ ƴŀ Ǐǿƛŀǘ ǿŜŘƱǳƎ WŜƎƻ ƳƛƱƻǏŎƛΣ ǿŜŘƱǳƎ WŜƎƻ ƻǇŀǘǊȊƴƻǏŎƛƻǿȅŎƘ ȊŀƳȅǎƱƽǿΦ ¢ȅƳ ǎǇƻǎƻōŜƳ ƧŜǎǘ 
ǊƽȍŀƴƛŜŎΦ  
 WŜŘƴȅƳ Ȋ ƴŀƧƭŜǇǎȊȅŎƘ ǇƻƳȅǎƱƽǿ ƴŀ ƪƻǊȊȅǎǘŀƴƛŜ Ȋ wƽȍŀƵŎŀ ƧŜǎǘ ƻŘƳƛŜǊȊŀƴƛǳ αȊŘǊƻǿŀǏƪŀƳƛέ ŎȊŀǎǳ 
ƴŀ ǇǊȊȅƧǊȊŜƴƛŜ ǎƛťΣ Ƨŀƪ WŜȊǳǎ Ȋ aŀǊȅƧŊ ǊŀŘȊƛƭƛ ǎƻōƛŜ ȊŜ ǏǿƛŀǘŜƳΦ bƛŜ ƳǳǎȊť ǇǊȊŜŎƛŜȍ ƳȅǏƭŜŏ ƻ ǎƱƻǿŀŎƘ 
!ǊŎƘŀƴƛƻƱŀ ǎƪƛŜǊƻǿŀƴȅŎƘ Řƻ aŀǊƛƛ Ȋ bŀȊŀǊŜǘǳΣ ƴƛŜ ƳǳǎȊť Ȋŀǎǘŀƴŀǿƛŀŏ ǎƛť ƴŀŘ ǇǊƻǏōŊ ƻ ŘƻōǊŊ ǏƳƛŜǊŏΣ ǘƻ 
ƳŀƳȅ Ƨǳȍ αŘƻōǊȊŜ ǇǊȊŜǊƻōƛƻƴŜέΦ YŀȍŘŀ Ȋ ŘȊƛŜǎƛŊǘŜƪ ǊƽȍŀƵŎŀ ǘƻ ǎȊŀƴǎŀ ƴŀ Řǿǳ- trzyminutowe zatrzymanie 
sƛť ƴŀŘ ǿƱŀǎƴȅƳ ȍȅŎƛŜƳΦ {Ȋŀƴǎŀ ƴŀ ǇŀǘǊȊŜƴƛŜ ƴŀ Ǐǿƛŀǘ Ǉƻ .ƻȍŜƳǳΦ  
 {ǇǊƽōǳƧƳȅ ǿ ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪǳ ǎǘŀƴŊŏ ǳ ōƻƪǳ WŜȊǳǎŀ ƛ aŀǊȅƛ ƛ ǳŎȊȅŏ ǎƛť ǇŀǘǊȊŜƴƛŀ ƴŀ Ǐǿƛŀǘ ƻŎȊȅƳŀ 
Boga.  
 
 
 
 
 
 
 

W numerze przeczytasz:    ¦ǊƻŎȊȅǎǘƻǏŎƛ L ǊΦ ǏƳƛŜǊŎƛ   ¢ŜƻƭƻƎƛŀ Řƭŀ ƳťȍŎȊȅȊƴ 
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aƛƱƻǏŏ ƛ ǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŏ ǎǇƻƱŜŎȊƴŀ        
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W Zwiastowaniu ǇŀǘǊȊȅƳȅ ƴŀ ƳƱƻŘŊ ŘȊƛŜǿŎȊȅƴťΣ ƪǘƽǊŊ 
ƻŘǿƛŜŘȊŀ ǇǊȊŜŘȊƛǿƴȅ ǇƻǎƱŀƴƛŜŎ ƛ pyta, czy pozwoli, by 
tŀƴ .ƽƎ ȊƳƛŜƴƛƱ ƧŜƧ ǇƭŀƴȅΦ hƴŀΣ ŎƘƻŏ Ƴŀ ǎǿƽƧ ǇƻƳȅǎƱ 
ƴŀ ȍȅŎƛŜΣ ǳǇŜǿƴƛŀ ǎƛťΣ ŎȊȅ ƴŀ ǇŜǿƴƻ tŀƴ .ƽƎ ȊŀŘŀƧŜ ǘƻ 
ǇȅǘŀƴƛŜ ƛ ǳŦŀƧŊŎ Ȋ .ƻȍŜ ǇǊƻǿŀŘȊŜƴƛŜ ǿȅǇƻǿƛŀŘŀ αŦƛŀǘέΣ 
αȊƎŀŘȊŀƳ ǎƛťέΦ ½ŀǿǎȊŜΣ ƎŘȅ ŎƻǏ ƳƴƛŜ ȊŀǎƪŀƪǳƧŜ ǿǊŀŎŀƳ 
do tej tajemnicy i zaǘǊȊȅƳǳƧť ǎƛť ƴŀ ƪƛƭƪŀ Ƴƛƴǳǘ 
ǎȊǳƪŀƧŊŎ ǎǇƻǎǘǊȊŜƎŀǿŎȊƻǏŎƛΣ ǎƛƱȅ ƛ ǿȅǘǊǿŀƱƻǏŎƛΦ  

LŘŊŎ Ȋ aŀǊȅƧŊ Řƻ 9ƭȍōƛŜǘȅ ǿƛŘȊƛƳȅΣ ȍŜ ƪŀȍŘŜ ǎǇƻǘƪŀƴƛŜ 
Ƴƻȍƴŀ ȊŀŎȊŊŏ ƻŘ ǳǿƛŜƭōƛŀƴƛŀ {ǘǿƽǊŎȅΣ ŎƘƻŏōȅ ǿ ǎŜǊŎǳΣ 
ȍŜ ƻǎƻōŀΣ ƪǘƽǊŀ ǘŜƎƻ ǇǊŀƎƴƛŜ ȊŀǿǎȊŜ ŘƻǎǘǊȊŜȍŜ WŜȊǳǎŀΣ 
ƪǘƽǊȅ ŎƘŎŜ ȊŀƳƛŜǎȊƪŀŏ ƛ ǊƻȊǿƛƧŀŏ ǎƛť ǿ ŎȊƱƻǿƛŜƪǳ 
ǎǘƻƧŊŎȅƳ ǇǊȊŜŘ ƴŀƳƛΦ aƻȍŜ ǘŜ ŘǿƛŜ Ƴƛƴǳǘȅ ǇƻƳƻƎŊ 
ȊƻōŀŎȊȅŏ ǎǇƻǎƽōΣ ǿ Ƨŀƪƛ ƳƻƎť ǿŜǎǇǊȊŜŏ .ƻȍŜ Ǉƭŀƴȅ 
ǿƻōŜŎ ƪƻƎƻǏΣ ƪƻƎƻ ǎǇƻǘƪŀƱŜƳΧ 

{ǘŀƧŊŎ ǇǊȊŜŘ ōŜǘƭŜƧŜƳǎƪƛƳ ȍƱƽōƪƛŜƳ pytam samego 
ǎƛŜōƛŜΣ ŎȊȅ ƴƛƎŘȅ ƴƛŜ ƳŀǊǳŘȊƛƱŜƳΣ ȍŜ Ƴƛ ŎȊŜƎƻǏ ōǊŀƪuje, 
ŀōȅ ōȅŏ ŘƻōǊȅƳΧ .ȅƱōȅƳ ƭŜǇǎȊȅƳ ŎȊƱƻǿƛŜƪƛŜƳΣ ƎŘȅōȅ 
ǘƻΣ ƎŘȅōȅ ǘŀƳǘƻΧ |ǿƛťǘŀ wƻŘȊƛƴŀ ǇǊȊȅƴƛƻǎƱŀ Ǐǿƛŀǘǳ 
ƴŀƧǿƛťƪǎȊŜ ŘƻōǊƻ ƴƛŜ ƳŀƧŊŎ ƴƛŎΦ bŀǇǊŀǿŘť ƴƛŎ ς poza 
ƱŀǎƪŊΣ ƪǘƽǊŊ ƴŀ ǇŜǿƴƻ ƻǘǊȊȅƳǳƧť ς nie potrzeba, aby 
ōȅŏ ŎƛŜǊǇƭƛǿȅƳΣ ǿȅǊƻȊǳƳƛŀƱȅƳΣ ǿȅǘǊǿŀƱȅƳΧ WŜǏƭƛ 
ŘȊƛŜǎƛťŏ zdrowasiek ƴƛŜ ǿȅǎǘŀǊŎȊȅΣ ŀōȅ ǎƛť ǿ ǘȅƳ 
ǳǘǿƛŜǊŘȊƛŏΣ ǘƻ ŘŀƳ ǎƻōƛŜ ŎȊŀǎ ǇƻǿǘŀǊȊŀƧŊŎ ŘǿŀŘȊƛŜǏŎƛŀΦ 

aŀǊȅƧŀ Ȋ WƽȊŜŦŜƳ ŘƻǎƪƻƴŀƭŜ ǿƛŜŘȊƛŜƭƛΣ ȍŜ WŜȊǳǎ ƧŜǎǘ ƛƳ 
powierzonyΣ ǎŊ ǿȊƻǊŜƳ Řƭŀ ǊƻŘȊƛŎƽǿΣ ƪǘƽǊȅƳ ƴƛŜ ŎƘŎŜ 
ǎƛť ƻŘƪǊȅǿŀŏ ǳȊŘƻƭƴƛŜƵ ƛ ȊŀƛƴǘŜǊŜǎƻǿŀƵ ǇƻǿƛŜǊzonych 
ƛƳ ŘȊƛŜŎƛΣ ƪǘƽǊȊȅ ƭŜƪŎŜǿŀȍŊ ƛŎƘ ȊŀƛƴǘŜǊŜǎƻǿŀƴƛŀΣ ƪǘƽǊȊȅ 
ƴƛŜ ǇƻŘŜƧƳǳƧŊ ǿȅǎƛƱƪǳΣ ōȅ Ƴƻǘȅǿƻǿŀŏ ƛ ǇƻŘǘǊȊȅƳȅǿŀŏ 
ǿ ǿȅǎƛƱƪǳ ǎȅƴƽǿ ƛ ŎƽǊƪƛΦ hŘŘŀŏ ŘȊƛŜŎƪƻ .ƻƎǳΣ ǘƻ 
ȊŀƴǳǊȊȅŏ ǿ ƴŀƧōŀǊŘȊƛŜƧ ƪƻŎƘŀƧŊŎŜ {ŜǊŎŜΣ ǘƻ ǇƻǎȊǳƪŀŏ 
ǎǇƻǎƻōƽǿΣ ƧŀƪƛŜ ǳȍȅƱ {ǘǿƽǊŎŀΣ ōȅ ǳŘƻǿƻŘƴƛŏ dziecku, 
ȍŜ ƧŜǎǘ ƧŜƎƻ ǳƪƻŎƘŀƴȅƳΣ ǳƪƻŎƘŀƴŊΦ 

5ǿǳƴŀǎǘƻƭŜǘƴƛ WŜȊǳǎ ǿ ǏǿƛŊǘȅƴƛΣ ǘƻ ŎƘƱƻǇƛŜŎΣ ƪǘƽǊȅ 
ǎȊǳƪŀ ǇǊŀǿŘȅΣ ŎƘƱƻǇƛŜŎΣ ƪǘƽǊȅ ǳƳƛŜ ǳǇƻƳƴƛŜŏ aŀǘƪť ƛ 
WŜƧ ƳťȍŀΣ ŀ hƴƛ Ȋ ǇƻƪƻǊŊ ǇǊȊȅƧƳǳƧŊ ǎƪŀǊŎŜƴƛŜΦ /ȊŜƎƻ ƴƛŜ 
ǊƻȊǳƳƛŜƧŊΣ ǘƻ ǇƻȊƻǎǘŀǿƛŀƧŊ ǿ ǎŜǊŎǳΣ ōȅ ǇƻǘŜƳ 
ǇǊȊŜƳȅǏƭŜŏΦ bƛŜ ǿƻƭƴƻ ƻŘǊȊǳŎŀŏ ǇȅǘŀƵ ƛ ǿŊǘǇƭƛǿƻǏŎƛΣ 
ŎƘƻŏ ŎȊŀǎŜƳ ǘǊȊŜōŀ ŎƛŜǊǇƭƛǿƛŜ ǇƻŎȊŜƪŀŏ ƴŀ .ƻȍŜ 
ǿȅƧŀǏƴƛŜƴƛŜΦ tƻǿƛŜǊȊŀƧŊŎ WŜȊǳǎƻǿƛ ǎǿƻƧŜ Ǉȅǘŀƴƛŀ 
ȊŀǿǎȊŜ ōťŘȊƛŜƳȅ ǿƛŜŘȊƛŜƭƛΣ Ŏƻ ŘȊƛťƪƛ ƴƛƳ ǎǘŀƧŜ ǎƛť 
ǇƛťƪƴƛŜƧǎȊŜ ǿ ƴŀǎȊȅƳ ȍȅŎƛǳΦ 

DŘȅ tŀƴ WŜȊǳǎ ǿŎƘƻŘȊƛƱ Řƻ WƻǊŘŀƴǳΣ ōȅ ǇǊȊȅƧŊŏ 
chrzestΣ ǇƻŎƘȅƭƛƱ ǎƛť ƎƱťōƻƪƻ ǿ ǎǘǊƻƴť ǘȅŎƘΣ ƪǘƽǊȊȅ ƴƛŜ 
ǳƳƛŜƧŊ ȍȅŎƛŀ ƴŀŘǇǊȊȅǊƻŘȊƻƴŜƎƻ ǇƻƱŊŎȊȅŏ ǏŎƛǏƭŜ Ȋ 
ŎƻŘȊƛŜƴƴƻǏŎƛŊΦ tƻƪŀȊŀƱΣ ȍŜ ǎƱǳȍŊŎ .ƻƎǳ ŘƻȊƴŀƳȅΣ ōŜȊ 
ȍŀŘƴŜƧ ƴŀǎȊŜƧ ȊŀǎƱǳƎƛΣ ǇƻǊȊŊŘƪǳ ǿ ǘȅƳ Ŏƻ ǿȅǇŜƱƴƛŀ 
ŘȊƛŜƵ ǇƻǿǎȊŜŘƴƛΦ /ƘŎŊŎ ǿȅǇŜƱƴƛŀŏ ǿƻƭť .ƻȍŊ ƳƻȍŜƳȅ 
ǎǘǊŀŎƛŏ ŎƻǏ Ȋ ǘŜƎƻΣ Ŏƻ ǇǊȊŜƳƛƧŀƧŊŎŜΣ ŀƭŜ ǿ ƻǎǘŀǘŜŎȊƴȅƳ 
ǊŀŎƘǳƴƪǳ ȊŀǿǎȊŜ ȊȅǎƪŀƳȅΦ ²ŀǊǘƻ Ȋŀǎǘŀƴƻǿƛŏ ǎƛť Ƨŀƪ 

ǇƻƪƻǊƴƛŜ ǘǊŀƪǘƻǿŀŏ ǿƱŀǎƴȅ ǊƻȊǎŊŘŜƪΣ ōȅ 
ǇƻŘǇƻǊȊŊŘƪƻǿŀŏ ȊǿȅƪƱŜ ŘŜŎȅȊƧŜ {ǘǿƽǊŎȅ ƛ 
Zbawicielowi. 

Zamiana wody w wino w Kanie Galilejskiej to 
przejrȊȅǎǘŜ ǇǊȊȅǇƻƳƴƛŜƴƛŜΣ ȍŜ tŀƴ .ƽƎ ƴƛŜ ǇƻƳȅƭƛƱ ǎƛť 
ǎǘǿŀǊȊŀƧŊŎ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀΣ ȍŜ ǏǿƛŀŘƻƳƛŜ Ǝƻ ȊŀǇǊƻǎƛƱ ƴŀ 
ǿƛŜŎȊƴƻǏŏ Řƻ ȊōŀǿƛŜƴƛŀ ƛ ȍŜ ŘŀƧŜ ƴŀƳ ǿǎȊȅǎǘƪƻΣ Ŏƻ 
ǇƻǘǊȊŜōƴŜ Řƻ ȍȅŎƛŀΦ !ƭŜ Ȋŀ ƴŀǎ ƴƛŜ ǇƻŘŜƧƳǳƧŜ ŘŜŎȅȊƧƛΣ 
ǘȅƭƪƻ ǇƻŘǎǳǿŀ ǊƻȊǿƛŊȊŀƴƛŀΦ _ŀǘǿƛŜƧ ǿȅōƛŜǊŀŏΣ ƎŘȅ 
wprowŀŘȊƛ ǎƛť ǿŜ ǿƱŀǎƴŜ ȍȅŎƛŜ ȊŀƭŜŎŜƴƛŜ aŀǊȅƛ 
αŎȊȅƵŎƛŜ ǿǎȊȅǎǘƪƻΣ ŎƻƪƻƭǿƛŜƪ ǿŀƳ ǇƻǿƛŜέΦ .ƽƎ ƭǳōƛ 
ȊŀǎƪƻŎȊŜƴƛŀΣ ƪǘƽǊŜ ǎŊ WŜƎƻ ǊƻȊǿƛŊȊŀƴƛŀƳƛ 
ǇƻǿƛŜǊȊƻƴȅŎƘ ǇǊȊŜȊ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ ǎǇǊŀǿΦ 

{ƱǳŎƘŀƧŊŎ ǎƱƽǿ tƛǎƳŀ |ǿƛťǘŜƎƻ ƛ ǎȊǳƪŀƧŊŎ .ƻȍŜƎƻ 
Ǉƛťƪƴŀ ƳǳǎƛƳȅ ƴƛŜǊŀȊ ƪƻƴŦǊƻƴǘƻǿŀŏ ōǊǳǘŀƭƴŊ 
ŎƻŘȊƛŜƴƴƻǏŏ Ȋ ƴƛŜǇƻǿǘŀǊȊŀƭƴƻǏŎƛŊ ŎȊťǎǘƻ ǿȅƪǇƛƻƴŀΣ 
ƻǏƳƛŜǎȊŀƴŀΦ tŀƴ .ƽƎ ƧŜŘƴŀƪ ȊŀǇŜǿƴƛƱ ǿ {ǿŜƧ 
hǇŀǘǊȊƴƻǏŎƛΣ ȍŜ ƴƛŜ Ƴŀ ǘŀƪƛŜƧ ǎȅǘǳŀŎƧƛΣ ƪǘƽǊŀ ƴƛŜ Ƴŀ 
.ƻȍŜƎƻ ǊƻȊǿƛŊȊŀƴƛŀΦ !ōȅ ǎȊǳƪŀŏΦ _ŀǘǿƛŜƧ ȊƴŀƧŘƻǿŀŏ 
ƴŀƧǇƛťƪƴƛŜƧǎȊŜ ǊƻȊǿƛŊȊŀƴƛŀ ǘǊǳŘƴȅŎƘ ǎǇǊŀǿΣ ƎŘȅ ǎƛť 
dobrze Ȋƴŀ {Ʊƻǿƻ .ƻƎŀΦ 

¢ȅƭƪƻ Ǐǿƛťǘȅ Wŀƴ ƴƛŜ ǳŎƛŜƪƱ ǎǇƻŘ ƪǊȊȅȍŀ. /Ƙƻŏ ǊƽǿƴƛŜȍ 
tƛƻǘǊ ƛ Wŀƪǳō ōȅƭƛ ƴŀ DƽǊȊŜ tǊȊŜƳƛŜƴƛŜƴƛŀΦ aƻȍŜ ƴƛŜ 
ǳƳƛŜƭƛ ŎȊȅǎǘȅƳ ǿȊǊƻƪƛŜƳ ǎǇƻƧǊȊŜŏ ƴŀ ōƻǎƪƻǏŏ {ȅƴŀ 
/ȊƱƻǿƛŜŎȊŜƎƻΣ ƳƻȍŜ Ȋŀ ōŀǊŘȊƻ ǇǊȊŜƧťƭƛ ǎƛť ǎǿƻƛƳƛ 
ǇǊȊŜȍȅŎƛŀƳƛΣ ƳƻȍŜ ƻŎȊŜƪƛǿŀƭƛ ǎŀƳȅŎƘ ȊǿȅŎƛťǎǘǿ ǳ 
ōƻƪǳ WŜȊǳǎŀΦ ½ bƛƳ ǎƛť ȊŀǿǎȊŜ ȊǿȅŎƛťȍŀΣ ŀƭŜ ŎȊťǎǘƻ 
ōȅǿŀƧŊ ǘƻ ȊǿȅŎƛťǎǘǿŀ ǇƻŘƻōƴŜ Řƻ ǘŜƎƻΣ ƪǘƽǊŜ ƻǎƛŊƎƴŊƱ 
Ǐǿƛťǘȅ Wŀƴ ς ƴŀƧōƭƛȍǎȊȅ ǇǊȊȅƧŀŎƛŜƭ WŜȊǳǎŀΣ 

bƛŜ Ƴŀ ǿƛťƪǎȊŜƎƻ ŎǳŘǳ ƴƛȍ 9ǳŎƘŀǊȅǎǘƛŀΦ Nie ma 
ǿƛťƪǎȊŜƧ ōƭƛǎƪƻǏŎƛ Ȋ WŜȊǳǎŜƳ ƴƛȍ ǇǊȊȅƧťŎƛŜ WŜƎƻ /ƛŀƱŀ ƛ 
Krwi. Niech czas ŘȊƛŜǎƛŊǘƪƛ ȊŘǊƻǿŀǎƛŜƪ ǇƻƳƻȍŜ 
ǳǘǿƛŜǊŘȊƛŏ ǎƛť ǿ ǇŜǿƴƻǏŎƛΣ ȍŜ ŎƘŎť ǘŀƪ ȍȅŏΣ ōȅ ǇƻŘŎȊŀǎ 
ƪŀȍŘŜƧ aǎȊȅ |ǿƛťǘŜƧ ǇǊȊȅƧŊŏ YƻƳǳƴƛť |ǿƛťǘŊΣ ȍŜ ŎƘŎť 
ƻŘ Ǐǿƛǘǳ Řƻ ƎƻŘȊƛƴȅ ȊŀǏƴƛťŎƛŀ ǇǊȊȅƧƳƻǿŀŏ ŘŀǊȅ .ƻƎŀΣ Ȋ 
ƴƛƳƛ ǿǎǇƽƱǇǊŀŎƻǿŀŏ ƛ ǇǊȊȅƴƻǎƛŏ ƛŎƘ ƻǿƻŎŜΦ 

JŜȊǳǎ ŘǊȍŀƱ ǿ hƎǊƽƧŎǳΣ ŀ !ƴƛƻƱ ǇǊȊȅǘǳƭƛƱ ǎƛť Řƻ bƛŜƎƻ ƛ 
ǳƳŀŎƴƛŀƱ DƻΦ ¢ƻ ǿƱŀǏƴƛŜ !ƴƛƻƱ {ǘǊƽȍ ƧŜǎǘ ŘŀǊŜƳ tŀƴŀ 
.ƻƎŀΣ ƪǘƽǊȅ ƴƛƪƻƎƻ ƴƛŜ Ȋƻǎǘŀǿƛŀ ǿ ǎŀƳƻǘƴƻǏŎƛΦ /ƘƻŎƛŀȍ 
ǿƛŜƭǳ ȊŀŘŀƴƛƻƳ ǘǊȊŜōŀ ǎǘŀǿƛŀŏ ŎȊƻƱŀ ǎŀƳŜƳǳΣ ŎƘƻŎƛŀȍ 
ƴƛŜƪƛŜŘȅ αƴƛŜ ŎȊǳƧŜƳȅέ ōƭƛǎƪƻǏŎƛ .ƻƎŀΣ ǘƻ Ƨednak wiara 
ǇƻŘǎǳǿŀ ǇŜǿƴƻǏŏ hōŜŎƴƻǏŎƛ ȊŀǇǊŀǎȊŀƧŊŎŜƧ Řƻ 
ǇǊȊȅƧťŎƛŀ ȍȅŎƛŀ .ƻȍŜƎƻ ŎŀƱȅƳ ǎŜǊŎŜƳΦ 5ƻ ǇǊȊȅƧťŎƛŀ 
hƎǊƽƧŎŀΣ 5ǊƻƎƛ YǊȊȅȍƻǿŜƧ ƛ ½ƳŀǊǘǿȅŎƘǿǎǘŀƴƛŀΦ 

tǊȊŜǊŀȍŀƧŊŎȅ ƧŜǎǘ ǿƛŘƻƪ ǳōƛŎȊƻǿŀƴŜƎƻ /ƛŀƱŀ 
Chrystusa. ¢ƻ ǿƛŘƻƪ ƎǊȊŜŎƘǳ ƛ ƧŜƎƻ ǎƪǳǘƪƽǿΦ /Ȋťǎǘƻ 
ŘŜŎȅŘǳƧŊŎ ǎƛť ƴŀ ǎŀƳƻǿƻƭť ŎȊƱƻǿƛŜƪ ƧŜǎǘ ǘŀƪ ȊŀǏƭŜǇƛƻƴȅ 
ǎǿƻƛƳƛ ǇǊȊŜȍȅŎƛŀƳƛΣ ǎǿƻƛƳƛ ŘƻȊƴŀƴƛŀƳƛ ƛ 
ƻŎȊŜƪƛǿŀƴƛŀƳƛΣ ȍŜ ǘǊŀŎƛ ǎǇǊȊŜŘ ƻŎȊǳ ǘƻΣ Ŏƻ ǿ ƎǊȊŜŎƘǳ 
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ƴŀƧǿŀȍƴƛŜƧǎȊŜΣ ŎȊȅƭƛ ƻŘǊȊǳŎŜƴƛŜ .ƻƎŀΦ ¢ƻΣ Ŏƻ ƭǳŘȊƛŜ 
ȊǊƻōƛƭƛ Ȋ tŀƴŜƳ WŜȊǳǎŜƳ ŘȊƛŜƧŜ ǎƛť Ȋ ŘǳǎȊŊ ƭǳŘȊƪŊ 
ȊǊŀƴƛƻƴŊ ǎƱƻǿŜƳ ŀƭōƻ ŎȊȅƴŜƳΣ ƪǘƽǊȅ ǳŘŀǿŀƱΣ ȍŜ ƧŜǎǘ 
ŘƻōǊŜƳΦ tǊȊȅƧǊȊȅƧƳȅ ǎƛť ǇǊŀǿŘȊƛŜ ƻ ƎǊȊŜŎƘǳΣ ƪǘƽǊȅ ƧŜǎǘ 
ƴŀƧǿƛťƪǎȊŊ ƪǊȊȅǿŘŊΣ ƧŀƪŊ ŎȊƱƻǿƛŜƪ ƳƻȍŜ ǎƻōƛŜ 
ǿȅǊȊŊŘȊƛŏΦ 

YƻǊƻƴŀ ŎƛŜǊƴƛƻǿŀ ȊŀƱƻȍƻƴŀ ƴŀ ƎƱƻǿť tŀƴŀ WŜȊǳǎŀ, 
ƻōǊŀȊ ǘŜƎƻΣ Ƨŀƪ ƳŀƱƻŘǳǎȊƴƻǏŏ ƭǳŘȊƪŀ ǘǊŀƪǘǳƧŜ {ǘǿƽǊŎťΦ 
|ǿƛŀǘ ƴƛōȅ Ƴƽǿƛ ƻ /ƘǊȅǎǘǳǎƛŜ ς YǊƽƭǳΣ ŀƭŜ ƪƻǊƻƴŀΣ ƧŀƪŊ 
aǳ ƴŀƪƱŀŘŀƧŊ ƧŜǎǘ ƪǇƛƴŊΣ ǳŘŀǿŀƴƛŜƳΣ ǎȊȅŘŜǊǎǘǿŜƳΦ 
¢ǊȊŜōŀ ǳŎȊŎƛǿƛŜ ǇǊȊȅƧǊȊŜŏ ǎƛť ǎǿƻƧŜƧ ǇƻōƻȍƴƻǏŎƛΥ ŎȊȅ 
ƧŜǎǘ ǘƻ ǊȊŜŎȊȅǿƛǏŎƛŜ ǇƻōƻȍƴƻǏŏΣ ǘƻ ȊƴŀŎȊȅ ǎǘŀǿƛŀƴƛŜ 
ǿǎȊȅǎǘƪƛŜƎƻ ǇƻƴƛȍŜƧ .ƻƎŀ ƛ ƴŀǎȊŜƧ ŘǊƻƎƛ Řƻ bƛŜƎƻΦ /Ȋȅ 
to ƴƛŜ ƧŜǎǘ αǇǊȊŜŘōƻȍƴƻǏŏέΣ ŎȊȅ ƴƛŜ ǇǊȊȅŘȊƛŜƭƛƱŜƳ 
{ǘǿƽǊŎȅ ƛ ½ōŀǿƛŎƛŜƭƻǿƛ ƳƛŜƧǎŎŀ ƴŀ ƪƻƵŎǳ ǎȊŜǊŜƎǳΦ /Ȋȅ 
Ƴƽǿƛť ƴƛŜƪƛŜŘȅ αȊƻǎǘŀƱŀ Ƨǳȍ ǘȅƭƪƻ ƳƻŘƭƛǘǿŀέΣ ŎȊȅ 
ƪƻƳōƛƴǳƧť Ǉƻ ǎǿƻƧŜƳǳ ƪŀȍŊŎ tŀƴǳ .ƻƎǳ ƴŀǇǊŀǿƛŀŏ 
wszystkƻΣ Ŏƻ ǇƻǇǎǳƱŜƳΦ ! ǘƻ ǿƱŀǏƴƛŜ ƧŜǎǘ ƪǇƛƴŊ ǿƻōŜŎ 
Pana Boga. 

LŘŊŎ 5ǊƻƎŊ YǊȊȅȍƻǿŊ Pan Jezus spotyka wielu ludzi ς ǎŊ 
ǿǏǊƽŘ ƴƛŎƘ ȍȅŎȊƭƛǿƛ ƛ ǿǊƻƎƻǿƛŜΦ tȅǘŀƴƛŜΣ ƧŀƪƛŜ ǎǘŀǿƛŀƳ 
ǎƻōƛŜ ǇƻŘŎȊŀǎ ǊƻȊǿŀȍŀƴƛŀ ǘŜƧ ǘŀƧŜƳƴƛŎȅ ǘƻ ǇȅǘŀƴƛŜ ƻ 
ƳƛŜƧǎŎŜΣ ƧŀƪƛŜ ȊŀƧƳǳƧť ǿƻōŜŎ aťƪƛ WŜȊǳǎŀ /ƘǊȅǎǘǳǎŀΦ ! 
ǘŀ aťƪŀΣ ǘƻ ƴŀǳƪŀ WŜȊǳǎŀ Ȋ bŀȊŀǊŜtu wprowadzona w 
ȍȅŎƛŜΦ 5ǊƻƎŀ ǇǊƻǿŀŘȊŊŎŀ Řƻ ½ōŀǿƛŜƴƛŀ ƧŜǎǘ ǘǊǳŘŜƳΦ 
aƻƎť ǿ ȍȅŎƛǳ ǇƻǇȅŎƘŀŏ WŜȊǳǎŀ ƛ ƴƛŜŎƛŜǊǇƭƛǿƛŏ ǎƛťΣ ȍŜ 
ƧŜǎȊŎȊŜ Ƴƛ ƴƛŜ ǇǊȊȅƎƻǘƻǿŀƱ ƻŎȊŜƪƛǿŀƴȅŎƘ ǇǊȊŜȊŜ ƳƴƛŜ 
ŘŀǊƽǿ, ŀƭŜ ǊƽǿƴƛŜȍ ƳƻƎť ǎǇƻƎƭŊŘŀŏ ƴŀ bƛŜƎƻ Ȋ ƳƛƱƻǏŎƛŊ 
aŀǘƪƛΣ ŀƭōƻ ǇƻƪƻǊƴƛŜ ƻŎƛŜǊŀŏ ǳƳťŎȊƻƴŊ ǘǿŀǊȊΦ  

DŘȅ WŜȊǳǎ ǳƳƛŜǊŀƱΣ ǇƻǿƛŜǊȊȅƱ ƳƴƛŜ ƛ ƪŀȍŘŜƎƻ {ǿƻƧŜƧ 
aŀǘŎŜΦ ! ǇƻǘŜƳ ǿƱƽŎȊƴƛŀ ȍƻƱƴƛŜǊȊŀ ƻǘǿƻǊȊȅƱŀ ōƻƪ 
/ƘǊȅǎǘǳǎŀΣ ȊŀƳƻȍƴȅ LȊǊŀŜƭƛǘŀ ƻŘŘŀƱ ǎǿƽƧ ƎǊƽōΣ ƳƛŀƱȅ 
ƳƛŜƧǎŎŜ ǿȅŘŀǊȊŜƴƛŀΣ Řƻ ƪǘƽǊȅŎƘ ǇƻǘŜƳ ŘƻǇƛǎŀƴƻ ƛŎƘ 
ǎŜƴǎΦ aƻȍƴŀ ǿȅōǊŀŏ ǎƻōƛŜ ƪǘƽǊŜƪƻƭǿƛŜƪ Ȋ nich i 
ƻŘƴŀƭŜȋŏ ƛŎƘ ǎŜƴǎ ǿŜ ǿƱŀǎƴŜƧ ŎƻŘȊƛŜƴƴƻǏŎƛΥ ŎȊȅ ōŀǊŘȊƛŜƧ 
ǇƻǘǊȊŜōǳƧť ƻōŜŎƴƻǏŎƛ aŀǘƪƛ WŜȊǳǎŀΣ ŎȊȅ ƪǊǿƛ ƛ ǿƻŘȅ ς 
Ȋƴŀƪƽǿ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ ǇƱȅƴŊŎȅŎƘ Ȋ WŜȊǳǎƻǿŜƎƻ {ŜǊŎŀΣ ŎȊȅ 
ǎȊǳƪŀƳ ǿ ǎƻōƛŜ ǿƛŜƭƪƻŘǳǎȊƴƻǏŎƛΣ ƪǘƽǊŀ ǇƻȊǿƻƭƛ ŘȊƛŜƭƛŏ 
ǎƛť Ȋ ǘȅƳƛΣ ƪǘƽǊȊȅ ƴƛŎ ƴƛŜ ƳŀƧŊ. 

/ƘǊȅǎǘǳǎ ½ƳŀǊǘǿȅŎƘǿǎǘŀƱȅ ǘƻ ƴŀǎȊŀ ƴŀŘȊƛŜƧŀ ƛ ǎƛƱŀΦ 
½ƳŀǊǘǿȅŎƘǿǎǘŀƴƛŜ ƧŜǎǘ ƻōŜŎƴŜ ǿ ƪŀȍŘȅƳ Ȋ 
ǎŀƪǊŀƳŜƴǘƽǿ ǏǿƛťǘȅŎƘΥ ǎŊ ƻƴŜ ŘŀǊŀƳƛ ǇƻȊǿŀƭŀƧŊŎȅƳƛ 
ǇǊȊŜƪǊŀŎȊŀŏ ǎƛŜōƛŜ ǿ ǇƻŘƴƻǎȊŜƴƛǳ ǎƛť ƛ ǿȅǊȊŜƪŀƴƛǳ 
ƴƛŜǇǊŀǿƻǏŎƛΣ ǿ ǿȅōŀŎȊŀƴƛǳΣ ǿ ǘǿƻǊȊŜƴƛǳ ŀǘƳƻǎŦŜǊȅ 

ǊƻŘȊƛƴƴŜƧΦ {Ŋ ŘŀǊŜƳ ƛ ȊƻōƻǿƛŊȊŀƴƛŜƳΣ ǎŊ ƱŀǎƪŊ ŀƭŜ ƛ 
ƻōƛŜǘƴƛŎŊ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀΣ ƪǘƽǊȅ ōťŘȊƛŜ ǿǎǇƽƱǇǊŀŎƻǿŀƱ Ȋ ƻǿŊ 
ƱŀǎƪŊΦ aƻȍŜ ǇƻƳȅǏƭť ƻ ǎȊŎȊŜǊƻǏŎƛ ǇƻǎǘŀƴƻǿƛŜƴƛŀ 
ǇƻǇǊŀǿȅ Ǉƻ ƻǘǊȊȅƳŀƴƛǳ ǊƻȊƎǊȊŜǎȊŜƴƛŀΣ ƳƻȍŜ ǇƻǇǊƻǎȊť 
ƻ ǎƛƱť ǿ ǇƻƎƻŘƴȅƳ ȊƴƻǎȊŜƴƛǳ ƭǳŘȊƛ ǘǊǳŘƴȅŎƘΣ ƳƻȍŜ 
ƻōƛŜŎŀƳ .ƻƎǳΣ ȍŜ ǇǊȊŜȊ ŘƻōǊŊ ƭŜƪǘǳǊť ōťŘť ǎƪǳǘŜŎȊƴƛŜƧ 
ǎȊǳƪŀƱ ǇǊŀǿŘȅ ƻ WŜƎƻ aƛƱƻǏŎƛΦ 

!ǇƻǎǘƻƱƻǿƛŜΣ ƪǘƽǊȊȅ ōȅƭƛ ǏǿƛŀŘƪŀƳƛ ²ƴƛŜōƻǿǎǘŊ-
pienia ǇŀǘǊȊȅƭƛ ǿ ƴƛŜōƻΦ ! !ƴƛƻƱƻǿƛŜ ƻŘǿǊƽŎƛƭƛ ƛŎƘ 
ǳǿŀƎť ƻŘ ǘťǎƪƴƻǘ ƧŜŘƴƻŎȊŜǏƴƛŜ ǿǎƪŀȊǳƧŊŎ ƪƻƴƪǊŜǘƴŜ 
ȊŀŘŀƴƛŀΦ aƻƎť ƳŀǊȊȅŏ ƻ ƧŜŘƴƻǏŎƛ Ȋ WŜȊǳǎŜƳ ǿ niebie, 
ŀƭŜ ƴƛŜŎƘ ǘƻ ƳŀǊȊŜƴƛŜ ǎǘŀƴƛŜ ǎƛť ƳƻƧŊ ƳƻǘȅǿŀŎƧŊ ǿ 
ŎƻŘȊƛŜƴƴȅƳ ƳȅǏƭŜƴƛǳΣ ƳƽǿƛŜƴƛǳ ƛ ŘȊƛŀƱŀƴƛǳΦ  

²ȅǎǘǊŀǎȊŜƴƛ !ǇƻǎǘƻƱƻǿƛŜ ƴƛŜ ǳƳƛŜƭƛ ǎƻōƛŜ ǇƻǊŀŘȊƛŏ ȊŜ 
ǎǿȅƳ ƭťƪƛŜƳΣ ȊŘŀǿŀƭƛ ǎƻōƛŜ ǎǇǊŀǿťΣ ȍŜ Řƻǘƪƴťƭƛ ǎǇǊŀǿȅ 
ǿƛŜƭƪƛŜƧ ŀƭŜ ƴƛŜ ǿƛŘȊƛŜƭƛ ǎǇƻǎƻōǳΣ Ƨŀƪ ƻƎƱƻǎƛŏ Ǐǿƛŀǘǳ 
ȊƳŀǊǘǿȅŎƘǿǎǘŀƴƛŜΦ tŀƴ .ƽƎ ȊŀǿǎȊŜ ǇǊȊȅŎƘƻŘȊƛ Ȋ 
ǇƻƳƻŎŊ ƭǳŘȊƪƛŜƧ ōŜȊǊŀŘƴƻǏŎƛΥ ǘŀƳǘŊ ǇƻƳƻŎ ƴŀȊȅǿŀƳȅ 
do dzisiaj ½ŜǎƱŀƴƛŜƳ 5ǳŎƘŀ |ǿƛťǘŜƎƻΦ ¦ŦŀƧŊŎ tŀƴǳ 
.ƻƎǳΣ ƪǘƽǊŜƳǳ ȊŀƭŜȍȅ ƴŀ ƴŀǎȊȅƳ ǎȊŎȊťǏŎƛǳ ȊŀǿǎȊŜ 
ƳƻȍŜƳȅ ǇǊƻǎƛŏ ƻ ǇƻŘƻōƴŊ ǇƻƳƻŎΦ ¢ȅƭƪƻ ƴƛŜ 
wydawajmy Mu poƭŜŎŜƵΣ ōŊŘȋƳȅ Ǝƻǘƻǿƛ ƴŀ ǘŀƪƛŜ 
ǊƻȊǿƛŊȊŀƴƛŀΣ ƪǘƽǊŜ ǎŊ ƴŀƧƭŜǇǎȊŜΣ ŀ ƪǘƽǊŜ ǇǊȊŜŘ 
½ǎǘŊǇƛŜƴƛŜƳ 5ǳŎƘŀ ƴƛŜ ǇǊȊȅŎƘƻŘȊŊ ƴŀƳ Řƻ ƎƱƻǿȅΦ 

aŀǊȅƧŀ ²ƴƛŜōƻǿȊƛťǘŀΣ ǘƻ ƪƻƭŜƧƴŜ ȊǿȅŎƛťǎǘǿƻ tŀƴŀ 
.ƻƎŀΣ ƪǘƽǊȅ ǿȅƴƻǎƛ Řƻ ŎƘǿŀƱȅ ƴƛŜōŀ ǘťΣ ƪǘƽǊŀ ǿȅŘŀƱŀ ƴŀ 
Ǐǿƛŀǘ WŜƎƻ {ȅƴŀΣ ǘťΣ ƪǘƽǊŀ ǿǎƪŀȊǳƧŜ ƭǳŘȊƛƻƳ ǿƱŀǏŎƛǿŊ 
ŘǊƻƎť ƛ ƳƻŘƭƛ ǎƛťΣ ŀōȅǏƳȅ ȊƳŊŘǊȊŜƭƛΣ ŎȊȅƭƛ ŀōȅǏƳȅ ƴƛŜ 
ǇǊƽōƻǿŀƭƛ ƛǏŏ Řƻ ǎȊŎȊťǏŎƛŀ ǿȅƳȅǏƭƻƴŊ ǇǊȊŜȊ ǎƛŜōƛŜ 
ŘǊƻƎŊΣ ōȅǏƳȅ ς jak Maryja ς nieustannie pytali Pana 
.ƻƎŀ ƻ ǊŀŘťΣ ǇǊƻǎƛƭƛ Dƻ ƻ ǇƻƳƻŎ ƛ ƳƛŜƭƛ ƎƻǘƻǿƻǏŏ 
ǇƻŘǇƻǊȊŊŘƪƻǿŀƴƛŀ ǎƛť ǘŜƳǳΣ co odkryjemy. Maryja 
ƴƛƎŘȅ ǎƛť ƴƛŜ ǇƻƳȅƭƛƱŀΣ ǳƳƛŀƱŀ ǿ ƪŀȍŘŜƧ ǘǊǳŘƴƻǏŎƛ 
ƻŘƴŀƭŜȋŏ ŘǊƻƎť ǇƻŘǇƻǿƛŜŘȊƛŀƴŊ ǇǊȊŜȊ {ǘǿƽǊŎťΦ 

YǊƽƭƻǿŀ bƛŜōŀ ƛ ½ƛŜƳƛΣ ǘƻ ƴƛŜōƻ ƻōŜŎƴŜ ǿ ŎȊƱƻǿƛŜƪǳΣ 
ǘƻ ŀǊƎǳƳŜƴǘ Ȋŀ ǘȅƳΣ ȍŜ .ƽƎ ƴŀǎ ǎǘǿƻǊȊȅƱ ƛ ǇǊȊŜȊƴŀŎȊȅƱ 
Řƻ ȊōŀǿƛŜƴƛŀΦ WŜŘƴƻŎȊŜǏƴƛŜ YǊƽƭƻǿŀ jest oparciem dla 
ǘȅŎƘΣ ƪǘƽǊȅƳ ƧŜǎȊŎȊŜ ōǊŀƪ ǳŦƴƻǏŎƛΣ ȊǿǊƽŎŜƴƛŜ ǎƛť Řƻ bƛŜƧ 
Ȋ ǇǊƻǏōŊ ƻ ǿǎǘŀǿƛŜƴƴƛŎǘǿƻ ƧŜǎǘ ǘŀƪŊ ǇǊƻǘŜƪŎƧŊΣ ƪǘƽǊŊ 
ǇƻǇƛŜǊŀ ǎŀƳ tŀƴ .ƽƎΦ /Ȋȅ ƳŀƳ ǎǇǊŀǿȅΣ ƪǘƽǊŜ 
ŎƘŎƛŀƱōȅƳκŎƘŎƛŀƱŀōȅƳ ǇƻǿƛŜǊȊȅŏ {ǘǿƽǊŎȅ ƛ 
½ōŀǿƛŎƛŜƭƻǿƛ ǇǊȊŜȊ ǇƻǏǊŜŘƴƛŎǘǿƻ aŀǊȅƛΚ 

Ks. ½ōƛƎƴƛŜǿ YŀǇƱŀƵǎƪƛ 

 

Nawiedzenie wƻŘȊƛƴ ǇǊȊŜȊ hōǊŀȊ .ƻȍŜƎƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ 
Wǳȍ ƻǎǘŀƴƛŜ ǘȅƎƻŘƴƛŜ ƴŀǿƛŜŘȊŜƴƛŀ hōǊŀȊǳ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ  ǿ wƻƪǳ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ w naszych domach. 
5.10. ς 19.10. Sadyba (2 tyg.)     23.11 ς мпΦмнΦ ƎǊǳǇŀ ǏǿΦ WƽȊŜŦŀ όо ǘȅƎΦύ 
2.11. ς 23.11. ƎǊǳǇŀ ǏǿΦ Cŀǳǎǘȅƴȅ όо ǘȅƎΦύ   14.12.16 ς пΦлмΦнлмт ƎǊΦ |ǿΦ CŜƭƛƪǎŀ όо ǘȅƎΦύ 
RƻŘȊƛƴȅΣ ƪǘƽǊŜ ǇǊŀƎƴŊ ƧŜǎȊŎȊŜ ƎƻǏŎƛŏ ƻōǊŀȊ ƳƻƎŊ ȊƎƱŀǎȊŀŏ ǎƛť Řƻ YΦ .ǊƻƴƛŀǘƻǿǎƪƛŜƎƻ Tel. 604 984 754 . 
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.ƽƎ ǇƻǿƻƱŀƱ aŀǘƪť bŀƧǏǿƛťǘǎȊŊ Řƻ ǎǿŜƎƻ ŘȊƛŜƱŀ ȊōŀǿƛŜƴƛŀ ƭǳŘȊƛΦ ²ǎȊȅǎŎȅΣ ƪǘƽǊȅŎƘ .ƽƎ ǇƻǿƻƱǳƧŜΣ ǎŊ ǇǊƻǊƻƪŀƳƛΣ 
ǎƱǳƎŀƳƛ .ƻƎŀΦ aŀǊȅƧŀ ƧŜǎǘ ǇƛŜǊǿǎȊŊ ȊŜ ǎƱǳƎΣ ǿȊƻǊŜƳ ǎƱǳƎƛΦ tƻŘƪǊŜǏƭŀ ǘƻ ǿȅŘŀǊȊŜƴƛŜ ȊǿƛŀǎǘƻǿŀƴƛŀΣ ƎŘȊƛŜ aŀǊȅƧŀ 
ǇǊȊȅƧƳǳƧŜ ǇƻǿƻƱŀƴƛŜ ǎƱǳȍŜōƴƛŎȅ tŀƵǎƪƛŜƧΦ ½ŀ bƛŊΣ ǿŜŘƱǳƎ ƪƻƭŜƧƴƻǏŎƛ ƛ ǇǊƻǇƻǊŎƧƛ ǎƱǳƎŀƳƛ .ƻȍȅƳƛ ǎǘŀƧŜƳȅ ǎƛť Ƴȅ 
wszyscy - ǎƱǳƎŀƳƛ ǘƻ ȊƴŀŎȊȅ ƴŀǊȊťŘȊƛŀƳƛ ǎƱǳȍŊŎȅƳƛ Řƻ ǘŜƎƻΣ ōȅ .ƽƎ ǿȅƪƻƴȅǿŀƱ ǎǿƻƧŜ ȊōŀǿŎȊŜ ŘȊƛŜƱƻ ǿ ǏǿƛŜŎƛŜΦ 
²ǎȊȅǎǘƪƛŎƘ ƭǳŘȊƛΣ ǘŀƪ Ƨŀƪ aŀǊȅƧťΣ ȊŀǇǊŀǎȊŀ .ƽƎ Řƻ ǿǎǇƽƱŘȊƛŀƱŀƴƛŀ ǿ ǘȅƳ ŘȊƛŜƭŜΣ ŀƭŜ aŀǊȅƧŀ ƧŜǎǘ ǎƱǳȍŜōƴƛŎŊ ǎǇŜŎƧŀƭƴŊΣ 
ǿȅƧŊǘƪƻǿƻ ŎȊȅǎǘŊΣ ǏǿƛťǘŊ L .ƻƎǳ ǿƛŜǊƴŊΦ 

²ǎȊȅǎǘƪƛŜ ǎƱǳƎƛ ƛ ƴŀǊȊťŘȊƛŀ .ƻȍŜ ǎǇƻǘȅƪŀ ǇƻŘƻōƴȅ ƭƻǎΦ LŎƘ ǇƻǿƻƱŀƴƛŀ ƳŀƧŊ ǇƻŘƻōƴȅ ǇǊȊŜōƛŜƎ ǿ ȊŀƭŜȍƴƻǏŎƛ 
ƻŘ ǎǘƻǇƴƛŀ ȊŀŀƴƎŀȍƻǿŀƴƛŀ ƛ ŎȊȅǎǘƻǏŎƛ ǎŜǊŎŀΦ tǊƻǊƻŎȅΣ ŀǇƻǎǘƻƱƻǿƛŜ ƛ ǏǿƛťŎƛ ǘŀƪ Ƨŀƪ aŀǊȅƧŀ ŘƻǏǿƛŀŘŎȊŀƧŊ ȊŀǿǎȊŜ 
ǎȊŎȊťǏŎƛŀ ƻōŎƻǿŀƴƛŀ Ȋ .ƻƎƛŜƳΣ ŀƭŜ ǇǊȊȅ ǘȅƳ ǘŀƪȍŜ ŎƛŜǊǇƛŜƴƛŀΣ ŀǘŀƪƽǿ ȊƱŜƎƻ ŘǳŎƘŀ ƛ ǇǊȊŜǏƭŀŘƻǿŀƵΦ  

LǎǘƻǘŊ ŘȊƛŀƱŀƴƛŀ .ƻƎŀ ƧŜǎǘ ȊŀƳƛŜǎȊƪŀƴƛŜ ǿǏǊƽŘ ƭǳŘȊƛΦ .ƽƎ ȊŀƳƛŜǎȊƪǳƧŜ 
ǿ WŜȊǳǎƛŜ ŎȊƱƻǿƛŜƪǳΦ WŜȊǳǎ ȊŀƳƛŜǎȊƪǳƧŜ ǿ ŘƻƳǳ aŀǊȅƛ ƛ WƽȊŜŦŀΣ ŀ ǇƻǘŜƳΣ ƎŘȅ 
ǿťŘǊǳƧŜ ƛ ƴƛŜ Ƴŀ ƎŘȊƛŜ ƳƛŜǎȊƪŀŏΣ ƳƛŜǎȊƪŀ ǇƻǏǊƽŘ ǳŎȊƴƛƽǿΦ WŜƎƻ ƭƻǎ ŘȊƛŜƭƛ 
aŀǊȅƧŀΦ tƻ ȊƳŀǊǘǿȅŎƘǿǎǘŀƴƛǳ WŜȊǳǎ ȊŀƳƛŜǎȊƪǳƧŜ ǿ ǳŎȊƴƛŀŎƘΣ ŎȊȅƭƛ ǿ YƻǏŎƛŜƭŜΣ 
ŀ aŀǊȅƧŀ Řƻ ƻŘŜƧǏŎƛŀ ȊŜ Ǐǿƛŀǘŀ ȊŀƳƛŜǎȊƪǳƧŜ ǳ ǏǿΦ WŀƴŀΦ ¢Ŝ ƳƛŜǎȊƪŀƴƛŀ Řƭŀ 
.ƻƎŀ ȊŀǿǎȊŜ ǎŊ ƳƛŜǎȊƪŀƴƛŀƳƛ ǳōƻƎƛƳƛΦ .ƽƎ ƧŜ ǿȅōƛŜǊŀΣ ǇƻƴƛŜǿŀȍ ƴŀǊȊťŘȊƛŀ 
.ƻȍŜ ƳǳǎȊŊ ǎƛť ǳƳƴƛŜƧǎȊŀŏΣ ŀōȅ .ƽƎ ƳƽƎƱ ǿȊǊŀǎǘŀŏ όƧŀƪ Ƴƽǿƛ ǏǿΦ Wŀƴ 
/ƘǊȊŎƛŎƛŜƭύΦ aŀǊȅƧŀ ǿ 9ǿŀƴƎŜƭƛƛ ǘŜȍ ǎƛť ǳƳƴƛŜƧǎȊŀ ƛ ǘƻ ǊŀŘȅƪŀƭƴƛŜΣ ŀōȅ ǿ 
ŎŜƴǘǊǳƳ {Ʊƻǿŀ .ƻȍŜƎƻ ȊŀǿǎȊŜ ǇƻȊƻǎǘŀǿŀƱ WŜȊǳǎΦ 

aŀǊȅƧŀ ǿƻƭƴŀ ƻŘ ƎǊȊŜŎƘǳ ƧŜǎǘ ƴŀǊȊťŘȊƛŜƳ .ƻȍȅƳ Řƻǎƪƻƴŀƭe 
ǳƴƛȍƻƴȅƳ ƛ ǇƻƪƻǊƴȅƳΦ bŀƧǿŀȍƴƛŜƧǎȊȅƳ ǿȅƳŀƎŀƴƛŜƳ ǎǘŀǿƛŀƴȅƳ ǎƱǳŘȊŜ .ƻƎŀ 
ƧŜǎǘ ǘƻΣ ōȅ ǇƻȊǿŀƭŀƱΣ ŀ ƴƛŜ ǇǊȊŜǎȊƪŀŘȊŀƱ .ƻƎǳ ŘȊƛŀƱŀŏΦ bŀǊȊťŘȊƛŜ ƴƛŜ ƳƻȍŜ 
ǇǊȊȅǿƱŀǎȊŎȊŀŏ ǎƻōƛŜ ƳƻŎȅ .ƻȍŜƧΣ ŀƴƛ ǳǿŀȍŀŏ ǎƛť Ȋŀ ƧŀƪŊƪƻƭǿƛŜƪ ƳƻŎΦ bŀƳ 
ǿǎȊȅǎǘƪƛƳ ƴƛŜȊōȅǘ ǘƻ ǎƛť ǳŘŀƧŜΣ Ȋŀ ǘƻ aŀǊȅƧŀ ƧŜǎǘ ǇǊȊŜȊǊƻŎȊȅǎǘŀ ǿ ǎǇƻǎƽō 
ŘƻǎƪƻƴŀƱȅΦ 5ƭŀǘŜƎƻ ƧŜǎǘ hƴŀ Řƭŀ ƴŀǎ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ ǿȊƻǊŜƳ ǎƱǳƎƛ .ƻȍŜj. Misji 

ƴŀǊȊťŘȊƛŀ .ƻƎŀ ƳƻȍŜƳȅ ȊƴŀƪƻƳƛŎƛŜ ǳŎȊȅŏ ǎƛť ƻŘ aŀǊȅƛΣ ŀ ǿǘŜŘȅ .ƽƎ ōťŘȊƛŜ ƳƛŜǎȊƪŀƱ ƛ ŘȊƛŀƱ w nas tak jak w Niej. 
²ǘŜŘȅΣ Ƨŀƪ hƴŀΣ ōťŘȊƛŜƳȅ ǇƻȊǿŀƭŀŏ .ƻƎǳ ŘȊƛŀƱŀŏΣ ŀ ƴƛŜ ƻƎǊŀƴƛŎȊŀŏ Dƻ ǿƱŀǎƴŊ ǎŀƳƻǿƻƭŊΦ aŀƳȅ ǳŎȊȅŏ ǎƛť ƻŘ aŀǊȅƛ 
ōȅŏ ǇƻƪƻǊƴƛŜ ƴƛŜƻōŜŎƴȅƳƛΣ ōƻ ǇǊȊŜŎƛŜȍΣ Ƨŀƪ ǇƛǎȊŜ ǏǿΦ tŀǿŜƱΥ ǘƻ .ƽƎ ƧŜǎǘ ǿ ƴŀǎ ǎǇǊŀǿŎŊ ƛ ŎƘŎŜƴƛŀΣ ƛ ŘȊƛŀƱŀƴƛŀΦ aŀǊȅƧŀ 
ƴŀƧƭŜǇƛŜƧ ǳŎȊȅ ƴŀǎ ǇƻŘŘŀǿŀŏ ǎƛť WŜƎƻ ƳƻŎȅ ǎǇǊŀǿŎȊŜƧΦ  

Zadaniem MarȅƛΣ ǎƱǳȍŜōƴƛŎȅ tŀƵǎƪƛŜƧΣ ƧŜǎǘ ŘȊƛŜƭŜƴƛŜ ǎƛť Ȋ ƴŀƳƛ WŜƧ ǿƱŀǎƴŊ ƳƛǎƧŊΦ ½ǊŜǎȊǘŊ ǘŀƪ ƧŜǎǘ ȊŜ 
ǿǎȊȅǎǘƪƛƳƛ ǇƻǿƻƱŀƴȅƳƛΣ ȍŜ ŎƘƻŘȊƛ ǿ ƴƛŎƘ ƻ ŘȊƛŜƭŜƴƛŜ ǎƛť ǘȅƳΣ Ŏƻ .ƽƎ ƴŀƳ ǇƻǿƛŜǊȊŀΦ aŀǊȅƧŀ ƻǘǊȊȅƳŀƱŀ ƻŘ .ƻƎŀ 
WŜȊǳǎŀΣ ŀōȅ ǎǘŀƱ ǎƛť WŜƧ bŀƧōƭƛȍǎȊȅƳΣ WŜƧ {ȅƴŜƳΦ L ǘŊ ƳƛǎƧŊ ōƭƛǎƪƻǏŎƛ Ȋ WŜȊǳǎŜƳ aŀǊȅƧŀ ŘȊƛŜƭƛ ǎƛť Ȋ ƴŀƳƛ ς daje nam 
WŜȊǳǎŀΦ hƴŀ ƧŜǎǘ Řƭŀ ƴŀǎ ǿȊƻǊŜƳΣ Ƨŀƪ ȊǿƛŊȊŀŏ ǎƛť Ȋ WŜȊǳǎŜƳΣ ǇƻȊƴŀŏ DƻΣ ȍȅŏ bƛƳ ƛ Ȋȍȅŏ ǎƛť Ȋ bƛƳΣ ǿǊŜǎȊŎƛŜ Ƨŀƪ 
ǇƻƪƻŎƘŀŏ Dƻ ƛ ǿŜƧǏŏ Ȋ bƛƳ ǿ ƛƴǘȅƳƴŊ ǿƛťȋΦ bŀƧǿƛťƪǎȊȅƳ ǎƪŀǊōŜƳΣ Ƨŀƪƛ Ƴŀ aŀǊȅƧŀΣ 
ƧŜǎǘ ƳƛƱƻǏŏ WŜȊǳǎŀ ƛ ƳƛƱƻǏŏ Řƻ WŜȊǳǎŀΦ WŜȊǳǎ ƧŜǎǘ WŜƧ ƴŀƧǿƛťƪǎȊȅƳ ƛ ƧŜŘȅƴȅƳ ǎƪŀǊōŜƳΦ 
Maryja pokoŎƘŀƱŀ Dƻ ƻŘ Řƴƛŀ ǇƻŎȊťŎƛŀ ŀ ǇƻǘŜƳ ƴŀǊƻŘȊŜƴƛŀΣ Ȋ ŎȊŀǎŜƳ ƪƻŎƘŀƱŀ Dƻ 
ŎƻǊŀȊ ŘƻƧǊȊŀƭŜƧΣ ǳǿƛŜƭōƛŀƱŀ ǇǊȊŜȊ ŎŀƱŜ ȍȅŎƛŜ ƛ ƴŀ ǿƛŜŎȊƴƻǏŏΦ 

²ƛŜƭǳ ŀǊǘȅǎǘƽǿ ŦŀǎŎȅƴƻǿŀƱŀ ǿƛťȋ ƳƛƱƻǏŎƛ aŀǊȅƛ ƛ WŜȊǳǎŀΦ ½ ƻƪŀȊƧƛ |ǿƛŀǘƻǿȅŎƘ 
5ƴƛ aƱƻŘȊƛŜȍȅ ƴƛŜƪǘƽǊŜ ŎŜƴƴŜ ŘȊƛŜƱŀ ȊŜōǊŀƴƻ ǿ aǳȊŜǳƳ bŀǊƻdowym w Krakowie 
ƴŀ ǿȅǎǘŀǿƛŜ αaŀǊƛŀ aŀǘŜǊ aƛǎŜǊƛŎƻǊŘƛŀŜέΦ tƻƪŀȊŀƴƻ ƳƛťŘȊȅ ƛƴƴȅƳƛ ǇŜƱƴŜ ƳƛƱƻǎƴŜƧ 
ǿȅƳƻǿȅ ǇƛťǘƴŀǎǘƻǿƛŜŎȊƴŜ ǇƱƽǘƴƻ αaŀǘƪŀ .ƻȍŀ ŎȊǳƱŀ ƴŀ ǘƭŜ Ǌǳƛƴ ŀƴǘȅŎȊƴȅŎƘέ ƻǊŀȊ 
ǊȊŜȋōť αaŀǘƪŀ .ƻȍŀ Ȋ 5ȊƛŜŎƛŊǘƪƛŜƳέΦ Yƻƭƻǎŀƭƴȅ ƱŀŘǳƴŜƪ ƳƛƱƻǏŎƛ Ƴŀ ǘŀƪȍŜ 
ŜƪǎǇƻƴƻǿŀƴŀ ǿ ƪƻǇƛƛ ǇƛŜǘŀ ǿŀǘȅƪŀƵǎƪŀ aƛŎƘŀƱŀ !ƴƛƻƱŀΣ ƎŘȊƛŜ aŀǊȅƧŀ ǘǊȊȅƳŀ 
ƳŀǊǘǿŜƎƻ WŜȊǳǎŀ ŎƛŜǊǇƛŊŎ Ȋ ƳƛƱƻǏŎƛΦ 

aƻȍƴŀ ǇŀǘǊȊŜŏ ƴŀ ǘŀƪƛŜ ŘȊƛŜƱŀ ƛ ǇǊȊŜȍȅǿŀŏ ƛŎƘ ŜƳƻŎƧƻƴŀƭƴŊ ǿȅƳƻǿŊΣ ŀƭŜ ƴƛŜ 
ŎȊǳŏΣ ȍŜ ǇǊȊŜȊ ƴƛŜ aŀǊȅƧŀ ǿȊȅǿŀ ƴŀǎ ǎǿƻƛƳ ȍȅŎƛŜƳ ƴƛŜ ǘȅƭŜ Řƻ ǎƛŜōƛŜ ƛƭŜ Řƻ ƳƛƱƻǏŎƛ 
Řƻ WŜȊǳǎŀΦ ½ŀƪƻŎƘŀƴƛŜ ǿ WŜȊǳǎƛŜ ƧŜǎǘ ǎŜŘƴŜƳ WŜƧ ƳƛǎƧƛΣ ŀ Ƴȅ ƳŀƳȅ ƻŘ .ƻƎŀ ȊŀŘŀƴƛŜ ǇǊȊŜƧƳƻǿŀŏ ǘť WŜƧ ƳƛƱƻǏŏΦ 
aŀǘƪŀ bŀƧǏǿƛťǘǎȊŀ ƳƽǿƛΥ ȊǊƽōŎƛŜ ǿǎȊȅǎǘƪƻ ŎƻƪƻƭǿƛŜƪ ǿŀƳ ǇƻǿƛŜΣ ŀ .ƽƎ Ƴƽǿƛ ǿƛťŎŜƧΥ ǇƻƪƻŎƘŀƧŎƛŜ ƳƻƧŜƎƻ {ȅƴŀΣ 
ǘŀƪ Ƨŀƪ ƳŀŎƛŜ ǘŜƎƻ ǿȊƽǊ ǿ WŜƎƻ aŀǘŎŜΦ aŀǘƪŀ bŀƧǏǿƛťǘǎȊŀ ƧŜǎǘ ǇƻǎƱŀƴŀ ǇǊȊŜȊ .ƻƎŀΣ ōȅ ŘȊƛŜƭƛƱŀ ǎƛť Ȋ ƴŀƳƛ ǎǿŊ 
ƳƛƱƻǏŎƛŊ Řƻ WŜȊǳǎŀΦ ¢ƻ ƧŜǎǘ WŜƧ ƳƛǎƧŀΦ WŜȊǳǎ Ƴŀ ǎǘŀŏ ǎƛť ƴŀǎȊŊ wƻŘȊƛƴŊΣ ǘŀƪ Ƨŀƪ ǎǘŀƱ ǎƛť WŜƧ wƻŘȊƛƴŊΦ 5ƻ ǘŜƎƻ ǿȊȅǿŀ 
.ƽƎ ƛ ǘŜƎƻ ǳŎȊȅ aŀǊȅƧŀΦ  
²ƛŜƭǳΣ ȊǿƱŀǎȊŎȊŀ ǿ wƻŘȊƛƴƛŜ wƻŘȊƛƴ Ƴŀ ƻƎǊƻƳƴŊ ƳƛƱƻǏŏ Řƻ aŀǊȅƛΦ 5ƭŀǘŜƎƻ aŀǊȅƧŀ ōŀǊŘȊƻ ŎƘŎŜΣ ōȅǏƳȅ ǿ ǎǿŜƧ 
ǇƻōƻȍƴƻǏŎƛ ƴƛŜ ȊŀǘǊȊȅƳȅǿŀƭƛ ǎƛť ǘȅƭƪƻ ƴŀ ƳƛƱƻǏŎƛ Řƻ bƛŜƧΣ ŀƭŜ Ȋ bƛŊ ǎȊƭƛ ŘŀƭŜƧΦ aŀǊȅƧŀ ƧŜǎǘ ǿ ƴŀƧƎƱťōǎȊȅƳ ȊǿƛŊȊƪǳ 
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ƳƛƱƻǏŎƛ Ȋ WŜȊǳǎŜƳ ƛ ǘŜƎƻ ȊǿƛŊȊƪǳ ŎƘŎŜ Řƭŀ ƴŀǎ ƴŀƧōŀǊŘȊƛŜƧ ȊŜ ǿǎȊȅǎǘƪƛŜƎƻΦ /ƘŎŜΣ ōȅǏƳȅΣ ǘŀƪ Ƨŀƪ hƴŀΣ ȊŀƪƻŎƘŀƭƛ ǎƛť ǿ 
WŜȊǳǎƛŜΣ ōƻ WŜȊǳǎ ƧŜǎǘ ƴŀǎȊŊ wƻŘȊƛƴŊ ŘŀƴŊ ƻŘ .ƻƎŀ ƛ ǇǊȊŜȊ aŀǊȅƧťΦ 

Diakon Jan Ogrodzki 
 
FORMACJA 

aƛƱƻǏŏ ƛ {ǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŏ {ǇƻƱŜŎȊƴŀ  
CǊŀƎƳŜƴǘȅ ƘƻƳƛƭƛƛ Wŀƴŀ tŀǿƱŀ LL ǿȅƎƱƻǎȊƻƴŜƧ ǿ YŀǘƻǿƛŎŀŎƘ  ǿ ŎȊŀǎƛŜ ǇƛŜƭƎǊȊȅƳƪƛ Řƻ hƧŎȊȅȊƴȅ ǿ мфуоǊƻƪǳΦ 
 
Drodzy Bracia i Siostry! 

Χ5ȊƛǏ Ƨŀ - ōƛǎƪǳǇ wȊȅƳǳΣ ŀ ǊƽǿƴƻŎȊŜǏƴƛŜ ǎȅƴ ǇƻƭǎƪƛŜƎƻ ƴŀǊƻŘǳ - ǇǊŀƎƴť ǿƱŊŎȊȅŏ ǎƛť ǿ ƳƻŘƭƛǘǿť ǿǎǇƽƱŎȊŜǎƴŜƎƻ 
|ƭŊǎƪŀΣ ƪǘƽǊȅ ǿ ǿƛȊŜǊǳƴŜƪ tŀƴƛ tƛŜƪŀǊǎƪƛŜƧ ǿǇŀǘǊǳƧŜ ǎƛť Ƨŀƪƻ ǿ ƻōǊŀȊ aŀǘƪƛ {ǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŎƛ ƛ aƛƱƻǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧΦ 
L ŘƭŀǘŜƎƻ ǘŜȍ ǘť ƳƻŘƭƛǘǿť ǇǊŀƎƴť ǿȅǇǊƻǿŀŘȊƛŏ Ȋ ǿƛŜƭƻǊŀƪƛŜƧ ǇǊŀŎȅΣ ǘŀƪ Ƨŀƪ ǿȅ ƧŊ ƴŀ Ŏƻ ŘȊƛŜƵ ǿȅǇǊƻǿŀŘȊŀŎƛŜΣ ƪƛŜŘȅ - 
ǿƱŀǏƴƛŜ ǇƻǏǊƽŘ ǇǊŀŎȅ - wymieniacie to pozdrowienƛŜΥ {ȊŎȊťǏŏ .ƻȍŜΗ {ȊŎȊťǏŏ .ƻȍŜΗ 
¢ŀƪ ƧŜǎǘΦ !ȍŜōȅ ǎƛťƎƴŊŏ Řƻ ǎŀƳŜƎƻ ƪƻǊȊŜƴƛŀ ǇǊŀŎȅ ƭǳŘȊƪƛŜƧ - ŎȊȅ ǘƻ ōťŘȊƛŜ ǇǊŀŎŀ ǿ ǇǊȊŜƳȅǏƭŜ ŎȊȅ ƴŀ ǊƻƭƛΣ ŎȊȅ ǘƻ 
ōťŘȊƛŜ ǘǊǳŘ ƎƽǊƴƛƪŀΣ ƘǳǘƴƛƪŀΣ ŎȊȅ ǘŜȍ ǇǊŀŎƻǿƴƛƪŀ ǳƳȅǎƱƻǿŜƎƻΣ ŎȊȅ ŘƻƳƻǿŜ ƪǊȊŊǘŀƴƛŜ ǎƛť ƳŀǘƪƛΣ ŎȊȅ ǘǊǳŘ ǎƱǳȍōȅ 
zdrowia przy chorych - ŀōȅ ǎƛťƎƴŊŏ Řƻ ǎŀƳŜƎƻ ƪƻǊȊŜƴƛŀ ƧŀƪƛŜƧƪƻƭǿƛŜƪ ƭǳŘȊƪƛŜƧ ǇǊŀŎȅΣ ǘǊȊŜōŀ ƻŘƴƛŜǏŏ ǎƛť Řƻ .ƻƎŀΥ 
{ȊŎȊťǏŏ .ƻȍŜΗ 
 ¢ȅƳ ǇƻȊŘǊƻǿƛŜƴƛŜƳΥ Ϧ{ȊŎȊťǏŏ .ƻȍŜΗϦΣ ȊǿǊŀŎŀƳȅ ǎƛť Řƻ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀΣ ƪǘƽǊȅ ǇǊŀŎǳƧŜΣ ŀ ǊƽǿƴƻŎȊŜǏƴƛŜ ƻŘƴƻǎƛƳȅ ƧŜƎƻ 
ǇǊŀŎť Řƻ .ƻƎŀΧ 
11. ZwracaƳȅ ǎƛť Řƻ aŀǊȅƛ Ƨŀƪƻ aŀǘƪƛ ǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧΣ ŀȍŜōȅ ǘŜ ǇƻŘǎǘŀǿƻǿŜ ȊŀǎŀŘȅ ƱŀŘǳ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƎƻΣ 
ƻŘ ƪǘƽǊȅŎƘ ȊŀƭŜȍȅ ǇǊŀǿŘȊƛǿȅ ǎŜƴǎ ƭǳŘȊƪƛŜƧ ǇǊŀŎȅΣ ŀ ǿǊŀȊ Ȋ ƴƛŊ ǎŜƴǎ ōȅǘƻǿŀƴƛŀ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀΣ ǇǊȊȅƻōƭŜƪŀƱȅ ǎƛť ǿ ǊŜŀƭƴȅ 
ƪǎȊǘŀƱǘ ȍȅŎƛŀ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƎƻ ƴŀ ƴŀǎȊŜƧ ȊƛŜƳƛΦ /ȊƱƻǿƛŜƪ ƴƛŜ ƧŜǎǘ ōƻǿƛŜƳ ǿ ǎǘŀƴƛŜ ǇǊŀŎƻǿŀŏΣ ƎŘȅ ƴƛŜ ǿƛŘȊƛ ǎŜƴǎǳ ǇǊŀŎȅΣ 
ƎŘȅ ǎŜƴǎ ǘŜƴ ǇǊȊŜǎǘŀƧŜ ōȅŏ Řƭŀ ƴƛŜƎƻ ǇǊȊŜƧǊȊȅǎǘȅΣ ƎŘȅ ȊƻǎǘŀƧŜ Ƴǳ ƴƛŜƧŀƪƻ ǇǊȊŜǎƱƻƴƛťǘȅΦ L ŘƭŀǘŜƎƻ ƎƻǊŊŎƻ ǇǊƻǎƛƳȅ 
aŀǘƪť ǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧΣ ŀȍŜōȅ ǇǊŀŎȅ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ ƭǳŘȊƛ ǇǊŀŎȅ ǿ tƻƭǎŎŜ ǇǊȊȅǿǊƽŎƛƱŀ ǎŜƴǎΣ ǇƻŎȊǳŎƛŜ ǎŜƴǎǳΦ 
wƽǿƴƻŎȊŜǏƴƛŜ ȊŀǏ ǿȊȅǿŀƳȅ aŀǊȅƧť Ƨŀƪƻ aŀǘƪť ƳƛƱƻǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧΦ tƻǇǊȊŜȊ ǿǇǊƻǿŀŘȊŜƴƛŜ ǿ ŎȊȅƴ ȊŀǎŀŘ 
ǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧ Ƴƻȍƭƛǿŀ ǎǘŀƧŜ ǎƛť ǘŀ ƳƛƱƻǏŏΣ ƻ ƪǘƽǊŜƧ ƳƽǿƛƱ /ƘǊȅǎǘǳǎ ǎǿƻƛƳ ǳŎȊƴƛƻƳΥ ϦtǊȊȅƪŀȊŀƴƛŜ 
ƴƻǿŜ ŘŀƧť ǿŀƳΣ ŀōȅǏŎƛŜ ǎƛť ǿȊŀƧŜƳƴƛŜ ƳƛƱƻǿŀƭƛϦ όW моΣопύΦ 
¢ŀ ƳƛƱƻǏŏ ǎǇƻƱŜŎȊƴŀ ƴƛŜ ƧŜǎǘ ǘŜȍ ƴƛŎȊȅƳ ƛƴƴȅƳΣ Ƨŀƪ ǎǘŀƭŜ ǇǊȊȅǇƻƳƛƴŀƴŊ ǇǊȊŜȊ ǇŀǇƛŜȍŀ tŀǿƱŀ ±L ϦŎȅǿƛƭƛȊŀŎƧŊ ƳƛƱƻǏŎƛϦΣ 
ǿ ǎǘǊƻƴť ƪǘƽǊŜƧ ǘǊȊŜōŀ ǎǘŜǊƻǿŀŏ ǿ ŎŀƱȅƳ ǊƻȊǿƻƧǳ ȍȅŎƛŀ ǎǇƻƱŜŎȊŜƵǎǘǿ ƛ ȍȅŎƛŀ ƳƛťŘȊȅƴŀǊƻŘƻǿŜƎƻΦ tƻǿƛŜŘȊƛŀƱ ǘŜƴ 
ǇŀǇƛŜȍ ƳƛťŘȊȅ ƛƴƴȅƳƛΥ Ϧ/ȅǿƛƭƛȊŀŎƧŀΣ ƪǘƽǊŀ ǿȅƱŀƴƛŀ ǎƛť Ȋ ƳƛƱƻǏŎƛ Řƻ ƭǳŘȊƛ ƛ ǇǊŀƎƴƛŜ Řŀŏ ƛƳ ƧŜƧ ǇŜƱƴŜ ǇǊȊŜȍȅŎƛŜΣ Ƴǳǎƛ 
ǎȊǳƪŀŏ ǇǊŀǿŘȊƛǿȅŎƘ ƛ ǇŜƱƴȅŎƘ ǿŀǊǘƻǏŎƛ ȍȅŎƛŀΣ ƪǳ ƪǘƽǊȅƳ ǿƛƴƴŀ ǎǘŀƭŜ ǎƛť ȊǿǊŀŎŀŏΣ ƛ Ƴǳǎƛ ƧŜ ŀŦƛǊƳƻǿŀŏΣ ŎƘƻŏōȅ 
kosztem niezrozumƛŜƴƛŀΣ ǘǊǳŘƴƻǏŎƛ ƛ ǎǇǊȊŜŎƛǿǳϦ όŀǳŘƛŜƴŎƧŀ ƎŜƴŜǊŀƭƴŀΣ нм L мфтс ǊΦύΦ 
мнΦ aƛƱƻǏŏ ƧŜǎǘ ǿƛťƪǎȊŀ ƻŘ ǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŎƛΦ L ƳƛƱƻǏŏ ǎǇƻƱŜŎȊƴŀ ƧŜǎǘ ǿƛťƪǎȊŀ ƻŘ ǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧΦ WŜȍŜƭƛ 
ǇǊŀǿŘŊ ƧŜǎǘΣ ȍŜ ǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŏ Ƴǳǎƛ ǇǊȊȅƎƻǘƻǿŀŏ ƎǊǳƴǘ Řƭŀ ƳƛƱƻǏŎƛ - to jeszŎȊŜ ƎƱťōǎȊŊ ǇǊŀǿŘŊ ƧŜǎǘΣ ȍŜ ǘȅƭƪƻ ƳƛƱƻǏŏ 
ƳƻȍŜ ȊŀōŜȊǇƛŜŎȊŀŏ ǇŜƱƴƛť ǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŎƛΦ ¢ǊȊŜōŀ ǿƛťŎΣ ŀȍŜōȅ ƴŀǇǊŀǿŘť ƳƛƱƻǿŀƴȅ ōȅƱ ŎȊƱƻǿƛŜƪΣ ƧŜȍŜƭƛ ǿ ǇŜƱƴƛ 
ƳŀƧŊ ōȅŏ ȊŀōŜȊǇƛŜŎȊƻƴŜ ǇǊŀǿŀ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀΦ ¢ƻ ƧŜǎǘ ǇƛŜǊǿǎȊȅ ƛ ǇƻŘǎǘŀǿƻǿȅ ǿȅƳƛŀǊ ƳƛƱƻǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧΦ 
Wymiarem dǊǳƎƛƳ ƧŜǎǘ ǊƻŘȊƛƴŀΦ wƻŘȊƛƴŀ ǘŜȍ ƧŜǎǘ ǇƛŜǊǿǎȊŊ ƛ ǇƻŘǎǘŀǿƻǿŊ ǎȊƪƻƱŊ ƳƛƱƻǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧΦ ¢ǊȊŜōŀ ǳŎȊȅƴƛŏ 
ǿǎȊȅǎǘƪƻΣ ŀȍŜōȅ ǘŀ ǎȊƪƻƱŀ ƳƻƎƱŀ ǇƻȊƻǎǘŀǿŀŏ ǎƻōŊΦ wƽǿƴƻŎȊŜǏƴƛŜ ȊŀǏ ǊƻŘȊƛƴŀ Ƴǳǎƛ ōȅŏ ƴŀ ǘȅƭŜ ǎƛƭƴŀ .ƻƎƛŜƳ - czyli 
ƳƛƱƻǏŎƛŊ ǿȊŀƧŜƳƴŊ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘΣ ƪǘƽǊȊȅ ƧŊ ǘǿƻǊȊŊ - ȍŜ ǇƻǘǊŀŦƛ ǇƻȊƻǎǘŀŏ ƻǎǘƻƧŊ Řƭŀ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ ǇƻǏǊƽŘ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ 
ƴƛǎȊŎȊȅŎƛŜƭǎƪƛŎƘ ǇǊŊŘƽǿ ƛ ōƻƭŜǎƴȅŎƘ ŘƻǏǿƛŀŘŎȊŜƵΦ 
5ŀƭǎȊȅƳ ǿȅƳƛŀǊŜƳ ƳƛƱƻǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧ ƧŜǎǘ ƻƧŎȊȅȊƴŀΥ ǎȅƴƻǿƛŜ ƛ ŎƽǊƪƛ ƧŜŘƴŜƎƻ ƴŀǊƻŘǳ ǘǊǿŀƧŊ ǿ ƳƛƱƻǏŎƛ ǿǎǇƽƭƴŜƎƻ 
ŘƻōǊŀΣ ƧŀƪƛŜ ŎȊŜǊǇƛŊ Ȋ ƪǳƭǘǳǊȅ ƛ ƘƛǎǘƻǊƛƛΣ ȊƴŀƧŘǳƧŊŎ ǿ ƴƛŎƘ ƻǇŀǊŎƛŜ Řƭŀ ǎǿŜƧ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧ ǘƻȍǎŀƳƻǏŎƛΣ ŀ ȊŀǊŀȊŜƳ 
ŘƻǎǘŀǊŎȊŀƧŊŎ ǘŜƎƻ ƻǇŀǊŎƛŀ ōƭƛȋƴƛƳΣ ǊƻŘŀƪƻƳΦ ¢Ŝƴ ƪǊŊƎ ƳƛƱƻǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧ ǇƻǎƛŀŘŀ ǎȊŎȊŜƎƽƭƴŜ ȊƴŀŎȊŜƴƛŜ ǿ ƴŀǎȊȅƳ 
ǇƻƭǎƪƛƳ ŘƻǏǿƛŀŘŎȊŜƴƛǳ ŘȊƛŜƧƻǿȅƳ - ƛ ǿ ƴŀǎȊŜƧ ǿǎǇƽƱŎȊŜǎƴƻǏŎƛΦ 
aƛƱƻǏŏ ǎǇƻƱŜŎȊƴŀ ƧŜǎǘ ƻǘǿŀǊǘŀ ƪǳ ǿǎȊȅǎǘƪƛƳ ƭǳŘȊƛƻƳ ƛ ƪǳ ǿǎȊȅǎǘƪƛƳ ƭǳŘƻƳΦ WŜȍŜƭƛ ǳƪǎȊǘŀƱǘǳƧŜ ǎƛť ƻƴŀ ƎƱťōƻƪƻ ƛ 
ǊȊŜǘŜƭƴƛŜ ǿ ǎǿȅŎƘ ǇƻŘǎǘŀǿƻǿȅŎƘ ƪǊťƎŀŎƘ - ŎȊƱƻǿƛŜƪΣ ǊƻŘȊƛƴŀΣ ƻƧŎȊȅȊƴŀ - ǿƽǿŎȊŀǎ ȊŘŀƧŜ ǊƽǿƴƛŜȍ ŜƎȊŀƳƛƴ ǿ ƪǊťƎǳ 
najszerszym. 
Χ 
bŀǎΣ ƪǘƽǊȊȅ ȍȅƧŜƳȅΣ ŎȊŜƪŀ ǿƛŜƭƪƛ ƳƻǊŀƭƴȅ ǿȅǎƛƱŜƪ ȊǿƛŊȊŀƴȅ Ȋ ŜǿŀƴƎŜƭƛŊ ǇǊŀŎȅΥ ǿȅǎƛƱŜƪ ȊƳƛŜǊȊŀƧŊŎȅ Řƻ 
ǿǇǊƻǿŀŘȊŀƴƛŀ ǿ ȍȅŎƛŜ ǇƻƭǎƪƛŜ ǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŎƛ ƛ ƳƛƱƻǏŎƛ ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƧΦ 
Pod znakiem Maryi - przy Jej pomocy! 
bŀ ǘŜƴ ǿȅǎƛƱŜƪ ƛ ǘǊǳŘΥ {ȊŎȊťǏŏ .ƻȍŜΗ 

Wŀƴ tŀǿŜƱ LL 
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1. PaŦdziernik ï MiğoŜĺ bliŦniego  

- Ă(é) bez Boga jesteŜmy zbyt biedni, by m·c pomagaĺ biednymò 

- Ă (é) kiedy umrzemy, zabierzemy ze sobŃ tylko walizkň miğoŜciò 

  /Ŝw. Matka Teresa z Kalkuty/ 

- Ŝwiadectwo BoŨej miğoŜci zaczyna siň od modlitwy 

- dojrzewanie do wolontariatu 

- wychowanie do miğoŜci i sğuŨby bliŦniemu ï rodzina, nauczanie KoŜcioğa, szkoğa, ruchy 

duszpasterskie, organizacje harcerskie i inne 

- Ŝwiadectwo miğoŜci bliŦniego 

- szacunek do kaŨdego Ũycia 

- moja Ăwalizka miğoŜciò 

 

Czytania:  
   1J 4,20-21 JeŜli by ktoŜ m·wiğ: <Miğujň Boga>, a brata swego nienawidziğ, jest 

kğamcŃ, albowiem kto nie miğuje brata swego, kt·rego widzi, nie moŨe miğowaĺ 

Boga, kt·rego nie widzi. Takie zaŜ mamy od Niego przykazanie, aby ten kto miğuje 

Boga, miğowağ teŨ i brata swego. 

 

J 15,12-13 To jest moje przykazanie, abyŜcie siň wzajemnie miğowali, tak jak Ja was umiğowağem. 

Nikt nie ma wiňkszej miğoŜci od tej, gdy ktoŜ Ũycie oddaje za przyjaci·ğ swoich. Wy jesteŜcie 

przyjaci·ğmi moimi, jeŨeli czynicie to, co wam przykazujň. 

Ğk 10,25-37 A oto powstağ jakiŜ uczony w Prawie i wystawiajŃc Go na pr·bň, zapytağ: 

ĂNauczycielu, co mam czyniĺ, aby osiŃgnŃĺ Ũycie wieczne?ò Jezus mu odpowiedziağ: ĂCo jest 

napisane w Prawie? Jak czytasz?ò On rzekğ: Bňdziesz miğowağ Pana, Boga swego, cağym swoim 

sercem, cağŃ swojŃ duszŃ, cağŃ swojŃ mocŃ i cağym swoim umysğem; a swego bliŦniego jak siebie 

samego. Jezus rzekğ do niego: ĂDobrzeŜ odpowiedziağ. To czyŒ, a bňdziesz Ũyğ.ò Lecz on, chcŃc siň 

usprawiedliwiĺ, zapytağ Jezusa: ĂA kto jest moim bliŦnim?ò Jezus, nawiŃzujŃc do tego, rzekğ: 

ĂPewien czğowiek schodziğ z Jerozolimy do Jerycha i wpadğ w rňce zb·jc·w. Ci nie tylko, Ũe go 

obdarli, lecz jeszcze rany mu zadali i zostawiwszy na p·ğ umarğego, odeszli. Przypadkiem 

przechodziğ tŃ drogŃ pewien kapğan; zobaczyğ go i minŃğ. Tak samo lewita, gdy przyszedğ na to 

miejsce i zobaczyğ go, minŃğ. Pewien zaŜ Samarytanin, bňdŃc w podr·Ũy, przechodziğ r·wnieŨ obok 

niego. Gdy go zobaczyğ wzruszyğ siň gğňboko: podszedğ do niego i opatrzyğ mu rany, zalewajŃc je 

oliwŃ i winem; potem wsadziğ go na swoje bydlň, zawi·zğ do gospody i pielňgnowağ go. Nastňpnego 

zaŜ dnia wyjŃğ dwa denary, dağ gospodarzowi i rzekğ: ĂMiej o nim staranie, a jeŜli co wiňcej wydasz, 

ja oddam tobie, gdy bňdň wracağ.ò Kt·ryŨ z tych trzech okazağ siň, wedğug twego zdania, bliŦnim 

tego, kt·ry wpadğ w rňce zb·jc·w?ò On odpowiedziağ: Ten, kt·ry mu okazağ miğosierdzieò. Jezus mu 

rzekğ: ĂIdŦ, i ty czyŒ podobnieò. 

Ga 6,2 Jeden drugiego brzemiona noŜcie i tak wypeğnijcie prawo Chrystusowe. 

 

1829 Owocami miğoŜci sŃ radoŜĺ, pok·j i miğosierdzie. MiğoŜĺ wymaga dobroci i 

upomnienia braterskiego; jest ŨyczliwoŜciŃ; rodzi wzajemnoŜĺ; trwa bezinteresowna 

i hojna. MiğoŜĺ jest przyjaŦniŃ i komuniŃ: Wypeğnieniem wszystkich naszych czyn·w 

jest miğoŜĺ. Oto cel, do kt·rego zdŃŨamy. Ze wzglňdu na niego biegniemy i do niego 

biegniemy. Gdy go osiŃgniemy, znajdziemy w nim pok·j. (św. Augustyn, In epistulam 

Johannis ad Parthos tractatus, 10,4.) 
Katechizm KoŜcioğa Katolickiego,  art. 1829  Pallottinum, PoznaŒ 1994, s.428 
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Wybrane fragmenty z nauczania Prymasa:      
 

MIARA MIĞOśCI 

Ăŧeby mieĺ gğňbokŃ miğoŜĺ Ũycia drugiego czğowieka, trzeba umieĺ mocno 

broniĺ wğasnego Ũycia i prawa do niego. Trzeba umiğowaĺ wğasne Ũycie. Mamy do tego 

prawo. Miğuj bliŦniego! Tak, ale wedğug jakiej normy? Wedğug jakiej miary? Jak siebie 

samego! BroŒ jego Ũycia, jak bronisz wğasnego! CeŒ kaŨdŃ kropelkň jego krwi, jak 

cenisz kaŨdŃ kropelkň krwi swojej! Jak cenisz siebie samego!ò 

 
S. WyszyŒski, ŧycie jest ŜwiatğoŜciŃ. Do lekarzy. Na zakoŒczenie rekolekcji lekarskich, Warszawa, koŜci·ğ Wizytek, 15 III 1959 w: Stefan 

Kardynağ WyszyŒski Prymas Polski, Nauczanie o mağŨeŒstwie i rodzinie. Antologia tekst·w 1925-1981, Instytut PapieŨa Jana Pawğa II, 

Warszawa 2013, s. 227 

***  

ĂOczekujemy dziŜ miğoŜci nie tylko w pacierzu czy miňdzy dwojgiem w rodzinie, oczekujemy jej w 

narodzie, w paŒstwie, w Ũyciu cağej Rodziny ludzkiej ï wszystkich lud·w i narod·w! Tylko za tň cenň moŨe 

dokonaĺ siň odnowa Ũycia na ziemi.ò 

S. WyszyŒski, Droga radoŜci, boleŜci i chwağyé ZakoŒczenie Dni Maryjnych Diecezji Sandomierskiej, Radom, 6 X 1968 w: Stefan 

Kardynağ WyszyŒski Prymas Polski, Nauczanie o mağŨeŒstwie i rodzinie. Antologia tekst·w 1925-1981, Instytut PapieŨa Jana Pawğa II, 

Warszawa 2013, s. 610 

SERCE JEST DANE CZĞOWIEKOWI DLA MIĞOWANIA 

ĂA moŨe naszej gospodarnej Pani i Matce, kt·ra do nas przychodzi, powiemy: Bňdziemy zwalczaĺ 

wŜr·d siebie nienawiŜĺ spoğecznŃ! Bňdziemy staraĺ siň o opanowanie naszego jňzyka i odruch·w, o 

niewszczynanie spor·w, kğ·tni i walk wzajemnych, o wygaszanie ducha nieprzyjaŦni. O, jak bardzo 

OjczyŦnie naszej i KoŜcioğowi potrzebna jest gğňboka, wewnňtrzna zgoda i pok·j! A kt·Ũ to uczyni? Nikt jej 

nam nie przyniesie. Nie wystarczy podpisywanie papier·w, aby zniknňğa nienawiŜĺ. Trzeba jŃ w swoim 

sercu dostrzec i stamtŃd usunŃĺ precz, aby nie byğo dla niej miejsca. Serce dane jest czğowiekowi dla 

miğowania Boga i ludzi, bo kaŨdy jest owocem Ojcowej miğoŜci. Nie ma ani jednego czğowieka, kt·rego by 

B·g nie miğowağ. KaŨdego z nas powoğağ do bytu z miğoŜci. Dlatego teŨ naszym zadaniem Ũyciowym 

powinno byĺ, abyŜmy wszyscy spoğecznie, wzajemnie siň miğowali.ò 

S. WyszyŒski, Na progu Nawiedzenia Bogurodzicy w GnieŦnie. UroczystoŜĺ Ŝw. Wojciecha, Gniezno, 23 IV 1978 w: Stefan Kardynağ 

WyszyŒski Prymas Polski, Nauczanie o mağŨeŒstwie i rodzinie. Antologia tekst·w 1925-1981, Instytut PapieŨa Jana Pawğa II, Warszawa 

2013, s. 969 

ĂJakie to szczňŜcie, Ũe w Polsce rodzina jest na og·ğ jeszcze katolicka, Ũe nie poğknňğa 

rozkğadowego bakcyla niewiary i ateizmu, tak zachwalanego i subsydiowanego, Ũe broni siň jeszcze i 

walczy. MoŨna w rodzinie polskiej znaleŦĺ dziŜ mğodzieŨ, kt·ra zachowuje szacunek dla rodzic·w, kt·ra 

siň uczy, pracuje, zdobywa dyplomy i rzetelnie przygotowuje siň do nowego Ũycia. To jest nasza nadzieja! 

Nadzieja KoŜcioğa, Narodu i PaŒstwa, bo na takŃ mğodzieŨ wszyscy jeszcze dzisiaj liczŃ.ò 

S. WyszyŒski, ŧebyŜcie wiedzieli, Ũe Syn Czğowieczy ma na ziemi moc! Podczas gğ·wnej uroczystoŜci 150-lecia Diecezji Sandomierskiej i na 

zakoŒczenie Dni Maryjnych, Radom, 6 X 1968 w: Stefan Kardynağ WyszyŒski Prymas Polski, Nauczanie o mağŨeŒstwie i rodzinie. Antologia 

tekst·w 1925-1981, Instytut PapieŨa Jana Pawğa II, Warszawa 2013, s. 609 

DUCH OFIARY I BRATERSKIEJ SĞUŧBY 

 ĂW Ũyciu kaŨdego Polaka, kt·ry chce naprawdň budowaĺ w bezpieczeŒstwie i pokoju wğasnŃ 

Ojczyznň, musi istnieĺ przede wszystkim duch ofiary i braterskiej sğuŨby. SŃ to elementy, kt·re wychowujŃ 

w kaŨdym z nas postawň wewnňtrznŃ: miğoŜĺ spoğecznŃ w Chrystusie. Przypomina nam ona postawň 

Chrystusa, kt·ry zğoŨyğ ofiarň na krzyŨu. Nauczyğ nas sğuŨby, klňkajŃc przy nogach uczni·w swoich i 

omywajŃc je. A miğoŜĺ ustanowiğ jako pierwsze i najpotrzebniejsze prawo, na kt·rym moŨe i powinno 

oprzeĺ siň wszelkie budowanie: miğoŜĺ ku Bogu i czerpana z niej miğoŜĺ ku braciom, Dzieciom BoŨym. Tej 

spoğecznej braterskiej miğoŜci nie moŨe zabraknŃĺ w programie wychowania narodowego, jeŜli ma ono  
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byĺ skuteczne.(é) Im bardziej Polska bňdzie kochaĺ, tym mniej bňdzie miağa wrog·w. Im wspanialszy da 

przykğad miğoŜci spoğecznej we wğasnych granicach paŒstwowych, tym bardziej moŨe byĺ spokojna, Ũe nic 

jej nie zagrozi od zewnŃtrz. Ale gdyby wŜr·d nas rozpoczňğy siň rozprawy nienawiŜci i wzajemne walki ï 

jak to juŨ nieraz bywağo ï znowu powiedzŃ ĂPolacy mimo tylu wiek·w niewoli jeszcze niczego siň nie 

nauczyliò. NienawiŜciŃ nie obronimy naszej Ojczyzny ï broŒmy JŃ wiňc miğoŜciŃ.(é) 

 W OjczyŦnie naszej musimy zaniechaĺ zwyciňstw, kt·re rodzŃ siň z nienawiŜci. Musimy zdobywaĺ 

siň na takie, kt·re rodzŃ siň z miğoŜci i wzajemnego przebaczenia. Sztuki tej bňdzie nam trzeba nauczyĺ siň 

jak najszybciej, zar·wno na uŨytek spoğeczny i narodowy, jak na uŨytek domowy w naszym wsp·ğŨyciu 

rodzinnym.ò 
S. WyszyŒski, Jedna jest Polska, wyb·r z przem·wieŒ i kazaŒ. Wydawnictwo: im. Stefana Kardynağa WyszyŒskiego ,,Soli Deo'', Warszawa 

2000. 

śladami papieskiego nauczania 

 ĂCieszň siň, Ũe tak wielu moich rodak·w w duchu nauczania spoğecznego 

KoŜcioğa wğŃcza siň w budowanie wsp·lnoty ojczystego domu na fundamencie 

sprawiedliwoŜci, miğoŜci i pokoju. Wiem, Ũe wielu krytycznie postrzega i ocenia system, 

kt·ry usiğuje kierowaĺ wsp·ğczesnym Ŝwiatem, system owğadniňty materialistycznŃ 

wizjŃ czğowieka. KoŜci·ğ zawsze przypominağ, Ũe nie moŨna budowaĺ szczňŜliwej 

przyszğoŜci spoğeczeŒstwa na ludzkiej biedzie, na krzywdzie czğowieka, na cierpieniu 

brata. Ludziom kierujŃcym siň duchem nauki spoğecznej KoŜcioğa nie moŨe byĺ 

obojňtny los tych, kt·rzy pozostajŃ bez pracy, ŨyjŃ w coraz wiňkszym ub·stwie, bez 

perspektyw poprawy swojego losu i losu swoich dzieci. 

(é) Drodzy bracia i siostry. Niech te trzy dni mojego pobytu w OjczyŦnie obudzŃ w nas gğňbokŃ 

wiarň w moc miğosierdzia BoŨego. Niech zjednoczŃ nas jeszcze bardziej w miğoŜci, niech pobudzŃ do 

odpowiedzialnoŜci za Ũycie kaŨdego czğowieka i za jego codziennoŜĺ, niech usposobiŃ ku dobru, ku 

wzajemnemu zrozumieniu byŜmy jeszcze bardziej stali siň sobie bliscy w duchu miğosierdzia. Niech nasze 

serca wypeğni ğaska nadziei.  

(é) Czğowiek dociera do miğosiernej miğoŜci Boga, do jego miğosierdzia o tyle, o ile sam 

przemienia siň wewnňtrznie w duchu podobnej miğoŜci w stosunku do bliŦnich. 

 (é) Trzeba spojrzenia miğoŜci, aby dostrzec obok siebie brata, kt·ry wraz z utratŃ pracy, dachu 

nad gğowŃ, moŨliwoŜci godnego utrzymania rodziny i wyksztağcenia dzieci doznaje poczucia opuszczenia, 

zagubienia i beznadziei. Potrzeba "wyobraŦni miğosierdzia", aby przyjŜĺ z pomocŃ dziecku zaniedbanemu 

duchowo i materialnie; aby nie odwracaĺ siň od chğopca czy dziewczyny, kt·rzy zagubili siň w Ŝwiecie 

r·Ũnorakich uzaleŨnieŒ lub przestňpstwa; aby nieŜĺ radň, pocieszenie, duchowe i moralne wsparcie tym, 

kt·rzy podejmujŃ wewnňtrznŃ walkň ze zğem. Potrzeba tej wyobraŦni wszňdzie tam, gdzie ludzie w 

potrzebie woğajŃ do Ojca miğosierdzia: "Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj". Oby dziňki 

bratniej miğoŜci tego chleba nikomu nie brakowağo! "Bğogosğawieni miğosierni, albowiem oni miğosierdzia 

dostŃpiŃ" (Mt 5, 7). 

Ŝw. JAN PAWEĞ II  -  VIII Pielgrzymka do Polski ï Krak·w ï Bğonia, 18.08.2002 r. 

***  

 ĂJeŜliby ktoŜ m·wiğ: <Miğujň Boga>, a brata swego nienawidziğ, jest kğamcŃ, 

albowiem kto nie miğuje brata swego, kt·rego widzi, nie moŨe miğowaĺ Boga, 

kt·rego nie widziò (1 J 4,20). Tekst ten jednak wcale nie wyklucza miğoŜci 

Boga jako czegoŜ niemoŨliwego; przeciwnie, w cağym kontekŜcie cytowanego 

tu Pierwszego Listu Ŝwiňtego Jana miğoŜĺ ta jest w spos·b wyraŦny 

wymagana. PodkreŜla siň nierozerwalny zwiŃzek miňdzy miğoŜciŃ Boga i 

miğoŜciŃ bliŦniego. Jedna wymaga drugiej w spos·b tak Ŝcisğy, Ũe stwierdzenie 

miğoŜci Boga staje siň kğamstwem, jeŨeli czğowiek zamyka siň na bliŦniego czy wrňcz go nienawidzi. 

Przytoczony werset Janowy naleŨy interpretowaĺ raczej w takim sensie, Ũe miğoŜĺ bliŦniego 
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 FORMACJA 
jest drogŃ do spotkania r·wnieŨ Boga, a zamykanie oczu na bliŦniego czyni czğowieka Ŝlepym r·wnieŨ na 

Boga.ò 

Benedykt XVI, Encyklika Deus Caritas est. O miğoŜci chrzeŜcijaŒskiej, Pallotinum 2006, s. 24 

 

MEDYTACJA  

YƛŜŘȅ ǳŎȊƻƴȅ ǿ tǊŀǿƛŜ ȊŀǇȅǘŀƱ tŀƴŀ WŜȊǳǎŀΣ ƪǘƽǊŜ ǇǊȊȅƪŀȊŀƴƛŜ ƧŜǎǘ ƴŀƧǿƛťƪǎȊŜΣ ǳǎƱȅǎȊŀƱ ƻŘǇƻǿƛŜŘȋΥ 
α.ťŘȊƛŜǎȊ ƳƛƱƻǿŀƱ Pana Boga swego ŎŀƱȅƳ ǎǿƻƛƳ ǎŜǊŎŜƳΣ ŎŀƱŊ ǎǿƻƧŊ ŘǳǎȊŊ ƛ ŎŀƱȅƳ ǎǿƻƛƳ ǳƳȅǎƱŜƳΦ ¢ƻ ƧŜǎǘ 
ƴŀƧǿƛťƪǎȊŜ ƛ ǇƛŜǊǿǎȊŜ ǇǊȊȅƪŀȊŀƴƛŜΦ 5ǊǳƎƛŜ ǇƻŘƻōƴŜ ƧŜǎǘ Řƻ ƴƛŜƎƻΥ .ťŘȊƛŜǎȊ ƳƛƱƻǿŀƱ swego ōƭƛȋƴƛŜƎƻ Ƨŀƪ ǎƛŜōƛŜ 
samego. bŀ ǘȅŎƘ ŘǿƽŎƘ ǇǊȊȅƪŀȊŀƴƛŀŎƘ ƻǇƛŜǊŀ ǎƛť ŎŀƱŜ tǊŀǿƻ ƛ tǊƻǊƻŎȅέ όaǘ ннΣ отƴύΦ hƪŀȊǳƧŜ ǎƛť ǿƛťŎΣ ȍŜ 
tǊȊȅƪŀȊŀƴƛŀ .ƻȍŜ ƳŀƧŊ ǎǿƽƧ ǿŜǿƴťǘǊȊƴȅ ŦǳƴŘŀƳŜƴǘΣ ŀ ǘŀƪȍŜ ǎŊ ȊŜǎǘƻǇƴƛƻǿŀƴŜ ǇƻŘ ǿȊƎƭťŘŜƳ ǿŀȍƴƻǏŎƛ ƛ ƻŘ 
ǎƛŜōƛŜ ȊŀƭŜȍƴŜΣ ƛƴǘŜƎǊŀƭƴƛŜ ȊŜ ǎƻōŊ ǇƻƱŊŎȊƻƴŜ ǿ ǘŀƪƛ ǎǇƻǎƽōΣ ȍŜ ƧŜŘƴŜ ōŜȊ ŘǊǳƎƛŎƘ ƴƛŜ ƛǎǘƴƛŜƧŊΦ bƛŜ Ƴƻȍƴŀ ǿƛťŎ 
ƪƻŎƘŀŏ .ƻƎŀ ōŜȊ ƧŜŘƴƻŎȊŜǎƴŜƎƻ ƳƛƱƻǿŀƴƛŀ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ ƛ ƴƛŜ Řŀ ǎƛť ƪƻŎƘŀŏ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ ōŜȊ ǳǇǊȊŜŘƴƛŜƎƻ 
ǳƳƛƱƻǿŀƴƛŀ .ƻƎŀΦ 

¦ŎȊƻƴȅ ǿ tǊŀǿƛŜ ȊŀǇȅǘŀƱ ƻ ƴŀƧǿƛťƪǎȊŜ tǊȊȅƪŀȊŀƴƛŜΦ DŘȅōȅǏƳȅ ƧŜŘƴŀƪ ȊŀŀǊŀƴȍƻǿŀƭƛ ƘƛǇƻǘŜǘȅŎȊƴŊ 
ǎȅǘǳŀŎƧťΣ ȍŜ ƻǘƻ tŀƴ .ƽƎ ƴŀǎ ǇȅǘŀΣ ƪǘƽǊŜ ǇǊȊȅƪŀȊŀƴƛŜ ǿ tǊŀǿƛŜ ƧŜǎǘ Řƭŀ ƴŀǎ ƴŀƧǘǊǳŘƴƛŜƧǎȊŜΣ ƳǳǎƛŜƭƛōȅǏƳȅ 
ƻŘǿǊƽŎƛŏ WŜƎƻ ƪƻƭŜƧƴƻǏŏ ƛ ȊŀŎȊŊŏΥ α.ťŘȊƛŜǎȊ ƳƛƱƻǿŀƱ ǎǿŜƎƻ ōƭƛȋƴƛŜƎƻ Ƨŀƪ ǎƛŜōƛŜ ǎŀƳŜƎƻέΦ  

²ȅŘŀƧŜ ǎƛť ǘƻ ǇŀǊŀŘƻƪǎŜƳΣ ŀƭŜ ƴŀǎȊŜ ƭǳŘȊƪƛŜ ŘƻǏǿƛŀŘŎȊŜƴƛŜ ǇƻƪŀȊǳƧŜ ƴŀƳ ōŜȊ ǊŜǘǳǎȊǳΣ ȍŜ ƳƛƱƻǏŏ 
ōƭƛȋƴƛŜƎƻ ƧŜǎǘ Řƭŀ ƴŀǎ ƴŀƧǘǊǳŘƴƛŜƧǎȊŀ ŎƘƻŏ ǿ ŘǊƻŘȊŜ Řƻ .ƻƎŀ Ǉƻǿƛƴƴŀ ōȅŏ ƴŀƳ ōƭƛȍǎȊŀΣ ōƻ ǇǊȊŜŎƛŜȍ ōƭƛȋƴƛŜƎƻ 
ƳŀƳ ƪƻƱƻ ǎƛŜōƛŜ ƛ ǿƛŘȊť ƎƻΣ .ƻƎŀ ȊŀǏ ƴƛŜ ǿƛŘȊťΦ tƛǎȊŜ ƻ ǘȅƳ ŘƻōƛǘƴƛŜ |ǿΦ Wŀƴ !ǇƻǎǘƻƱΦ όǇƻǊΦ мW пΣнл-21) 

WŜǏƭƛ ƻŘŘȊƛŜƭƛ ǎƛť .ƻƎŀ ƻŘ ōƭƛȋƴƛŜƎƻ ǘƻ ǎǘƻǎǳƴƪƻǿƻ Ʊŀǿƻ ƧŜǎǘ Dƻ ƪƻŎƘŀŏ ǇƻƴƛŜǿŀȍ Dƻ ƴƛŜ ǿƛŘȊťΣ ŀ ǇǊȊŜȊ 
to nie ƳŀƳ Ȋ bƛƳ ƳŀǘŜǊƛŀƭƴŜƎƻ ƪƻƴǘŀƪǘǳΦ ¢ƻ ȊŀǏ  ƳƻȍŜ ǿǇǊƻǿŀŘȊƛŏ ƳƴƛŜ ǿ ȊƱǳŘȊŜƴƛŜΣ ȍŜ ǎƪƻǊƻ ǘŀƪ ƧŜǎǘΣ ǘƻ 
ƳƛƱƻǏŏ Řƻ bƛŜƎƻ ǿȅǊŀȍŀ ǎƛť ǘȅƭƪƻ ǿ ǎŜƴǘȅƳŜƴǘŀƭƴȅŎƘ ǳŎȊǳŎƛŀŎƘΣ ƻŘŎȊǳŎƛŀŎƘ ƛ ŘŜƪƭŀǊŀŎƧŀŎƘΣ Ŏƻ ƴŀƧǿȅȍŜƧ 
ȊƻōƻǿƛŊȊǳƧŊŎȅŎƘ ƳƴƛŜ Řƻ ǊŜƭƛƎƛƧƴȅŎƘ ǇǊŀƪǘȅƪ ǇƻōƻȍƴƻǏŎƛƻǿȅŎƘ ǘŀƪƛŎƘ Ƨŀƪ ƳƻŘƭƛǘǿŀΣ ŎȊȅ ƴŀǿŜǘ ǎƪƱŀŘŀƴƛŜ 
ǳǎǘŀƭƻƴȅŎƘ ƻŦƛŀǊ ƛ ǎǘǳŘƛǳƳ ƻ bƛƳΦ tǊȊȅ ǘŀƪƛƳ ȊŀƱƻȍŜƴƛǳ Ƴƻȍƴŀ ǎƛť ƴŀǿŜǘ αƎƻǊƭƛǿƛŜέ ƳƻŘƭƛŏΣ αǳŎȊŜǎǘƴƛŎȊȅŏέ ǿ 
ǎŀƪǊŀƳŜƴǘŀŎƘΣ ƴŀōƻȍŜƵǎǘǿŀŎƘΣ ƴŀǿŜǘ ǇƻŘŜƧƳƻǿŀŏ ǎǳǊƻǿŜ Ǉƻǎǘȅ ς ŀ ƧŜŘƴƻŎȊŜǏƴƛŜ ȍȅǿƛŏΣ ŘŜƭƛƪŀǘƴƛŜ ƳƽǿƛŊŎΣ 
dysǘŀƴǎ Řƻ ōƭƛȋƴƛŜƎƻ Ƨŀƪƻ ƪƻƎƻǏ ƻōŎŜƎƻΣ ǇǊȊȅǇŀŘƪƻǿŜƎƻΣ ǿƻōŜŎ ƪǘƽǊŜƎƻ ƴƛŜ ƳŀƳ ȍŀŘƴȅŎƘ ȊƻōƻǿƛŊȊŀƵΦ 
¢ȅƳŎȊŀǎŜƳ tŀƴ WŜȊǳǎ ǇƻƪŀȊŀƱ ƴŀƳΣ ȍŜ ƛŘŜƴǘȅŦƛƪǳƧŜ ǎƛť Ȋ ƪŀȍŘȅƳ ŎȊƱƻǿƛŜƪƛŜƳ ǘŀƪ ŘŀƭŜŎŜΣ ȍŜ ǘƻ Ŏƻ ŎȊȅƴƛť 
ōƭƛȋƴƛŜƳǳ ŎȊȅƴƛť WŜƳǳ ǎŀƳŜƳǳΦ  

bƛŜǎǘŜǘȅ ǇƻǎǘŀǿŀΣ ǿ ƪǘƽǊŜƧ ƻŘŘȊƛŜƭŀƳȅ .ƻƎŀ ƻŘ ōƭƛȋƴƛŜƎƻΣ ƴƛŜ ƧŜǎǘ ǊȊŀŘƪƻǏŎƛŊ ǿ ȍȅŎƛǳ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ 
ǿƛŜǊȊŊŎŜƎƻΦ 5ƻǘȅŎȊȅ ǘƻ ƴŀƧŎȊťǏŎƛŜƧ ǎȅǘǳŀŎƧƛ ƪƻƴŦƭƛƪǘƻǿȅŎƘ ǇƻƳƛťŘȊȅ ƭǳŘȋƳƛ ŀ ǘŀƪȍŜ ǎȅǘǳŀŎƧƛΣ ƪƛŜŘȅ ǇƻƧŀǿƛŀ ǎƛť 
ƴŀ ƳƻƧŜƧ ŘǊƻŘȊŜ ōƭƛȋƴƛ ǿ ǇƻǘǊȊŜōƛŜΦ 

_ŀǘǿƻ ƧŜǎǘ ƪƻŎƘŀŏ .ƻƎŀΣ ƪƛŜŘȅ ƳƻƧŜ ǊŜƭŀŎƧŜ Ȋ ōƭƛȋƴƛƳƛ ǳƪƱŀŘŀƧŊ ǎƛť ŘƻōǊȊŜΣ ƪƛŜŘȅ ƽǿ ōƭƛȋƴƛ ƴƛŜ ǿȅƳŀƎŀ 
ȍŀŘƴŜƧ ǇƻƳƻŎȅΦ YƛŜŘȅ ƧŜŘƴŀƪ ǇƻƧŀǿƛŀ ǎƛť ƳƛťŘȊȅ ƳƴŊ ŀ .ƻƎƛŜƳ ōƭƛȋƴƛ αǿȅƳŀƎŀƧŊŎȅέ ǇƻƧŀǿƛŀ ǎƛť ǊƽǿƴƛŜȍ ƳƽƧ 
ƴŀƧǿƛťƪǎȊȅ ǇǊƻōƭŜƳ ǇƻƴƛŜǿŀȍ ǘƻ ǿƱŀǏƴƛŜ ƻƴ ǿŜǊȅŦƛƪǳƧŜ ŎȊȅ ƳƻƧŀ ƳƛƱƻǏŏ Řƻ .ƻƎŀ ƧŜǎǘ ǇǊŀǿŘȊƛǿŀΣ ǇŜƱƴŀΦ  

bƛŜǎǘŜǘȅ ǿƛŜƭǳ ƪŀǘƻƭƛƪƽǿΣ ǳŎȊťǎȊŎȊŀƧŊŎȅŎƘ ǿ ƴƛŜŘȊƛŜƭť Řƻ ƪƻǏŎƛƻƱŀΣ ƳƻŘƭŊŎȅŎƘ ǎƛťΣ ƧŜŘƴƻŎȊŜǏƴƛŜ ƭŀǘŀƳƛ 
ȍȅƧŜ ǿ ŎƘǊƻƴƛŎȊƴȅŎƘ ǊŜƭŀŎƧŀŎƘ ǊƻŘȊƛƴƴȅŎƘΣ ǎŊǎƛŜŘȊƪƛŎƘΣ ƪƻƭŜȍŜƵǎƪƛŎƘΣ ǇǊŀŎƻǿƴƛŎȊȅŎƘ ƴŀŎŜŎƘƻǿŀƴȅŎƘ 
ǿȊŀƧŜƳƴŊ ƴƛŜŎƘťŎƛŊΣ ŀ ƴƛŜ ǊȊŀŘƪƻ ƴŀŎŜŎƘƻǿŀƴȅŎƘ ǇǊŀǿŘȊƛǿŊ ǿǊƻƎƻǏŎƛŊΣ ŎȊȅ ƴŀǿŜǘ ƴƛŜƴŀǿƛǏŎƛŊΣ ŀ ƪƛŜŘȅ 
ǇƻƧŀǿƛŀ ǎƛť ƪƻƴƛŜŎȊƴƻǏŏ ǇƻƳƻŎȅ ƴƛŜǊȊŀŘƪƻ αƴƛŜ ƳŀƳȅ ŎȊŀǎǳέΦ aŀƳȅ ǿǘŜŘȅ Řƻ ŎȊȅƴƛŜƴƛŀ Ȋ ǇƻǿŀȍƴȅƳ 
ȊƎǊȊȅǘŜƳΦ ½ ƧŜŘƴŜƧ ǎǘǊƻƴȅ Ƴƽǿƛť .ƻƎǳΥ αƪƻŎƘŀƳ ŎƛťέΣ ŀ Ȋ ŘǊǳƎƛŜƧ ǎǘǊƻƴȅ ƳǳǎȊť ǳŎȊŎƛǿƛŜ ǇƻǿƛŜŘȊƛŜŏΣ ȍŜ ƴƛŜ 
kocham tŜƎƻ ōƭƛȋƴƛŜƎƻ ƛ ǇǊŀǿƛŜ ȊŀǿǎȊŜ ƳŀƳ ƴŀ ǘƻ ǳǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƛŜƴƛŜ ǇƻƴƛŜǿŀȍ ǘƻ ǘŜƴ ŘǊǳƎƛ ƧŜǎǘ ǿǎȊȅǎǘƪƛŜƳǳ 
ǿƛƴƛŜƴΦ ² ǿƛŜƭǳ ǇǊȊȅǇŀŘƪŀŎƘ ǘƻ ōťŘȊƛŜ ǇǊŀǿŘŀΣ ŀƭŜ ƴƛŜ ǿŜ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘΦ {Ŋ ƭǳŘȊƛŜΣ ƪǘƽǊȊȅ ƭŀǘŀƳƛ ŎƛŜǊǇƛŊ Ȋ 
ǇƻǿƻŘǳ ŎƛŊƎƱŜƎƻ ƻŘǘǊŊŎŀƴƛŀ ƛŎƘ ƴƛŜǳǎǘŀƴƴƛŜ ǿȅŎƛŊƎŀƴŜƧ Ǌťƪƛ Řƻ ǇƻƧŜŘƴŀƴƛŀ  ς ǘŀƪŀ ƧŜŘƴŀƪ Ǉƻǎǘŀǿŀ ǏǿƛŀŘŎȊȅ ƻ 
ǇǊŀǿŘȊƛǿŜƧ ƳƛƱƻǏŎƛΣ ƪǘƽǊŊ tŀƴ ǿƛŘȊƛ ƛ ǿǎǇƛŜǊŀΦ {Ŋ ƧŜŘƴŀƪ ƛ ǘŀŎȅΣ ƪǘƽǊȊȅ ǘŊ ǿȅŎƛŊƎŀƴŊ Ǌťƪť ƻŘǊȊǳŎŀƧŊ ƛ ǊŀŎȊŜƧ ƴƛŜ 
ƻŘŎȊǳǿŀƧŊ ŘȅǎƪƻƳŦƻǊǘǳΦ ¢ŀƪŊ Ǉƻǎǘŀǿť ǘŀƪȍŜ tŀƴ ǿƛŘȊƛ - ǿƛŘȊƛ ƛ ŎȊŜƪŀΦ aƻȍƴŀ ƻŘǎǳǿŀŏ ƻŘ ǎƛŜōƛe tego 
αǿȅƳŀƎŀƧŊŎŜƎƻέ ōƭƛȋƴƛŜƎƻ ǘŀƪ ŘŀƭŜŎŜΣ ȍŜ ǇǊŀǿƛŜ ǎƛť ƻ ƴƛƳ ȊŀǇƻƳƴƛΦ aƻȍƴŀ ȊŀǘǊȊŀǎƴŊŏ ǇǊȊŜŘ ƴƛƳ ŘǊȊǿƛΣ ŎȊȅ 
ǇǊȊŜƧǏŏ ƻōƻƧťǘƴƛŜΣ ŀ ƧŜŘƴŀƪ ƴƛŜ Ȋƴƛƪŀ ƻƴ Ȋ ƳƻƧŜƎƻ ȍȅŎƛŀ - ƻƴ ǿ ƳƻƛƳ ȍȅŎƛǳ ƛǎǘƴƛŜƧŜ ƛ ǿŎȊŜǏƴƛŜƧ ŎȊȅ ǇƽȋƴƛŜƧ Řŀ ƻ 
ǎƻōƛŜ ȊƴŀŏΦ ¢ŀƪŀ ǇƻǎǘŀǿŀΣ ǿ ƪǘƽǊŜƧ ȊƳŀƎŀƳ ǎƛť ǎŀƳ ȊŜ ǎƻōŊ ǿ ƻŘƴƛŜǎƛŜƴƛǳ Řƻ ǘŜƎƻ αǿȅƳŀƎŀƧŊŎŜƎƻέ 
ōƭƛȋƴƛŜƎƻΣ ƴƛŜ ȊŀǿǎȊŜ ƧŜǎǘ ŘƻǿƻŘŜƳ ƳƻƧŜƧ ŦŀƱǎȊȅǿŜƧ ƳƛƱƻǏŎƛ Řƻ .ƻƎŀΤ ƴƛŜ ȊŀǿǎȊŜ ƧŜǎǘ ǘŜȍ ǿȅǊŀȊŜƳ ȊƱŜƧ ǿƻƭƛΣ 
ǿǊƻƎƻǏŎƛΣ ŎȊȅ ƴƛŜƴŀǿƛǏŎƛ Řƻ ōƭƛȋƴƛŜƎƻΦ bŀƧŎȊťǏŎƛŜƧ ǳƧŀǿƴƛŀ ƴŀƳ ǇǊŀǿŘť ƻ ǘȅƳΣ ȍŜ ƴŀǎȊŀ ƳƛƱƻǏŏ ƧŜǎǘ ƧŜǎȊŎȊŜ 
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FORMACJA 
 ōŀǊŘȊƻ ƳŀƱŀ ƛ ƴƛŜŘƻǎƪƻƴŀƱŀΣ ȍŜ ƧŜǎȊŎȊŜ ǿƛŜƭŜ ƧŜƧ ōǊŀƪΦ ²ȅǊŀȍŀ ǇǊŀǿŘť ƻ ǘȅƳΣ Ƨŀƪ ǘǊǳŘƴƻ ƧŜǎǘ Ƴƛ ƪƻŎƘŀŏ ǘŜƎƻ 
ƳƻƧŜƎƻ ōƭƛȋƴƛŜƎƻΣ ƪǘƽǊȅ ƳƴƛŜ ȊǊŀƴƛƱΣ ǎƪǊȊȅǿŘȊƛƱΣ ƪǘƽǊȅ Ƴŀ ƛƴƴŜ ȊŘŀƴƛŜΣ ƛƴƴŜ ǇƻƎƭŊŘȅΣ ƛƴƴȅ ǎǇƻǎƽō ōȅŎƛŀ ƛ ǘŀƪƛ 
charakterΣ ƪǘƽǊŜƎƻ Ǉƻ ǇǊƻǎǘǳ ƴƛŜ ƭǳōƛťΣ ƪǘƽǊȅ ǇǊȊȅŎƘƻŘȊƛ Ǉƻ ǇƻƳƻŎ ǿǘŜŘȅΣ ƪƛŜŘȅ Ƴƛ ǎƛť ǿȅŘŀƧŜΣ ȍŜ ƴƛŜ ƳŀƳ ƴƛŎ 
Řƻ ŘŀƴƛŀΣ ŀƭōƻ ƴƛŜ ƳŀƳ ŎȊŀǎǳΣ ƛǘŘΦ ! ƧŜŘƴŀƪ tŀƴ ǇǊȊȅƪŀȊŀƴƛŜƳ ǎǿƻƛƳ ǿǎƪŀȊǳƧŜ ƳƛΣ ȍŜ ƳƛƱƻǏŏ ōƭƛȋƴƛŜƎƻ ƧŜǎǘ 
konieczna ς ƧŜǎǘ ƻƴŀ ǎƪƱŀŘƻǿŊ ŎȊťǏŎƛŊ .ƻȍŜƎƻ ŦǳƴŘŀƳŜƴǘǳΥ αbŀ ǘȅŎƘ ŘǿƽŎƘ ǇǊȊȅƪŀȊŀƴƛŀŎƘ ƻǇƛŜǊŀ ǎƛť ŎŀƱŜ 
Prawo i ProrocyέΦ .ƭƛȋƴƛƳ ȊŀǏ ƧŜǎǘ ƪŀȍŘȅ ŎȊƱƻǿƛŜƪ ς ǏǿƛŀŘŎȊȅ ƻ ǘȅƳ tǊȊȅǇƻǿƛŜǏŏ ƻ aƛƱƻǎƛŜǊƴȅƳ {ŀƳŀǊȅǘŀƴƛƴƛŜΣ 
ŀ ǘŀƪȍŜ ǿŜȊǿŀƴƛŜ Řƻ ƳƛƱƻǏŎƛ ƴƛŜǇǊȊȅƧŀŎƛƽƱΦ  

wƻȊǿŀȍŀƧŊŎ tǊȊȅǇƻǿƛŜǏŏ ƻ aƛƱƻǎƛŜǊƴȅƳ {ŀƳŀǊȅǘŀƴƛƴƛŜ ƪƻƴŎŜƴǘǊǳƧŜƳȅ ǎƛť ƴŀƧŎȊťǏŎƛŜƧ ƴŀ 
ōŜȊƛƴǘŜǊŜǎƻǿƴŜƧ ƳƛƱƻǏŎƛ ǇǊȊȅƎƻŘƴŜƎƻ {ŀƳŀǊȅǘŀƴƛƴŀΣ ƪǘƽǊȅ ȊŀǘǊȊȅƳǳƧŜ ǎƛť ƛ ǇƻƳŀƎŀ ǇƻǘǳǊōƻǿŀƴŜƳǳ ǇǊȊŜȊ 
ȊōƽƧŎƽǿ ÀȅŘƻǿƛ ƻǊŀȊ ƴŀ ƻōƻƧťǘƴƻǏŎƛ ǇǊȊŜŎƘƻŘȊŊŎŜƎƻ ǿŎȊŜǏƴƛŜƧ [Ŝǿƛǘȅ ƛ YŀǇƱŀƴŀΦ ¢ȅƳŎȊŀǎŜƳ tŀƴ WŜȊǳǎΣ 
ǳƳƛŜǎȊŎȊŀƧŊŎ ǿ ǇǊȊȅǇƻǿƛŜǏŎƛ ŘǿƛŜ ƻǎƻōȅΣ ƪǘƽǊŜ ȊŜ ǿȊƎƭťŘƽǿ ƘƛǎǘƻǊȅŎȊƴȅŎƘ ƴƛŜ ǳǘǊȊȅƳȅǿŀƱȅ ȊŜ ǎƻōŊ 
ǇǊȊȅƧŀȊƴȅŎƘ ǎǘƻǎǳƴƪƽǿ όŎƘƻŘȊƛ ƻ ÀȅŘƽǿ ƛ {ŀƳŀǊȅǘŀƴύ ƛ ǘƻ ƧŜǎȊŎȊŜ ǿ ƪƻƴǘŜƪǏŎƛŜΣ ȍŜ ƧŜŘŜƴ ǇƻƳŀƎŀ ŘǊǳƎƛŜƳǳΣ 
ŘƻōƛǘƴƛŜ ǳŎȊȅ ƴŀǎΣ ȍŜ ƴŀǎȊȅƳ ōƭƛȋƴƛƳ ƧŜǎǘ ƪŀȍŘȅ ŎȊƱƻǿƛŜƪΦ ¢ŀ ǇǊŀǿŘŀ ƴŀƧƳƻŎƴƛŜƧ ǿȅōrzmi w przykazaniu 
ƳƛƱƻǏŎƛ ƴƛŜǇǊȊȅƧŀŎƛƽƱΦ WŜȍŜƭƛ ƳŀƳ ƳƛƱƻǿŀŏ ƴƛŜǇǊȊȅƧŀŎƛƽƱ ǘƻ ȊƴŀŎȊȅΣ ȍŜ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ ƳŀƳ ƳƛƱƻǿŀŏ ƛ ȊŀǿǎȊŜΣ ǿ 
ƪŀȍŘŜƧ ƻƪƻƭƛŎȊƴƻǏŎƛΦ 

tǊȊȅǇƻǿƛŜǏŏ ƻ aƛƱƻǎƛŜǊƴȅƳ {ŀƳŀǊȅǘŀƴƛƴƛŜ ŘŜŦƛƴƛǳƧŜ ƴŀƳ ǇǊŀǿŘȊƛǿŊ ƳƛƱƻǏŏ ōƭƛȋƴƛŜƎƻΦ tƻƪŀȊǳƧŜ ƴŀƳ 
to, co jest koniŜŎȊƴŜ Řƻ ǇǊŀƪǘȅƪƻǿŀƴƛŀ ǘŜƧ ƳƛƱƻǏŎƛΦ bŀ ǇƛŜǊǿǎȊȅ Ǉƭŀƴ ǿȅǎǳǿŀ ǎƛť ŎȊŀǎ ƛ ŘŀǊ Ȋ ǎƛŜōƛŜΥ ŀōȅ ƪƻŎƘŀŏ 
ǘǊȊŜōŀ ƳƛŜŏ ŎȊŀǎ ƛ ǘǊȊŜōŀ ŎƻǏ Ȋ ǎƛŜōƛŜ ŘǊǳƎƛŜƳǳ ŘŀŏΦ {ƱǳƎŀ .ƻȍȅ YŀǊŘȅƴŀƱ ²ȅǎȊȅƵǎƪƛ ǇƻǿǘŀǊȊŀƱΣ ȍŜ ǿ ŘƻōƛŜ 
ƪƛŜŘȅ ƭǳŘȊƛŜ ŎȊťǎǘƻ ǇƻǿǘŀǊȊŀƧŊΥ αŎȊŀǎ ǘƻ ǇƛŜƴƛŊŘȊέ ǘǊȊŜōŀ ǇƻǿƛŜŘȊƛŜŏΥ αŎȊŀǎ ǘƻ ƳƛƱƻǏŏέΦ {ŀƳŀǊȅǘŀƴƛƴ Ƴŀ ŎȊŀǎ 
Řƭŀ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ ς ƛ ƪƻƴƛŜŎȊƴƛŜ ǘǊȊŜōŀ ŘƻŘŀŏΥ Řƭŀ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ ǿ ǇƻǘǊȊŜōƛŜΦ aƛƱƻǏŏ ōƭƛȋƴƛŜƎƻ ōťŘȊƛŜ ǎƛť ȊŀǿǎȊŜ 
ǿŜǊȅŦƛƪƻǿŀƱŀ ǿ ǎȅǘǳŀŎƧƛ ƧŀƪƛŜƧǏ ǇƻǘǊȊŜōȅΣ ǇƻƳƻŎȅΣ ƪǘƽǊŊ ǘǊȊŜōŀ ȊŀƴƛŜǏŏ ǿ ǇƻǊťΣ ǇƻƴƛŜǿŀȍ ƳƛƱƻǏŏ ƴƛƎŘȅ ǎƛť ƴƛŜ 
ǎǇƽȋƴƛŀ ŀƭōƻ ǿ ǎȅǘǳŀŎƧƛ ƧŀƪƛŜƎƻǏ ōǊŀƪǳΣ ƪǘƽǊȅ ǘǊȊŜōŀ ǳȊǳǇŜƱƴƛŏΦ  {ŀƳŀǊȅǘŀƴƛƴΣ ǇƻŘƻōƴƛŜ Ƨŀƪ [Ŝǿƛǘŀ ƛ YŀǇƱŀƴΣ ǘŜȍ 
ƧŜǎǘ ǿ ǇƻŘǊƽȍȅΦ /Ƙƻŏ ƴƛŜ ǿƛŜƳȅ ŘƻƪŊŘ ƛŘȊƛŜΣ ŀƴƛ ǿ ƧŀƪƛƳ ŎŜƭǳΣ ƴŀƭŜȍȅ ǇǊȊȅǇǳǎȊŎȊŀŏΣ ȍŜ Ƴŀ ƧŀƪƛŜǏ ǿŀȍƴŜ Řƻ 
ȊŀƱŀǘǿƛŜƴƛŀ ǎǇǊŀǿȅΦ ½ŀƭŜȍȅ Ƴǳ ǿƛťŎ ƴŀ ŎȊŀǎƛŜΦ YƛŜŘȅ ƧŜŘƴŀƪ ǿƛŘȊƛ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ ǿ ǇƻǘǊȊŜōƛŜ ȊŀǘǊȊȅƳǳƧŜ ǎƛťΣ 
wzrusza, podchodzi do niego, udziela bardzo konkretnej pomocy ς opatruje jego rany. Po tym wszystkim 
ȊŀōƛŜǊŀ ŎƘƻǊŜƎƻ ȊŜ ǎƻōŊ ƛ ōȅŏ ƳƻȍŜ ȊōŀŎȊŀƧŊŎ ȊŜ ǎǿŜƧ ŘǊƻƎƛ ǎȊǳƪŀ Řƭŀ ƴƛŜƎƻ ƳƛŜƧǎŎŀ ǿ ƧŀƪƛŜƧǏ ƎƻǎǇƻŘȊƛŜΣ Ǉƻ 
ŎȊȅƳ ƻŘŎƘƻŘȊƛ Ȋ ȊŀǇŜǿƴƛŜƴƛŜƳΣ ȍŜ Ƨŀƪ ȊŀƱŀǘǿƛ ǎǿƻƧŜ ǎǇǊŀǿȅ ƛ ōťŘȊƛŜ ǿǊŀŎŀƱ ǇǊȊȅƧŘȊƛŜ ǘǳ ǇƻƴƻǿƴƛŜ ƛ ǳǊŜƎǳƭǳƧŜ 
wszelkie dodatkowe wydatki.  

aƛƱƻǏŏ ǘƻ ƻŦƛŀǊƻǿŀƴȅ ŎȊŀǎΦ bƛŜƳƻȍƭƛǿŀ ƧŜǎǘ ƳƛƱƻǏŏ ōƭƛȋƴƛŜƎƻ ōŜȊ ƻŦƛŀǊƻǿŀƴŜƎƻ Ƴǳ ŎȊŀǎǳΦ hƪŀȊǳƧŜ ǎƛťΣ 
ȍŜ ǘƻ ƴŀǎ ƴŀƧōŀǊŘȊƛŜƧ ƪƻǎȊǘǳƧŜΦ LƭŜȍ ǊŀȊȅ ǎƪŀǊȍȅƳȅ ǎƛťΣ ȍŜ ƪǘƻǏ ǇǊȊȅŎƘƻŘȊƛ Ǉƻ ǇƻƳƻŎ ǿƱŀǏƴƛŜ ǿǘŜŘȅΣ ƪƛŜŘȅ 
ƳŀƳȅ ǘȅƭŜ Řƻ ȊǊƻōƛŜƴƛŀΣ ŀƭōƻ ƪƛŜŘȅ ƳŀƳȅ ƻŘǊƻōƛƴƪť ŎȊŀǎǳ Řƭŀ ǎƛŜōƛŜ ς ŎȊťǎǘƻ ǿȅǎȊŀǊǇŀƴŜƎƻ Ȋ ƴŀŘƳƛŀǊǳ 
ƻōƻǿƛŊȊƪƽǿΦ .ƻȍŊ ǘŀƧŜƳƴƛŎŊ ƧŜǎǘ ǘƻΣ ȍŜ tŀƴ ǎǇǊŀǿŘȊŀ ƴŀǎȊŊ ƳƛƱƻǏŏ ƴŀƧŎȊťǏŎƛŜƧ ǿƱŀǏƴƛŜ ƴƛŜ ǿ ǇƻǊťΦ ²ƱŀǏƴƛŜ ǿ 
ǘŜƴ ǎǇƻǎƽō tŀƴ ǳŎȊȅ ƴŀǎ ǇǊŀǿŘȊƛǿŜƧ ƘƛŜǊŀǊŎƘƛƛ ǿŀǊǘƻǏŎƛ ƛ ǿŀȍƴƻǏŎƛ ǎǇǊŀǿ ƴŀ ǘȅƳ ǏǿƛŜŎƛŜΦ Yǘƻ Ȋ ƴŀǎ ƴƛŜ ƻŘŎȊǳƱ 
ōƻƭŜǏƴƛŜ ǘŀƪƛŜƎƻ ǎǇǊŀǿŘȊƛŀƴǳ Ȋ ƳƛƱƻǏŎƛ αƴƛŜ ǿ ǇƻǊťέΚ 

hŦƛŀǊƻǿŀƴȅ ŎȊŀǎ ƧŜǎǘ ŎȊťǏŎƛŊ ŘŀǊǳ Ȋ ǎƛŜōƛŜ ǇƻƴƛŜǿŀȍ ƳƛƱƻǏŏ ǘƻ ǘŀƪȍŜ ƻŦƛŀǊŀΦ aƽǿƛƱŀ |ǿΦ ¢ŜǊŜǎŀ Ȋ 
[ƛǎƛŜǳȄΣ ȍŜ αƳƛƱƻǏŏ ƪŀǊƳƛ ǎƛť ƻŦƛŀǊŊέΦ L ƴƛŜ ŎƘƻŘȊƛ ǘǳǘŀƧ ǘȅƭƪƻ ƻ ƧŀƪƛǏ ŘŀǘŜƪΣ ƻ ŎƻǏ ȊŜǿƴťǘǊȊƴŜƎƻΣ ƻ ƧŀƪŊǏ ǊȊŜŎȊΣ 
ƪǘƽǊŜƧ ǎƛť ǇƻȊōŀǿƛŀƳȅ ȊŜ ǿȊƎƭťŘǳ ƴŀ ōƭƛȋƴƛŜƎƻΦ /ƘƻŘȊƛ ƻ ǘƻΣ Ŏƻ ƴŀȊȅǿŀƳȅ ŘŀǊŜƳ Ȋ ǎƛŜōƛŜΣ ƻ ƧŀƪŊǏ ŎȊŊǎǘƪť ƴŀǎ 
ǎŀƳȅŎƘΦ tŀƴ WŜȊǳǎ ƳƽǿƛΣ ȍŜ ǘŀ ŎȊŊǎǘƪŀ ƳƻȍŜ ōȅŏ ƴŀǿŜǘ ŎŀƱƪƛŜƳ Řǳȍŀ - Ƴƻȍƴŀ ƴŀǿŜǘ ǎǘǊŀŎƛŏ ǎƛŜōƛŜΥ αΧƪǘƻ 
ǎǘǊŀŎƛ ǎǿŜ ȍȅŎƛŜ Ȋ ƳŜƎƻ ǇƻǿƻŘǳΣ ǘŜƴ ƧŜ ȊŀŎƘƻǿŀΦΦέ ό_ƪ фΣ нпύΦ WŜȍŜƭƛ ƧŜǎǘ ǘƻ ŘŀǊ ȊŜ ǿȊƎƭťŘǳ ƴŀ WŜȊǳǎŀ ς to 
ŎƘƻŏōȅ ǇƻŎƛŊƎƴŊƱ Ȋŀ ǎƻōŊ ǳǘǊŀǘť ȍȅŎƛŀ ŘƻŎȊŜǎƴŜƎƻ ǿ ǊȊŜŎȊȅǿƛǎǘƻǏŎƛ ǎǘŀƧŜ ǎƛť ŘƻǘŀǊŎƛŜƳ Řƻ /Ŝƭǳ - jest 
ƻǎƛŊƎƴƛťŎƛŜƳ ȍȅŎƛŀ ǿƛŜŎȊƴŜƎƻΦ YŀƴƻƴƛȊƻǿŀƴŀ ǿŜ ǿǊȊŜǏƴƛǳ aŀǘƪŀ ¢ŜǊŜǎŀ Ȋ Yŀƭƪǳǘȅ ōŜȊ ƻƎǊƽŘŜƪ ƳƽǿƛƱŀΣ ȍŜ 
ǘǊȊŜōŀ ǘŀƪ ǇƻƳŀƎŀŏ ƛƴƴȅƳΣ ȍŜōȅ ƴŀǎ ōƻƭŀƱƻΦ tǊŀǿŘȊƛǿŀ ƳƛƱƻǏŏ ōƭƛȋƴƛŜƎƻΣ ƪǘƽǊŀ ǿȅǊŀȍŀ ǎƛť ǿ ŘŀǊȊŜ Ȋ ǎƛŜōƛŜΣ 
ȊŀǿǎȊŜ ōťŘȊƛŜ ƴŀǎ ōƻƭŜŏ ς ŀƭŜ ǘȅƭƪƻ ǘŀƪŀ ƳƛƱƻǏŏ Ȋōƭƛȍŀ ƴŀǎ Řƻ .ƻƎŀΦ  

bŀ ƪƻƴƛŜŎ ǇǊŀƎƴť ǇǊȊȅǘƻŎȊȅŏ ǏǿƛŀŘŜŎǘǿƻΣ ƪǘƽǊŜ ǳƪŀȊŀƱƻ ǎƛť ǿ ƭǳǘȅƳ нлмр Ǌƻƪǳ ƴŀ ƱŀƳŀŎƘ ǘȅƎƻŘƴƛƪŀ 
αbƛŜŘȊƛŜƭŀέΦ  
αΧȊƳťŎȊƻƴŀ ǇǊŀŎŊ ƛ ōƽƭŜƳΣ ŘƻǏǿƛŀŘŎȊŀƴȅƳ ƻŘ ǿƛŜƭǳ ƳƛŜǎƛťŎȅΣ Ȋ ǊŀŘƻǏŎƛŊ ǿȅƧŜŎƘŀƱŀƳ ƴŀ ǳǊƭƻǇ ǿ ƳƻƧŜ 
ǊƻŘȊƛƴƴŜ ǎǘǊƻƴȅΦ ²ƛŜŎȊƻǊŜƳ ǇǊȊŜƳƪƴťƱŀƳ Řƻ ƴŀƧōƭƛȍǎȊŜƎƻ ƪƻǏŎƛƻƱŀΣ ȍŜōȅ ǳƴƛƪƴŊŏ ǎǇƻǘƪŀƵΣ ƪǘƽǊŜ ǘȅƳ ǊŀȊŜƳ Ȋ 
ȊŀƱƻȍŜƴƛŀ ς ȊŜ ǿȊƎƭťŘǳ ƴŀ ƻƪƻƭƛŎȊƴƻǏŎƛ ς ōŀǊŘȊƻ ŎƘŎƛŀƱŀƳ ƻƎǊŀƴƛŎȊȅŏΦ ¢ȅƳŎȊŀǎŜƳ ƭŜŘǿƻ ǿǊƽŎƛƱŀƳ Ȋ aǎȊȅ ǏǿΦΣ 
ŀ Ƨǳȍ ƳƛŀƱŀƳ {a{-ŀΥ α{ȅƭǿƛŀΣ ǿƛŜƳΣ ȍŜ ƧŜǎǘŜǏΣ ŎƘŎƛŀƱŀōȅƳ ǎƛť Ȋ ǘƻōŊ ǎǇƻǘƪŀŏέΦ ½ ǘŊ ƪƻƭŜȍŀƴƪŊ ȊŜ ǎȊƪƻƭƴŜƧ Ʊŀǿƪƛ 
ƴƛŜ ǳǘǊȊȅƳȅǿŀƱŀƳ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ŎƘȅōŀ ȊŜ нл ƭŀǘΦ hŘ ƧŀƪƛŜƎƻǏ ŎȊŀǎǳ ȊƴŀƧƻƳƻǏŏ ȊŀŎȊťƱŀ ǎƛť ƻŘǊŀŘȊŀŏΣ ŀƭŜ ǎǇƻǘƪŀƵ 
ǇǊȊȅ ƪŀǿƛŜ ƴƛŜ ōȅƱƻΦ ¢ƻǘŜȍ ƻŘ ǊŀȊǳ ǇƻŘƴƛƻǎƱƻ Ƴƛ ǎƛť ŎƛǏƴƛŜƴƛŜΦ Wǳȍ ƳƛŀƱŀƳ Řŀŏ ƻŘƳƻǿƴŊ ƻŘǇƻǿƛŜŘȋΣ ŀƭŜ  
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FORMACJA 
 
ǇƻǎǘŀƴƻǿƛƱŀƳ ǎƛť ǇǊȊŜǎǇŀŏ Ȋ αǘŜƳŀǘŜƳέ ƛ ǇƻŘƧŊŏ ŘŜŎȅȊƧť ƴŀ ǎǇƻƪƻƧƴƛŜΦ wŀƴƻ ƻƪŀȊŀƱƻ ǎƛťΣ ȍŜ Řƻ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ 
ƳƻƛŎƘ ŘƻƭŜƎƭƛǿƻǏŎƛ ŘƻƱŊŎȊȅƱ ǎƛƭƴȅ ōƽƭ ƪǊťƎƻǎƱǳǇŀΦ ½Ŝ ƱȊŀƳƛ ǿ ƻŎȊŀŎƘ ǎƪƱŀŘŀƱŀƳ ƱƽȍƪƻΣ ƴƛŜ ǇǊȊȅȊƴŀƧŊŎ ǎƛť 
ƳŀƳƛŜΣ Ƨŀƪ ōŀǊŘȊƻ ǘŜƴ ōƽƭ ǳǘǊǳŘƴƛŀ Ƴƛ ǿȅƪƻƴȅǿŀƴƛŜ ƴŀƧǇǊƻǎǘǎȊȅŎƘ ŎȊȅƴƴƻǏŎƛΦ /ƘƻŎƛŀȍ ƛ ǘŀƪ ƴƛŜ ŘŀƱƻ ǎƛť 
ǿǎȊȅǎǘƪƛŜƎƻ ǳƪǊȅŏΦ ²ǘŜŘȅ ǘŜȍ ǇƻƳȅǏƭŀƱŀƳΣ Ŏƻ ƳƻƎƱŀōȅƳ ȊǊƻōƛŏΣ ȍŜōȅ ǳƴƛƪƴŊŏ ǎǇƻǘƪŀƴƛŀ Ȋ ƪƻƭŜȍŀƴƪŊΦ 
½ŘŜŎȅŘƻǿŀƱŀƳΣ ȍŜ ȊŀǇǊƻǇƻƴǳƧť ƧŜƧ ƪƻƴƪǊŜǘƴȅ ŘȊƛŜƵΣ ƭƛŎȊŊŎ ƴŀ ǘƻΣ ȍŜ ōťŘȊƛŜ ǿ ǘȅƳ ŎȊŀǎƛŜ ǿ ǇǊŀŎȅΦ ¢ȅƳŎȊŀǎŜƳ 
ƻƪŀȊŀƱƻ ǎƛťΣ ȍŜ ƳƻƧŀ ǇǊƻǇƻȊȅŎƧŀ ȊƻǎǘŀƱŀ ǇǊȊȅƧťǘŀ Ȋ ƻƎǊƻƳƴȅƳ ŜƴǘǳȊƧŀȊƳŜƳ ς ǎȊƪƻƭƴŀ ȊƴŀƧƻƳŀ ƳƛŀƱŀ ǿƻƭƴŜΗ 
bƛŜ ōȅƱƻ ǿȅƧǏŎƛŀΦ ²ȅōǊŀƱŀƳ ǎƛť ǿ ƻŘǿƛŜŘȊƛƴȅΦ tƻƴƛŜǿŀȍ ǿ ƳƻƧŜƧ ǊƻŘȊƛƴƴŜƧ ƳƛŜƧǎŎƻǿƻǏŎƛ ƴƛŜ Ƴŀ ƪƻƳǳƴƛƪŀŎƧƛ 
ƳƛŜƧǎƪƛŜƧΣ ǿƛťŎ ǎȊƱŀƳ ǘŀƪ ƻƪΦ о ƪƳΣ Ȋ ōƽƭŜƳ ƴƽƎ ƛ ƪǊťƎƻǎƱǳǇŀΦ bŀ ŘƻŘŀǘŜƪ ȊŀŎȊŊƱ ǇŀŘŀŏ ŘŜǎȊŎȊΦ tŀƳƛťǘŀƳΣ ȍŜ 
ōȅƱŀƳ ƴŀōǳȊƻǿŀƴŀΦ ½Ŝ ȊƱƻǏŎƛŊ ƳȅǏƭŀƱŀƳΥ ŎȊȅ ƭǳŘȊƛŜ ƴŀǇǊŀǿŘť ƴƛŜ ƳƻƎŊ Ƴƛ Řŀŏ ǇǊȊŜȊ ŎƘǿƛƭť ǎǇƻƪƻƧǳΚΗ L ǿǘŜŘȅ 
zapaliƱŀ ǎƛť ƪƻƴǘǊƻƭƴŀ ƭŀƳǇƪŀΦ ¦ȊƴŀƱŀƳΣ ȍŜ ǘƻ ǿǎȊȅǎǘƪƻΣ Ŏƻ ǎƛť ǿŜ ƳƴƛŜ ƪƱťōƛΣ ƴƛŜ ƧŜǎǘ .ƻȍŜΦ tǊȊȅǇƻƳƴƛŀƱ Ƴƛ ǎƛť 
ƻōǊŀȊ ǇŜƭƛƪŀƴŀ ƪŀǊƳƛŊŎŜƎƻ ƪǊǿƛŊ ǎǿƻƧŜ ƳŀƱŜ ǇƛǎƪƭťǘŀΦ tƻƳȅǏƭŀƱŀƳΣ ȍŜ ƳƛƱƻǏŏ ƪŀǊƳƛ ǎƛť ƻŦƛŀǊŊΣ ȍŜ ƴƛŜ ƳƻȍŜ ōȅŏ 
ǘŀƪΣ ƛȍ Ƴȅ ǊƻōƛƳȅ ƪƻƳǳǏ ǿƛŜƭƪŊ ƱŀǎƪťΣ ŎȊȅƴƛŊŎ Ƴǳ ƧŀƪƛŜǏ ŘƻōǊƻΦ tǊȊȅ ǘŀƪƛƳ ƴŀǎǘŀǿƛŜƴƛǳ ȍŀŘŜƴ ǳŎȊȅƴŜƪ ƴƛŜ ƧŜǎǘ 
ŘƻōǊŜƳΣ ƴƛŜ ƧŜǎǘ ƳƛƱƻǏŎƛŊΦ WŜǎǘ ǎƪǳǇƛŜƴƛŜƳ ǎƛť ƴŀ ǎƻōƛŜΧ ² ƪƻƵŎǳ ŘƻǘŀǊƱŀƳ ƴŀ ƳƛŜƧǎŎŜΦ YƻƭŜȍŀƴƪŀΣ ƎŘȅ ƳƴƛŜ 
ȊƻōŀŎȊȅƱŀΣ ǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱŀΣ ȍŜ ǇƻǊǳǎȊŀƳ ǎƛť Ƨŀƪ ул-ƭŜǘƴƛŀ ōŀōŎƛŀΦ ½ŀǇǊƻǇƻƴƻǿŀƱŀ ǇƻƳƻŎ w rozbieraniu. 
tǊȊŜƎŀŘŀƱȅǏƳȅ Ȋ о ƎƻŘȊƛƴȅΦ bƛŜ ƭƛƳƛǘƻǿŀƱŀƳ ŎȊŀǎǳΦ ÀŜƎƴŀƧŊŎ ǎƛťΣ Ȋ ǘǊǳŘŜƳ ǿǎǘŀƱŀƳ Ȋ ŦƻǘŜƭŀΦ !ƭŜ ƪƛŜŘȅ 
ȊŀƳƪƴťƱŀƳ Ȋŀ ǎƻōŊ ŦǳǊǘƪťΣ ƻƪŀȊŀƱƻ ǎƛŜΣ ȍŜ ƴƛŎ ƳƴƛŜ ƴƛŜ ōƻƭƛ ς ŀƴƛ ƪǊťƎƻǎƱǳǇΣ ŀƴƛ ǘŜ ƳƻƧŜ ƻŘ ƳƛŜǎƛťŎȅ ƻōƻƭŀƱŜ 
ƴƻƎƛΦ ²ǊŀŎŀƱŀƳ Ƨŀƪ ƴŀ ǎƪǊȊȅŘƱŀŎƘΦ _ŀǎƪŀ ŘƴƛŀΣ ōƻ ƴŀǎǘťǇƴŜƎƻ ǿǎȊȅǎǘƪƻ ǿǊƽŎƛƱƻΧ tƻ ƧŀƪƛƳǏ ŎȊŀǎƛŜ ŘƻǎǘŀƱŀƳ 
SMS-ŀΥ α5ȊƛťƪǳƧť Ȋŀ ƻŘǿƛŜŘȊƛƴȅ ƛ ǿǎȊȅǎǘƪƛŜ ǏǿƛŀŘŜŎǘǿŀΦ .ŀǊŘȊƻ Ƴƛ ǇƻƳƻƎƱŀǏΦ ²ƛŘȊťΣ Ƨŀƪ ƳŀǊƴŜ ƧŜǎǘ ƳƻƧŜ 
ȍȅŎƛŜΦ ¢ƻ ȊƴŀƪΣ ȍŜ ƳǳǎȊť ŎƻǏ ȊƳƛŜƴƛŏέΦ  
 ½ ǘȅƳ ǏǿƛŀŘŜŎǘǿŜƳ ƪƻƧŀǊȊȅ ǎƛť ǇƛŊǘŀ ǎǘŀŎƧŀ 5ǊƻƎƛ YǊȊȅȍƻǿŜƧ ς ƧŜŘƴŜƧ Ȋ ǘȅŎƘΣ ƪǘƽǊŜ ƴŀǇƛǎŀƱ YǎƛŊŘȊ 
tǊȅƳŀǎ ²ȅǎȊȅƵǎƪƛΥ αtǊȊȅƳǳǎƛƭƛ {ȊȅƳƻƴŀΦ L ƳƴƛŜ ǘǊȊŜōŀ ƴƛŜƪƛŜŘȅ ǇǊȊȅƳǳǎƛŏέΦ  
 ²ƱŀǏƴƛŜ ǿǘŜŘȅΣ ƪƛŜŘȅ αǿȅƳŀƎŀƧŊŎȅέ ōƭƛȋƴƛ ǇǊȊȅŎƘƻŘȊƛ ƴƛŜ ǿ ǇƻǊťΣ ƧŜǎǘŜǏƳȅ ǇǊȊȅƳǳǎȊŀƴƛ ǇǊȊŜȊ tŀƴŀ Řƻ 
ǿȊǊŀǎǘŀƴƛŀ ǿ ƳƛƱƻǏŎƛ - bƻǿƛŜƳ ƳƛƱƻǏŏ ƪŀǊƳƛ ǎƛť ƻŦƛŀǊŊΦ  
 Wŀƪ ƴŀƧŎȊťǏŎƛŜƧ ǊŜŀƎǳƧť ƴŀ α ǿȅƳŀƎŀƧŊŎŜƎƻέ ōƭƛȋƴƛŜƎƻΣ ȊǿƱŀǎȊŎȊŀ ǘŜƎƻ ǇǊȊȅŎƘƻŘȊŊŎŜƎƻ ƴƛŜ ǿ ǇƻǊťΚ  

YǎΦ {ǘŀƴƛǎƱŀǿ YƻȊƛƪ OSJ 

Kroki indywidualnej pracy duchowej   

1. Nie sŃdŦ, Ũe drobny uczynek wzglňdem sŃsiada siň nie liczy. Bogu nie zaleŨy 

na tym, ile robimy, lecz ile miğoŜci w to wkğadamy. Zadbaj, by poznaĺ swego 

sŃsiada, gdyŨ to doprowadzi ciň do wielkiej miğoŜci, miğoŜĺ zaŜ do osobistej 

sğuŨby. 

2. MiğoŜĺ musi byĺ dla nas czymŜ r·wnie naturalnym jak Ũycie i oddychanie - 

dzieŒ za dniem, aŨ do Ŝmierci. Aby to zrozumieĺ i m·c realizowaĺ, 

potrzebujemy wiele modlitwy, takiej, kt·ra jednoczy nas z Bogiem i 

nieustannie ogarnia innych. 

3. JesteŜmy tacy mali i wszystko wydaje nam siň mağe. Lecz B·g, kt·ry jest 

Wszechmocny, wszystko widzi wielkie. Nawet jeŜli tylko napiszesz Ŝlepcowi list, albo chociaŨby 

siŃdziesz i wysğuchasz go, albo przyniesiesz mu pocztň, bŃdŦ kogoŜ odwiedzisz, lub przyniesiesz 

komuŜ kwiaty ï drobne rzeczy ï zrobisz komuŜ pranie czy posprzŃtasz w mieszkaniu. Bardzo skromne 

dzieğo, oto gdzie muszň byĺ ja i musisz byĺ ty. 

4.  Gdzie siň rodzi miğoŜĺ? W naszych domach. Kiedy siň rodzi? Kiedy siň wsp·lnie modlimy. Wszystko 

zaczyna siň od modlitwy. JeŜli nie bňdziemy Boga prosiĺ o miğoŜĺ, nie otrzymamy jej, a juŨ na pewno 

nie bňdziemy mogli jej dawaĺ. 

5. Ğatwo siň kocha, tych, kt·rzy sŃ daleko. Trochň trudniej tych, kt·rzy sŃ blisko. Ğatwiej nakarmiĺ 

gğodnego, niŨ ujŃĺ b·lu i samotnoŜci komuŜ niekochanemu we wğasnej rodzinie. WnieŜcie do swoich 

dom·w miğoŜĺ ï nasza wzajemna miğoŜĺ musi siň zrodziĺ wğaŜnie tam. 

/św. Matka Teresa z Kalkuty/ 
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¦ǊƻŎȊȅǎǘƻǏŎƛ ȊǿƛŊȊŀƴŜ Ȋ L ǊƻŎȊƴƛŎŊ ǇǊȊŜƧǏŎƛŀ Ȋ ȍȅŎƛŀ Řƻ ÀȅŎƛŀ 
ǏǇΦ ƪǎƛťŘȊŀ CŜƭƛƪǎŀ CƻƭŜƧŜǿǎƪƛŜƎƻ {!/ 

² ƴƻŎȅ нн ǿǊȊŜǏƴƛŀ нлмр ǊΦ ƻŘǎȊŜŘƱ Řƻ 5ƻƳǳ hƧŎŀ 
ƪǎƛŊŘȊ CŜƭƛƪǎ CƻƭŜƧŜǿǎƪƛΣ tŀƭƭƻǘȅƴΣ hƧŎƛŜŎ 5ǳŎƘƻǿƴȅ 
Rodzƛƴȅ wƻŘȊƛƴΣ !ǇƻǎǘƻƱ .ƻȍŜƎƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀΣ !ǇƻǎǘƻƱ 
Warszawy. 
²ǎǇƽƭƴƻǘŀ tŀƭƭƻǘȅƵǎƪŀΣ wƻŘȊƛƴŀ wƻŘȊƛƴ ƛ ǊƻŘȊƛƴŀ ƪǎΦ 
CŜƭƛƪǎŀΣ Ȋ ǇƻǘǊȊŜōȅ ǎŜǊŎŀ ȊƻǊƎŀƴƛȊƻǿŀƱȅ ǳǊƻŎȊȅǎǘƻǏŎƛ ǿ 
ǇƛŜǊǿǎȊŊ ǊƻŎȊƴƛŎť ǘŜƎƻ ǇǊȊŜƧǏŎƛŀ Ȋ ȍȅŎƛŀ Řƻ ÀȅŎƛŀΣ Ƨŀƪ 
ƻƪǊŜǏƭŀƱ ȊōƭƛȍŀƧŊŎŊ ǎƛť ǏƳƛŜǊŏ ǎŀƳ ks. Feliks.  

²Ŝ ŎȊǿŀǊǘŜƪ нн ǿǊȊŜǏƴƛŀ 
нлмс ǊΦ ǿ ƪƻǏŎƛŜƭŜ Yǎƛťȍȅ 
tŀƭƭƻǘȅƴƽǿ ǇǊȊȅ ǳƭΦ 
Skaryszewskiej w Warsza-
ǿƛŜΣ ƻ ƎƻŘȊΦ муΦлл ȊƻǎǘŀƱŀ 
ƻŘǇǊŀǿƛƻƴŀ aǎȊŀ |ǿƛťǘŀ 
ǿ ƛƴǘŜƴŎƧƛ ȊƳŀǊƱŜƎƻΦ 
Obchody poprzedzone 
ōȅƱȅ ȊŀǇƻǿƛŜŘȊƛŀƳƛ ǿ 
wŀŘƛǳ ²ŀǊǎȊŀǿŀ ƛ ƻƎƱƻǎȊŜ-
niami w Naszym Dzienni-
ku. Uroczystej koncelebrze 
ǇǊȊŜǿƻŘƴƛŎȊȅƱ ǊŜƪǘƻǊ 
Domu Prowincjalnego, I 
Radca Prowincjalny ks. dr 
½Ŝƴƻƴ IŀƴŀǎΦ ² ǇƛťƪƴŜƧ 
homilii όǘŜƪǎǘ ǇƻƴƛȍŜƧύ, 

ǿȅŎƘƻŘȊŊŎ ƻŘ ǎƱƽǿ Ȋ ǇƛŜǊǿǎȊŜƎƻ ŎȊȅǘŀƴƛŀ Ȋ Yǎƛťgi 
YƻƘŜƭŜǘŀΣ αaŀǊƴƻǏŏ ƴŀŘ ƳŀǊƴƻǏŎƛŀƳƛΣ Χέ ǇƻǇǊƻǿŀŘȊƛƱ 
ȊƎǊƻƳŀŘȊƻƴȅŎƘ ƻŘ ǘŜƎƻ Ŏƻ ƧŜǎǘ ƳŀǊƴƻǏŎƛŊΣ ƪǳ ǘŜƳǳ Ŏƻ 
ƧŜǎǘ ǇǊŀǿŘȊƛǿŊ ǿŀǊǘƻǏŎƛŊ ƛ ǿ ǘȅƳ ƪƻƴǘŜƪǏŎƛŜ ƴŀǿƛŊȊŀƱ 
Řƻ ǿǎǇŀƴƛŀƱŜƎƻ ǿȊƻǊǳ ƧŀƪƛƳ Řƭŀ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ ǇƻȊƻǎǘŀƱ ƪǎΦ 
Feliks. hǇǊŀǿť ƭƛǘǳǊƎƛƛ ǳōƻƎŀŎƛƱ ǏǇƛŜǿ Ǉŀƴƛ !ƎƴƛŜǎȊƪƛ 
Gertner-Polak. tƻ YƻƳǳƴƛƛ |ǿƛťǘŜƧΣ Ƨŀƪ Ȋǿykle w bardzo 
ŜƳƻŎƧƻƴŀƭƴȅ ƛ ǊŀŘƻǎƴȅ ǎǇƻǎƽō ȊǿǊƽŎƛƱ ǎƛť Řƻ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ 
ƪǎΦ ǇǊƻŦΦ ŘǊ ƘŀōΦ /ȊŜǎƱŀǿ tŀǊȊȅǎȊŜƪ ς obecny Ojciec 
5ǳŎƘƻǿƴȅ wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴΣ ƪǘƽǊȅ ǎŀƳ ƴŀȊȅǿŀ ǎƛŜōƛŜ 
ǎƪǊƻƳƴƛŜ ƧŜŘȅƴƛŜ ǿƛƪŀǊƛǳǎȊŜƳ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎŀΦ tǊȊȅǇƻƳƴƛŀƱ 
jeden z najbardziej rozpoznawalnȅŎƘ Ȋƴŀƪƽǿ ƪǎΦ 
CŜƭƛƪǎŀΣ ƧŀƪƛƳ ōȅƱƻ ǎƱƻǿƻ αŘȊƛťƪǳƧťέ ƛ ƧŜƎƻ Ǉƻǎǘŀǿŀ 
ǇŜƱƴŜƧ ǿŘȊƛťŎȊƴƻǏŎƛ ǿƻōŜŎ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘΣ ǿ ǘȅƳ ȊǿƱŀǎȊŎȊŀ 
ǿƻōŜŎ tŀƴŀ .ƻƎŀΣ Ȋŀ ǿǎȊȅǎǘƪƻΦ tƻ ȊŀƪƻƵŎȊŜƴƛǳ ƭƛǘǳǊƎƛƛ 
Ƴƻȍƴŀ ōȅƱƻ ȊƻōŀŎȊȅŏ ƛ ǳǎƱȅǎȊŜŏ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎŀΦ ½ƻǎǘŀƱŀ 
bowiem odtworzona ostatnia puōƭƛŎȊƴŀ ǿȅǇƻǿƛŜŘȋ ƪǎΦ 
CŜƭƛƪǎŀ ǿȅƎƱƻǎȊƻƴŀ ǿ ƪŀǇƭƛŎȅ ƴŀ _ŀȊƛŜƴƪƻǿǎƪƛŜƧ Řƻ 
wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴΣ ǿ Řƴƛǳ мо ǿǊȊŜǏƴƛŀ нлмр ǊΦΣ ǇƻŘŎȊŀǎ 
ǎǇƻǘƪŀƴƛŀ ƛƴŀǳƎǳǊǳƧŊŎŜƎƻ ƪƻƭŜƧƴȅ Ǌƻƪ ǇǊŀŎȅ 

ŘǳǎȊǇŀǎǘŜǊǎƪƛŜƧΦ ²ǎǇƽƭƴŀ ƳƻŘƭƛǘǿŀ ǊƽȍŀƵŎƻǿŀ 
ǇǊƻǿŀŘȊƻƴŀ ǇǊȊŜȊ wƻŘȊƛƴť wƻŘȊƛƴ ƛ !ǇŜƭ WŀǎƴƻƎƽǊǎƪƛ 
ȊŀƪƻƵŎȊȅƱȅ ǘŜƴ ǿƛŜŎȊƽǊ  ǇŀƳƛťŎƛ na Skaryszewskiej.  

² ƴƛŜŘȊƛŜƭť нр ǿǊȊŜǏƴƛŀΣ ŎȊȅƭƛ ǿ ǇƛŜǊǿǎȊŊ ƴƛŜŘȊƛŜƭť 
ǇǊȊȅǇŀŘŀƧŊŎŊ Ǉƻ ŘŀŎƛŜ ǏƳƛŜǊŎƛ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎŀΣ ƴŀ 
ȊŀǇǊƻǎȊŜƴƛŜ wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴ ƛ Yǎƛťȍȅ tŀƭƭƻǘȅƴƽǿΣ 
ƪƛƭƪŀŘȊƛŜǎƛŊǘ ƻǎƽō ǎǇƻǘƪŀƱƻ ǎƛť ǿ DƻŘȊƛƴƛŜ aƛƱƻǎƛŜǊdzia, 
ƻ ƎƻŘȊΦ мрΦлл ǇǊȊȅ ƎǊƻōƛŜ ǏǇΦ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎŀ ƴŀ ŎƳŜƴǘŀǊȊǳ 
ōǊƽŘƴƻǿǎƪƛƳΦ ²ǎǇƽƭƴƛŜ ƻŘƳƽǿƛƻƴŀ ȊƻǎǘŀƱŀ YƻǊƻƴƪŀ 
Řƻ .ƻȍŜƎƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ ƛ wƽȍŀƴƛŜŎΦ tǊƻǿŀŘȊŊŎȅ 
ƳƻŘƭƛǘǿť ƪǎΦ /ȊŜǎƱŀǿ tŀǊȊȅǎȊŜƪ {!/ ȊŀƛƴǘƻƴƻǿŀƱ ǘŀƪȍŜ 
ǇƛŜǏƵ α.ƻȍŜ ŎƻǏ tƻƭǎƪťέ ƛ αaȅ ŎƘŎŜƳȅ .ƻƎŀέ ς 
przȅǇƻƳƛƴŀƧŊŎ ǘȅƳ ƎƻǊŊŎŜ ǳƳƛƱƻǿŀƴƛŜ ǇǊȊŜȊ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎŀ 
hƧŎȊȅȊƴȅ ƛ ƧŜƎƻ ǘǊƻǎƪť ƻ ȍȅǿŊ ƻōŜŎƴƻǏŏ .ƻƎŀ ǿ ƴŀǎȊȅŎƘ 
ǊƻŘȊƛƴŀŎƘΦ tƱȅǘŀ ƎǊƻōƻǿŀ ŎŀƱŀ ǳǎƱŀƴŀ ōȅƱŀ ƪǿƛŀǘŀƳƛ ƛ 
zniczami. 
¢ǊȊŜŎƛ ŀƪƻǊŘ ǳǊƻŎȊȅǎǘƻǏŎƛ ǊƻŎȊƴƛŎƻǿȅŎƘ ƳƛŀƱ ƳƛŜƧǎŎŜ ǿ 
ǊƻŘȊƛƴƴȅƳ ƳƛŜǏŎƛŜ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎŀ ς w {ǳǿŀƱƪŀŎƘΦ  

 
 ¢ŀƳ ǿ ǎƻōƻǘť м ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀΣ ƻ ƎƻŘȊΦ мнΦллΣ ȊƻǎǘŀƱŀ 
ƻŘǇǊŀǿƛƻƴŀ ǳǊƻŎȊȅǎǘŀ aǎȊŀ |ǿƛťǘŀ ǿ {ŀƴƪǘǳŀǊƛǳƳ 
.ƻȍŜƎƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀΦ [ƛǘǳǊƎƛƛΣ ǿ ƭƛŎȊƴŜƧ ƪƻƴŎŜƭŜōǊȊŜΣ 
ǇǊȊŜǿƻŘƴƛŎȊȅƱ ƪǎΦ /ȊŜǎƱŀǿ tŀǊȊȅǎȊŜƪΦ  
 

Krzysztof Broniatowski 
 

αΧ! ƧŜŘƴŀƪ ƴƛŜ ŎŀƱȅ ǳƳƛŜǊŀƳΧέ 
¢ƻ  Ƴƻǘǘƻ  Ȋ α¢ǊȅǇǘȅƪǳ wȊȅƳǎƪƛŜƎƻέ Wŀƴŀ tŀǿƱŀ LL 
ǇǊȊȅǏǿƛŜŎŀ ǘŀōƭƛŎȅΣ  ƎŘȊƛŜ ǎŊ ǳǿƛŜƵŎȊŜƴƛ ȊŀǎƱǳȍŜƴƛ 
ǎǳǿŀƭǎŎȅ ƴŀǳŎȊȅŎƛŜƭŜ ǿ ǇǊȊŜŘǎƛƻƴƪǳ YƻǏŎƛƻƱŀ 

bŀƧǏǿƛťǘǎȊŜƎƻ {ŜǊŎŀ WŜȊǳǎƻǿŜƎƻΣ ƪǘƽǊȅ ƴƻǎƛ Ƴƛŀƴƻ 
{ŀƴƪǘǳŀǊƛǳƳ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ .ƻȍŜƎƻΦ  /ȊȅǘŀƧŊŎ ǘŜƴ ǿŜǊǎŜǘ 
naǎǳǿŀ ǎƛť ŘŀƭǎȊŀ ŎȊťǏŏ ǘŜƧ ƳŜŘȅǘŀŎƧƛ Χέ ǘƻ  Ŏƻ ǿŜ 
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ƳƴƛŜ ƴƛŜȊƴƛǎȊŎȊŀƭƴŜ ǘǊǿŀΧέ ¢Ŝ ǎƱƻǿŀ ǿ ƴƛŜȊǿȅƪƱȅ 
ǎǇƻǎƽō ǿȅōǊȊƳƛŜǿŀƧŊ ǿ ƪƛŜǊǳƴƪǳ ǿȅōƛǘƴŜƎƻ 
Suwalczanina, Pallotyna - ƪǎΦ CŜƭƛƪǎŀ CƻƭŜƧŜǿǎƪƛŜƎƻΦ Wǳȍ 
ǿ Řƴƛǳ ƧŜƎƻ ǏƳƛŜǊŎƛ нн ǿǊȊŜǎƴƛŀнлмрǊΦ ƛ ǇƻŘŎȊŀǎ 
ǳǊƻŎȊȅǎǘƻǏŎƛ  ǇƻƎǊȊŜōƻǿȅŎƘΣ ƻƪǊŜǏƭŀƴƻ ƧŜƎƻ ƳƛŀƴŜƳ ς 
!ǇƻǎǘƻƱŀ ²ŀǊǎȊŀǿȅΣ !ǇƻǎǘƻƱŀ wƻŘȊƛƴΣ !ǇƻǎǘƻƱŀ 
aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀΦ ¢ŀƪƛƳ ȊƻǎǘŀƱ ǿ ƭǳŘȊƪƛŜƧ ǇŀƳƛťŎƛΦ 

W dniu 1 ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀ нлмсǊ. z racji pierwszej rocznicy 
ƻŘŜƧǏŎƛŀ Řƻ .ƻƎŀ ǘŜƎƻ ǿǎǇŀƴƛŀƱŜƎƻ ƪŀǇƱŀƴŀΣ ƻŘōȅƱŀ ǎƛť 
w Sanktuarium MƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ .ƻȍŜƎƻ ǿ {ǳǿŀƱƪŀŎƘ aǎȊŀ 
|ǿΦ ǳǊƻŎȊȅǎǘƻǏŏ ȊǿƛŊȊŀƴŀ Ȋ ǇƻǏǿƛťŎŜƴƛŜƳ ǘŀōƭƛŎȅ 
ǳǇŀƳƛťǘƴƛŀƧŊŎŜƧ ƻǎƻōť ǿƛŜƭƪƛŜƎƻ !ƳōŀǎŀŘƻǊŀ 
aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ .ƻȍŜƎƻΣ ks. Feliksa Folejewskiego. Na tŊ 
ǳǊƻŎȊȅǎǘƻǏŏ ǇǊȊȅōȅƱ ƪǎΦ tǊƻŦŜǎƻǊ  /ȊŜǎƱŀǿ  tŀǊȊȅǎȊŜƪΣ 
ǿŎȊŜǏƴƛŜƧǎȊȅ tǊƻǿƛƴŎƧŀƱ tŀƭƭƻǘȅƴƽǿΣ ǿƛŜƭƪƛ ǇǊȊȅjaciel 
ks. F. Folejewskiego, ksƛťȍŀ Pallotyni z Warszawy, jak i 
Yǎƛťȍŀ ǇǊȊȅƧŀŎƛŜƭŜ Ȋ !ǊŎƘƛŘƛŜŎŜȊƧƛ ²ŀǊǎȊŀǿǎƪƛŜƧΦ .ȅƭƛ ǘŜȍ 
ǇǊȊŜŘǎǘŀǿƛŎƛŜƭŜ 5ǳǎȊǇŀǎǘŜǊǎǘǿŀ wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴΣ ƪǘƽǊȊȅ 
ǇǊȊŜȊ ŎȊǘŜǊȅ ǇƻƪƻƭŜƴƛŀ ȊŀǿǎȊŜ ŘƻǏǿƛŀŘŎȊŀƭƛ ǎȊŎȊŜƎƽƭƴŜƧ 
troski ze ǎǘǊƻƴȅ ǘŜƎƻ ǿǎǇŀƴƛŀƱŜƎƻ ƪŀǇƱŀƴŀΦ hōŜŎƴŀ ōȅƱŀ 
ƴŀƧōƭƛȍǎȊŀ ǊƻŘȊƛƴŀΣ Ƨŀƪ ǘŜȍ ƭƛŎȊƴƛŜ ȊƎǊƻƳŀŘȊŜƴƛ 
suwalczanie ze swoimi duszpasterzami. 

tǊȊŜŘ aǎȊŊ |ǿΦ ƳƛŀƱŀ ƳƛŜƧǎŎŜ 
ǇǊŜȊŜƴǘŀŎƧŀ ƪǎƛŊȍƪƛΣ ƪǘƽǊŀ 
ǇƻǿǎǘŀƱŀ ǿ Ǌƻƪ Ǉƻ ƻŘŜƧǏŎƛǳ Řƻ 
tŀƴŀ ƪǎΦ CƻƭŜƧŜǿǎƪƛŜƎƻ ǇǘΦ αba 
ƴƛǘŎŜ .ƻȍŜƎƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀΦ YǎΦ 
Feliks Folejewski  w oczach przy-
ƧŀŎƛƽƱΦέΣ ǿ ƻǇǊŀŎƻǿŀƴƛǳ ǊŜŘŀƪ-
cyjnym Grzegorza Polaka i 
Piotra Kordyasza. Jest to 
publikacjaΣ Ƨŀƪ ǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱ ǊŜŘŀƪ-
tor Grzegorz Polak podczas 
ǇǊŜȊŜƴǘŀŎƧƛΣ ȊŀǿƛŜǊŀƧŊŎŀ ǇƻƴŀŘ 
ǎǘƻ αǎŜǊŎŜƳ ǇƛǎŀƴȅŎƘέ Ǐǿƛŀ-
ŘŜŎǘǿ ǊƽȍƴȅŎƘ ƻǎƽōΣ Ȋ ǊƽȍƴȅŎƘ 
ǏǊƻŘƻǿƛǎƪΣ ǎŦŜǊ ǎǇƻƱŜŎȊƴȅŎƘΣ 
ȊŀǿƻŘƽǿΣ ǇƻǿƻƱŀƵόΧύ ȊƴŀƧ-
ŘȊƛŜƳȅ ǿǏǊƽŘ ƴƛŎƘ ǿǎǇƻƳ-
nienia matek, profesoǊƽǿΣ 
ōƛǎƪǳǇƽǿ ƛ ƳƛƴƛǎǘǊƽǿόΧύ, to 

ōƻƎŀŎǘǿƻ ƭǳŘȊƛ ƛ ǏǊƻŘƻǿƛǎƪ ǎƪǳǇƛƻƴȅŎƘ ǿƻƪƽƱ YǎΦ 
CŜƭƛƪǎŀΣ ǇƻƪŀȊǳƧŜΣ Ƨŀƪ ǎȊŜǊƻƪƛ ōȅƱ ȊŀƪǊŜǎ ƧŜƎƻ ǇƻǎƱǳƎƛέΦ 
Ks. Jarema Sykulski ς Kustosz  Sanktuarium, na 
ǇƻŎȊŊǘƪǳ ǎǇǊŀǿƻǿŀƴŜƧ aǎȊȅΦ |ǿΦΣ ǿƛǘŀƧŊŎ ƻōŜŎƴȅŎƘ 
ǇǊȊȅǇƻƳƴƛŀƱΣ ȍŜ ǿƱŀǏƴƛŜ ǘǊȊȅ ƭŀǘŀ ǘŜƳǳΣ ƴŀ ǇƻŎȊŊǘƪǳ 
ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀ нлмоǊΦΣ ǿ ǘŜƧ ǏǿƛŊǘȅƴƛΣ ǏǇΦ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎ 
CƻƭŜƧŜǿǎƪƛ ƎƱƻǎƛƱ aƛǎƧŜ ǏǿΦΣ ǇǊȊȅƎƻǘƻǿǳƧŊŎ ǇŀǊŀŦƛŀƴ Řƻ 
ǇǊȊȅƧťŎƛŀ aŀǘƪƛ .ƻȍŜƧ ǿ ŎȊŀǎƛŜ WŜƧ bŀǿƛŜŘȊŜƴƛŀ ǿ 
WŀǎƴƻƎƽǊǎƪƛƳ hōǊŀȊƛŜΦ tƻŘŎȊŀǎ ǘȅŎƘ ȊƴŀƳƛŜƴƴȅŎƘ aƛǎƧƛ 
Ȋ ǳǎǘ ƪǎΦ CƻƭŜƧŜǿǎƪƛŜƎƻ ǇŀŘƱŀ ǇǊƻǇƻȊȅŎƧŀ ƛ ȊŀƳȅǎƱ 
ǳǘǿƻǊȊŜƴƛŀ ǿ ƴŀǎȊȅƳ YƻǏŎƛŜƭŜ ς bŀƧǏǿƛťǘǎȊŜƎƻ {ŜǊŎŀ 
WŜȊǳǎƻǿŜƎƻ ǿ {ǳǿŀƱƪŀŎƘ ς SanktuariǳƳ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ 
.ƻȍŜƎƻΦ  aƻȍƴŀ  ŘȊƛǏ ȊŀȊƴŀŎȊȅŏ ς ǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱ ƪs. 

Kustosz - ȍŜ ƻǿƻŎŜƳ ǘȅŎƘ aƛǎƧƛΣ ōȅƱŀ ƳƻƧŀ ǇǊƻǏōŀΣ Ƨŀƪƻ 
Proboszcza tej parafii, skierowana do ks. bp Jerzego 
Mazura - .ƛǎƪǳǇŀ 9ƱŎƪƛŜƎƻ - ǇǊƻǏōŀ  ǿ ŎȊŀǎƛŜ 
tŜǊŜƎǊȅƴŀŎƧƛ ƻ ǳǎǘŀƴƻǿƛŜƴƛŜ ǘŜƧ ǏǿƛŊǘȅƴi -  Sanktuarium 
aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ .ƻȍŜƎƻΦ ¢ŀƪ ǎƛť ǘŜȍ ǎǘŀƱƻ - w dniu 
нΦL±ΦнлмпǊΦ YƻǏŎƛƽƱ ƴŀǎȊ ŘŜƪǊŜǘŜƳ ǿǎǇƻƳƴƛŀƴŜƎƻ 
.ƛǎƪǳǇŀ ȊƻǎǘŀƱ ǳǎǘŀƴƻǿƛƻƴȅ 5ƛŜŎŜȊƧŀƭƴȅƳ {ŀƴƪǘǳŀǊƛǳƳ 
aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ .ƻȍŜƎƻΦ aƻȍƴŀ ōȅ ǊȊŜŎ -  ǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱ ƪǎΦ 
YǳǎǘƻǎȊΣ ƛȍ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎ CƻƭŜƧŜǿǎƪƛ ƧŜǎǘ jakoby Ojcem 
Chrzestnym naszego Sanktuarium. Niech,  zatem to 
ƳƛŜƧǎŎŜ ōťŘȊƛŜ Řƭŀ ƴŀǎ ƳƛŜƧǎŎŜƳ ǎȊŎȊŜƎƽƭƴŜƧ ǇŀƳƛťŎƛ ƻ 
ǿƛŜƭƪƛŜƧ ǘŀƧŜƳƴƛŎȅ .ƻȍŜƎƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ ǿ ƴŀǎȊȅƳ ȍȅŎƛǳΦ 
aǎȊȅ |ǿΦ ƪƻƴŎŜƭŜōǊƻǿŀƴŜƧ ǇǊȊŜȊ ǿƛŜƭǳ ƪŀǇƱŀƴƽǿΣ 
ǇǊȊŜǿƻŘƴƛŎȊȅƱ ƪǎΦ ǇǊƻŦΦ  /ȊŜǎƱŀǿ  tŀǊȊȅǎȊŜƪΣ ƪǘƽǊȅ ǿ 
ŎȊŀǎƛŜ ƘƻƳƛƭƛƛ ȊŜ ǿȊǊǳǎȊŜƴƛŜƳ ƛ ƳƻŎŊ ǇǊȊȅōƭƛȍȅƱ 
ƻōŜŎƴȅƳΣ Ƨŀƪ ǿƛŜƭƪƛƳ ŘŀǊŜƳ ōȅƱƻ ƛ ƧŜǎǘ Řƭŀ ƴŀǎ ȍȅŎƛŜ 
YŀǇƱŀƴŀ ǿŜŘƱǳƎ aƛƱƻǎƛŜǊƴŜƎƻ {ŜǊŎŀ tŀƴŀ WŜȊǳǎŀΦ 
{ƱƻǿŀΥ WŜȊǳΣ Ufam Tobie - wypowiadanŜ ǘŀƪ ŎȊťǎǘƻ 
przez Ks. Feliksa - ƴƛŜ ōȅƱȅ ǘȅƭƪƻ ǎƱƻǿŀƳƛ α Jezu, Ufam 
TobieΗέ - ǘƻ ōȅƱ  tǊƻƎǊŀƳ WŜƎƻ ȊƛŜƳǎƪƛŜƎƻ ȍȅŎƛŀΣ ƪǘƽǊȅƳ 
ȊŀǏǿƛŀŘŎȊȅƱΣ ȍŜ ȍȅŎƛŜ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ ς ǘŀƪ Ƨŀƪ WŜƎƻ ǿŊǘƱŜΣ 
ǎŎƘƻǊƻǿŀƴŜ ǎŜǊŎŜΣ ƧŜǎǘ ƴŀ αbƛǘŎŜ .ƻȍŜƎƻ  aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀέ 
ΧÀȅŎƛŜ ǏǇΦ YŀǇƱŀƴŀ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ ς wielkiego  
{ǳǿŀƭŎȊŀƴƛƴŀ ǘǳ ǎƛť ȊŀŎȊťƱƻ ƛ ǘǳ Ǉowraca, jako 
ǎȊŎȊŜƎƽƭƴȅ Řƭŀ ƴŀǎ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ 5ŀǊ hōŜŎƴƻǏŎƛ ǿ ǘŀōƭƛŎȅ 
ǳǇŀƳƛťǘƴƛŀƧŊŎŜƧ ȊŀǎƱǳȍƻƴŜƎƻ {ȅƴŀ ǘŜƧ ǇƛťƪƴŜƧ 
{ǳǿŀƭǎƪƛŜƧ  ȊƛŜƳƛΣ ƪǘƽǊŊ ƪƻŎƘŀƱ ƴŀŘŜ ǿǎȊȅǎǘƪƻΧ ²ƛŜƭƪƛ 
tƻƭŀƪΣ ǿƛŜƭƪƛ YŀǇƱŀƴΣ ƴŀŘȊǿȅŎȊŀƧƴȅ ǇƻǇǊȊŜȊ ǎǿƻƧŊ  
ȊǿȅŎȊŀƧƴƻǏŏΦ !ƳōŀǎŀŘƻǊ .ƻȍŜƎƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊia jest na 
ǇŜǿƴƻ Řƭŀ ƪŀȍŘŜƎƻ Ȋ ƴŀǎ 5ŀǊŜƳΧ ōƻǿƛŜƳ 5ŀǊŜƳ .ƻƎŀ 
ƧŜǎǘΣ ȍŜ ŘŀƴŜ ƴŀƳ ōȅƱƻ ǎǇƻǘƪŀŏ ƴŀ ǎǿŜƧ ŘǊƻŘȊŜ ȍȅŎƛŀ 
YŀǇƱŀƴŀΣ ƪǘƽǊȅ ȊŀǿǎȊŜ  ǇƻǿǘŀǊȊŀƱΣ ȍŜ ²ǎȊȅǎǘƪƻ WŜǎǘ 
Darem Boga. 

bŀ ȊŀƪƻƵŎȊŜƴƛŜ aǎȊȅ |ǿΦ ǿ ƛƳƛŜƴƛǳ ǊƻŘȊƛƴȅ ς  Ryta 
Folejewska, bratowa Ks. FolejewǎƪƛŜƎƻΣ ȍƻƴŀ 
ƴƛŜȍȅƧŊŎŜƎƻ Ƨǳȍ ōǊŀǘŀ WŀǊƪŀΣ ȊǿǊƽŎƛƱŀ ǎƛť ǿ ǎƱƻǿŀŎƘ 
ǇƻŘȊƛťƪƻǿŀƵ  Řƻ YǎΦ tǊƻŦŜǎƻǊŀ ǇǊȊŜǿƻŘƴƛŎȊŊŎŜƎƻ ǘŜƧ 
ǿȅƧŊǘƪƻǿŜƧ ƪƻƴŎŜƭŜōǊȅ aǎȊȅ |ǿΦ ƛ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ 
YŀǇƱŀƴƽǿΣ ƪǘƽǊȊȅ ǿƱŊŎȊȅƭƛ ǎƛť Řƻ ƳƻŘƭƛǘǿȅ ǎŜǊŎŀ Ȋŀ 
ǳƳƛƱƻǿŀƴŜƎƻ ǏǇΦ YǎΦ CŜƭƛƪǎŀ  ŘȊƛťƪǳƧŊŎ Ȋŀ ƻōŜŎƴƻǏŏΣ 
ƳƻŘƭƛǘǿť ƛ  ǇŀƳƛťŏΦ tƻŘƪǊŜǏƭƛƱŀΣ ƛȍ ǘŀ ƻōŜŎƴƻǏŏ ƧŜǎǘ 
ǇƻǘǿƛŜǊŘȊŜƴƛŜƳ ǇǊȊȅƧŀȊƴŜƧ ǿƛťȊƛ ǘŀƪȍŜ Ȋ ƴŀƳƛΣ ǊƻŘȊƛƴŊ ƛ 
WŜƎƻ ǇǊȊȅƧŀŎƛƽƱƳƛΦ  

 {Ʊƻǿŀ ǇƻŘȊƛťƪƻǿŀƴƛŀ ǎƪƛŜǊƻǿŀƱŀ ǘŜȍ Řƻ YǎƛťŘȊŀ 
YǳǎǘƻǎȊŀ {ŀƴƪǘǳŀǊƛǳƳ .ƻȍŜƎƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ ƪǎΦ 
Moderatora i Dziekana ς Jaremy SykulskiegoΣ ǿȅǊŀȍŀƧŊŎ 
ǿŘȊƛťŎȊƴƻǏŏ ǊƻŘȊƛƴȅ ƴƛŜ ǘȅƭƪƻ Ȋŀ ǳƳƻȍƭƛǿƛŜƴƛŜ 
ǇǊȊŜȍȅǿŀƴƛŀ ǇƛŜǊǿǎȊŜƧ ǊƻŎȊƴƛŎȅ ǎǇƻǘƪŀƴƛŀ ƴŀǎȊŜƎƻ 
.Ǌŀǘŀ Ȋ tŀƴŜƳ .ƻƎƛŜƳΣ ŀƭŜ ƛ ǿƛŜƭƪƛŜ ȊŀŀƴƎŀȍƻǿŀƴƛŜ ƛ 
ǘǊƻǎƪťΣ Ȋŀ Ǉƛťƪƴȅ ōŜȊƛƴǘŜǊŜǎƻǿƴȅ ƎŜǎǘ ǎŜǊŎŀ ƛ 
ȍȅŎȊƭƛǿƻǏŏΣ ŀōȅ ǳǿƛŜŎȊƴƛŏ ǇŀƳƛťŏ YǎΦ Folejewskiego w 
ǇƻǎǘŀŎƛ ǘŀōƭƛŎȅ ǇŀƳƛŊǘƪƻǿŜƧ ǿ ǘŜƧ ǏǿƛŊǘȅƴƛΦ 
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Pƻ aǎȊȅ |ǿΦ ȊƻǎǘŀƱŀ ƻŘǎƱƻƴƛťǘŀ ƛ 
ǿȅǏǿƛťŎƻƴŀ ǘŀōƭƛŎŀ  Ȋ ƴŀǇƛǎŜƳΥ  

Ks. Feliks   Folejewski 
Pallotyn 1934-2015 
JEZU, UFAM TOBIE! 

!ƪǘǳ ƻŘǎƱƻƴƛťŎƛŀ ŘƻƪƻƴŀƱȅ ǎƛƻǎǘǊȅ YǎΦ 
Folejewskiego ς Alicja Taraszkiewicz 
i Teresa Szwed. 
 
 
 {ǳǿŀƱƪƛ мΦмлΦнлмс                           .ƻȍŜƴƴŀ {Ȋȅƴƪƻǿǎƪŀ  

Ryta Folejewska 
 

        Homilia  
мΦ wƻŎȊƴƛŎŀ ǏƳƛŜǊŎƛ CŜƭƛƪǎŀ CƻƭŜƧŜǿǎƪƛŜƎƻ  
²ŀǊǎȊŀǿŀΣ нн ǿǊȊŜǏƴƛŀ нлмс  
 
² ǇǊȊŜŘŜŘƴƛǳ ƪŀƭŜƴŘŀǊȊƻǿŜƧ ƧŜǎƛŜƴƛ ǎƱƻǿŀ ƳŊŘǊŜƎƻ 
KohelŜǘŀ ƴŀōƛŜǊŀƧŊ ǇƻŘǿƽƧƴƛŜ ǿȅƳƻǿƴŜƎƻ ȊƴŀŎȊŜƴƛŀΦ 
YƛŜŘȅ ǇŀǘǊȊȅƳȅ ƴŀ Ǉƻǿƻƭƛ ǎǇŀŘŀƧŊŎŜ ƭƛǏŎƛŜ ŘǊȊŜǿΣ 
ǊŀȊŜƳ Ȋ ƛŎƘ ǎȊŜƭŜǎǘŜƳ ƱŊŎȊȅ ǎƛť ƪƻƘŜƭŜǘƻǿŜ ǎȊŜǇǘŀƴƛŜΥ 
αaŀǊƴƻǏŏ ƴŀŘ ƳŀǊƴƻǏŎƛŀƳƛΦ ²ǎȊȅǎǘƪƻ ƳŀǊƴƻǏŏέΦ YƛŜŘȅ 
ǇŀǘǊȊȅƳȅ Ƨŀƪ ŘƻƧǊȊŀƱŜ ƻǿƻŎŜ ǎǇŀŘŀƧŊ ƴŀ ȊƛŜƳƛťΣ 
ǿƻƱŀƴƛŜ YƻƘŜƭŜǘŀ Ȋƴƽǿ ƻŘȍȅǿŀ ǿ ƴŀǎȊȅŎƘ ǎŜǊŎŀŎƘΦ 
α±ŀƴƛǘŀǎ ǾŀƴƛǘŀǘƛǎΦ hƳƴƛŀ ǾŀƴƛǘŀǎέΦ WŜǎƛŜƵ ǿ ŘƻǎƱƻǿƴȅ 
ǎǇƻǎƽō ǳǏǿƛŀŘŀƳƛŀ ƴŀƳ ǇǊȊŜƳƛƧŀƴƛŜΣ ƴƛŜǘǊǿŀƱƻǏŏΣ 
ǘȅƳŎȊŀǎƻǿƻǏŏ ƴŀǎȊŜƧ ŜƎȊȅǎǘŜƴŎƧƛΦ  
Renesansowi malarze stworzyli nawet specjalny rodzaj 
ƻōǊŀȊƽǿ ȊŀǘȅǘǳƱƻǿŀƴȅ α±ŀƴƛǘŀǎέ όaŀǊƴƻǏŏύΦ {Ŋ ǘƻ 
ƻōǊŀȊȅ ǇǊȊŜǎǘŀǿƛŀƧŊŎŜ ƪǿƛŀǘȅΣ ƻǿƻŎŜ ƭǳō ǿŀǊȊȅǿŀΦ 
²ǎǇŀƴƛŀƱŜ ƪƻƭƻǊƻǿŜ ƛ ƘŀǊƳƻƴƛƧƴŜ ƪƻƳǇƻȊȅŎƧŜΣ ƪǘƽǊŜ 
ȊŀŎƘǿȅŎŀƱȅ ǿƛŘȊƽǿ ƪǳƴǎȊǘŜƳ ƛ ǇǊŜŎȅȊƧŊ ǿȅƪƻƴŀƴƛŀΦ 
.ŀǊŘȊƻ ŎȊťǎǘƻ ƧŜŘƴŀƪ ǿ ǘȅƳ ǿƛŘƻŎȊƴȅƳ ǇƛťƪƴƛŜ 
ǇƻƧŀǿƛŀƱƻ ǎƛť ǎǿƻƛǎǘŜ ǇťƪƴƛťŎƛŜΦ [ƛǏŎƛŜ ȊŀŎȊȅƴŀƱȅ 
ǇƻƪŀȊȅǿŀŏ ǏƭŀŘȅ ǿƛťŘƴƛťŎƛŀΦ bŀ ƻǿƻŎŀŎƘ ǿƛŘƻŎȊƴŜ 
ōȅƱȅ ǏƭŀŘȅ ƴŀŘƎƴƛŎƛŀΦ bƛŜƪƛŜŘȅ ς Ǉƻ ŘƻƪƱŀŘƴƛŜƧǎȊȅƳ 
ǇǊȊȅƧǊȊŜƴƛǳ ǎƛť ς Ƴƻȍƴŀ ōȅƱƻ ȊƻōŀŎȊȅŏΣ ȍŜ ƻǿƻŎŜ ǎŊ 
ǊƻōŀŎȊȅǿŜΦ tƛťƪƴƻ αƳŀǊǘǿŜƧ ƴŀǘǳǊȅέ ƴƻǎƛƱƻ ƻȊƴŀƪƛ 
ǇǊȊŜƳƛƧŀƴƛŀΣ ȊŜǇǎǳŎƛŀ ƛ ȊƎƴƛƭƛȊƴȅΦ /ƻ ǿƛťŎŜƧΣ ƴŀ 
niŜƪǘƽǊȅŎƘ ƻōǊŀȊŀŎƘ ƻōƻƪ ƪǿƛǘƴŊŎȅŎƘ ƪǿƛŀǘƽǿ ƭŜȍŀƱŀ 
ƻƎƻƱƻŎƻƴŀ ƭǳŘȊƪŀ ŎȊŀǎȊƪŀΣ ȊƳǳǎȊŀƧŊŎŀ ǿƛŘȊŀ Řƻ 
refleksji i zastanowienia. 

aŊŘǊƻǏŏ YƻƘŜƭŜǘŀ ȊƻǎǘŀƱŀ ǿȅǊŀȍƻƴŀ ǿ ƧŜƎƻ ǳƭǳōƛƻƴȅƳ 
ƘŜōǊŀƧǎƪƛƳ ǎƱƻǿƛŜ αƘŜǿŜƭέΦ ¢ƻ ǎƱƻǿƻ ȊƻǎǘŀƱƻ 
ǇǊȊŜǘƱǳƳŀŎȊƻƴŜ ƴŀ ƧťȊȅƪ Ǉƻƭǎƪƛ Ƨŀƪƻ αƳŀǊƴƻǏŏέΦ 
5ƭŀǘŜƎƻ ǇƻǿƛŜŘȊŜƴƛŜ αaŀǊƴƻǏŏ ƴŀŘ ƳŀǊƴƻǏŎƛŀƳƛΦ 
²ǎȊȅǎǘƪƻ ƳŀǊƴƻǏŏέ ƳƻȍŜ ōǊȊƳƛŜŏ ŘƻǏŏ ǇŜǎȅƳƛǎǘȅŎȊƴƛŜ 
ƛ ǇǊƻǿŀŘȊƛŏ ƴŀǎ Řƻ ǊŜȊȅƎƴŀŎƧƛ ƛ ōŜȊŎȊȅƴƴƻǏŎƛΦ {ƪƻǊƻ 
ǿǎȊȅǎǘƪƻ ǿ ȍȅŎƛǳ ƧŜǎǘ ƳŀǊƴƻǏŎƛŊΣ ǘƻ Ǉƻ Ŏƻ ǎƛť ǎǘŀǊŀŏΣ 
ǘǊǳŘȊƛŏΣ ȊƳŀƎŀŏΚ  

W tym miejscu trzeba sobie ǳǏǿƛŀŘƻƳƛŏΣ ȍŜ ǎƱƻǿƻ 
αƘŜǿŜƭέ ƴƛŜ ƻȊƴŀŎȊŀ ŎȊŜƎƻǏ ōŜȊǎŜƴǎƻǿƴŜƎƻΣ 
ŀōǎǳǊŘŀƭƴŜƎƻΣ ōŜȊ ȍŀŘƴŜƧ ǿŀǊǘƻǏŎƛΦ hȊƴŀŎȊŀ ƻƴƻ ŎƻǏΣ 
co jest ulotne, nietrwale, przemijalne i nieuchwytne. 
¢ŀƪ Ƨŀƪ ƭǳŘȊƪƛ ƻŘŘŜŎƘΦ ¢ƻ Ŏƛ ƧŜǎǘ ƴƛŜǘǊǿŀƱŜΣ ƴƛŜ ƻȊƴŀŎȊŀ 
ƧŜŘƴŀƪΣ ȍŜ ƴƛŜ Ƴŀ ǿŀǊǘƻǏŎƛ ƛ Ȋnaczenia. Oddech ludzki 
Ƴŀ ȊƴŀŎȊŜƴƛŜ ƛ Ƴŀ ǿŀǊǘƻǏŎƛΣ ƴŀǿŜǘ ƧŜǏƭƛ ƧŜǎǘ ōŀǊŘȊƻ 
ƴƛŜǘǊǿŀƱȅ ƛ ǳƭƻǘƴȅΦ  

{Ʊƻǿƻ αƘŜǿŜƭέ ǳƪǊȅǿŀ ǎƛť ǊƽǿƴƛŜȍ ǿ ƛƳƛŜƴƛǳ !ōƭŀΣ 
ƪǘƽǊȅ ȊƻǎǘŀƱ Ȋŀōƛǘȅ ǇǊȊŜȊ YŀƛƴŀΦ ¢Ŝ Řǿŀ Řȋǿƛťƪƛ ǎƱƽǿΥ 
αƘŜǿŜƭέ ƛ α!ōŜƭέ ƴƛŜ ǇǊȊŜȊ ǇǊȊȅǇŀŘŜƪ ǎŊ ƴƛŜƳŀƭ 
identycznŜΦ ÀȅŎƛŜ !ōƭŀ ōȅƱƻ ƪǊƽǘƪƛŜΣ ǇǊȊŜƳƛƴťƱƻΣ ǇǊȅǎƱƻ 
ǿ ƧŜŘƴŜƧ ŎƘǿƛƭƛΦ 5ƭŀǘŜƎƻ ƻǘǊȊȅƳŀƱ ƛƳƛť αIŜǿŜƭέ ς 
α!ōŜƭέΦ ¢ŀ ƻǇƻǿƛŜǏŏ ƻ YŀƛƴƛŜ ƛ !ōƭǳ ǳǏǿƛŀŘŀƳƛŀ ƴŀƳΣ 
ȍŜ ƪŀȍŘȅ ŎȊƱƻǿƛŜƪ ƧŜǎǘ αƘŜǿŜƭέΣ ƧŜǎǘ ƛǎǘƻǘŊ ǇǊȊŜƳƛƧŀƧŊŎŊ 
ƛ ƴƛŜǘǊǿŀƱŊΦ bŀǿŜǘ ƧŜǏƭƛ ƴŀ ȊƛŜƳƛ Ǝƻƴƛ Ȋŀ ǿǎȊȅǎǘƪƛƳ, 
ƧŜƎƻ ȊƛŜƳǎƪƛŜ ȍȅŎƛŀ Ƴŀ ƪǊŜǎΦ ! ƴƛŜƪƛŜŘȅ ƧŜǎǘ ōǊǳǘŀƭƴƛŜ 
ǇǊȊŜƪǊŜǏƭŀƴŜ ǊťƪŊ ŘǊǳƎƛŜƎƻ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀΦ  

tƻŘƪǊŜǏƭƳȅ ǊŀȊ ƧŜǎȊŎȊŜΥ YƻƘŜƭŜǘ ƴƛŜ Ƴƽǿƛ ƴŀƳΣ ȍŜ 
ǿǎȊȅǎǘƪƻ ǿ ȍȅŎƛǳ ƧŜǎǘ ōŜȊ ǎŜƴǎǳΦ wŀŎȊŜƧ ŎƘŎŜ ƴŀƳ 
ǇƻǿƛŜŘȊƛŜŏΣ ȍŜ ǿǎȊȅǎǘƪƻ ǿ ȍȅŎƛǳ ƧŜǎǘ ǇǊȊŜƳƛƧŀƧŊŎŜ ƛ 
kruche, alŜ ƳƻȍŜ ƳƛŜŏ ƴƛŜǎƪƻƵŎȊƻƴŀ ǿŀǊǘƻǏŏ ƛ ƎƱťōƻƪƛ 
ǎŜƴǎΦ YŀȍŘŜΣ ƴŀǿŜǘ ƴƛŜǇƻȊƻǊƴƛŜ ƛ ǇǊȊȅǇŀŘƪƻǿƻ 
ǿȅǇƻǿƛŜŘȊƛŀƴŜ ǎƱƻǿƻ ƳƻȍŜ ƳƛŜŏ ƎƱťōƻƪƛΣ 
ƴƛŜǇƻǿǘŀǊȊŀƭƴȅ ǎŜƴǎΦ YƛŜŘȅ ǿǎǇƻƳƛƴŀƳȅ ŘȊƛǏ ƪǎΦ 
CŜƭƛƪǎŀΣ Ǌƻƪ Ǉƻ ƧŜƎƻ ǏƳƛŜǊŎƛΣ ƳƻȍŜƳȅ ƻŘƪǊȅŏ ǿŀƎť ǘŜƧ 
prawdy. Przypominamy sobie boǿƛŜƳ ƧŜƎƻ ǎƱƻǿŀΣ ƧŜƎƻ 
ƎŜǎǘȅΣ ƧŜƎƻ ǳǏƳƛŜŎƘΦ YŀȍŘȅ Ȋ ƴŀǎ ȊŀǇŀƳƛťǘŀƱ ǘŜ ŘǊƻōƴŜ 
ȊŘŀǊȊŜƴƛŀ ǿ ƛƴƴȅ ǎǇƻǎƽōΦ !ƭŜ ǇƻǎƛŀŘŀƧŊ ƻƴŜ Řƭŀ ƴŀǎ 
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ǿƛŜƭƪƛŜΣ ǿǊťŎȊ ȍȅŎƛƻŘŀƧƴŜ ȊƴŀŎȊŜƴƛŜΦ tǊȊȅǇƻƳƛƴŀƳȅ 
ǎƻōƛŜ ƧŜƎƻ ƴƛŜǇƻǿǘŀǊȊŀƭƴŜ ǇƻȊŘǊƻǿƛŜƴƛŜ αWŜȊǳΣ ǳŦŀƳ 
¢ƻōƛŜέΦ tǊȊȅǇƻƳƛƴŀƳȅ ƳŊŘǊŜ ƛ ƎƱťōƻƪƛŜ ǎǇƻƧǊȊŜƴƛŜΣ 
ƪƛŜŘȅ ǊƻȊƳŀǿƛŀƱ Ȋ ƴŀƳƛΦ aƻȍƴŀ ǇƻǿƛŜŘȊƛŜŏΣ ȍŜ ǘƻ 
ǿǎȊȅǎǘƪƻ ōȅƱƻ αƘŜǿŜƭέΦ .ȅƱƻ ŎȊȅƳǏΣ Ŏƻ ǇǊȊŜƳƛƴťƱƻΦ !ƭŜ 
ƧŜǎǘ ƴŀŘŀƭ ŎȊȅƳǏ ŎŜƴƴȅƳ ƛ ǿŀǊǘƻǏŎƛƻǿȅƳ Řƭŀ ǿƛŜƭǳ Ȋ 
nas.  

YƛŜŘȅ ŘǊƻōƴŜ ǎǇǊŀǿȅΣ ǿȅŘŀǊȊŜƴƛŀ ƛ ǎƱƻǿŀ ƴŀǎȊŜƎƻ ȍȅŎƛŀ 
ǎǘŀƧŊ ǎƛť ŎȊȅƳǏ ƛǎǘƻǘƴȅƳ ƛ ǿŀȍƴȅƳΚ aƻȍƴŀ ǇƻǿƛŜŘȊƛŜŏΣ 
ȍŜ ōŜȊ .ƻȍŜƎƻ 5ǳŎƘŀ ǿǎȊȅǎǘƪƻ ǎǘŀƧŜ ǎƛť αƳŀǊƴƻǏŎƛŊέΦ ½ 
.ƻȍȅƳ 5ǳŎƘŜƳΣ ǿ WŜƎƻ ǏǿƛŜǘƭŜ ƛ ǿ WŜƎƻ ǇƻǿƛŜǿƛŜ 
αƳŀǊƴƻǏŎƛέ ǎǘŀƧŊ ǎƛť ŎŜƴƴȅƳ ǎƪŀǊōŜƳΦ   
 
Grecko-ǇǊŀǿƻǎƱŀǿƴȅ !ǊŎȅōƛǎƪǳǇ LƎƴŀŎȅ Ȋ [ŀǘŀƪƛƛ 
όǇƻǊǘƻǿŜ Ƴƛŀǎǘƻ ǿ {ȅǊƛƛύ ȊŀǇƛǎŀƱ ǎƱƻǿŀΣ ƪǘƽǊŜ ŎȊťǎǘƻ ǎŊ 
ǇǊȊȅǿƻƱȅǿŀƴŜ ǿ ǊƽȍƴȅŎƘ ǇǊȊŜƳƽǿƛŜƴƛŀŎƘ ƛ 
ƻǇǊŀŎƻǿŀƴƛŀŎƘΦ {Ŋ ǘƻ ǎƱƻǿŀΣ ƪǘƽǊŜ ƳƽǿƛŊ ƻ 
ƻȍȅǿƛŀƧŊŎȅƳ ŘȊƛŀƱŀƴƛǳ .ƻȍŜƎƻ 5ǳŎƘŀ ƛ ƳŀǊƴƻǏŎƛΣ ƪǘƽǊŜƧ 
ŘƻǏǿƛŀŘŎȊŀƳȅ ōŜȊ WŜƎƻ ƻōŜŎƴƻǏŎƛΥ  
 
.ŜȊ 5ǳŎƘŀ |ǿƛťǘŜƎƻ .ƽƎ ƧŜǎǘ ŘŀƭŜƪƻΣ 
WŜȊǳǎ ƴŀƭŜȍȅ Řƻ ǇǊȊŜǎȊƱƻǏŎƛ 
Ewangelia jest martwym zapisem, 
YƻǏŎƛƽƱ ǘȅƭƪƻ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƧŊΣ 
²ƱŀŘȊŀ ς ǎǇǊŀǿŊ ŘƻƳƛƴŀŎƧƛΣ 
A Misja ς ǎǇǊŀǿŊ ǇǊƻǇŀƎŀƴŘȅΣ 
[ƛǘǳǊƎƛŀ ƧŜǎǘ ƧŜŘȅƴƛŜ ǇŀƳƛŊǘƪŊΣ 
ȊŀǏ ȍȅŎƛŜ ŎƘǊȊŜǏŎƛƧŀƵǎƪƛŜ ƳƻǊŀƭƴƻǏŎƛŊ ƴƛŜǿƻƭƴƛƪŀΦ 
 
!ƭŜ Ȋ 5ǳŎƘŜƳ |ǿƛťǘȅƳ YƻǎƳƻǎ ȊƻǎǘŀƧŜ ǿǎƪǊȊŜǎȊƻƴȅ 
L ǿ ōƽƭŀŎƘ ƴŀǊƻŘȊŜƴƛŀ ƧťŎȊȅ Ȋŀ YǊƽƭŜǎǘǿŜƳΣ 
WŜǎǘ ǘŀƳ ½ƳŀǊǘǿȅŎƘǿǎǘŀƱȅ /ƘǊȅǎǘǳǎΣ 
! 9ǿŀƴƎŜƭƛŀ ǎǘŀƧŜ ǎƛť ǎƛƱŊ ȍȅŎƛŀΣ 
YƻǏŎƛƽƱ ǇƻƪŀȊǳƧŜ ǇǊȊȅǎȊƱŜ ȍȅŎƛŜ ǿ ¢ǊƽƧŎȅΣ 
²ƱŀŘȊŀ ȊƳƛŜƴƛŀ ǎƛť ǿ ǿȅȊǿŀƭŀƧŊŎŊ ǎƱǳȍōťΣ 
aƛǎƧŀ ƧŜǎǘ tƛťŏŘȊƛŜǎƛŊǘƴƛŎŊΣ 
Liturgia ς ȊŀǊƽǿƴƻ ǳǇŀƳƛťǘƴƛŜƴƛŜƳ Ƨŀƪ ƛ ƻŎȊekiwaniem, 
½ŀǏ ŘȊƛŀƱŀƭƴƻǏŏ ƭǳŘȊƛ ȊȅǎƪǳƧŜ ǇƛŜǊǿƛŀǎǘŜƪ ōƻǎƪƛΦ 
 
O ludzkim przemijaniu i o sensie ludzkiego przemijania 
ǇƛǎŀƱ ǊƽǿƴƛŜȍ ǏǿΦ Wŀƴ tŀǿŜƱ LL ǿ ǇƻŜǘȅŎƪƛƳ ƧťȊȅƪǳ 
α¢ǊȅǇǘȅƪǳ ǊȊȅƳǎƪƛŜƎƻέΦ WŜǎǘ ǿ ƴƛƳ ȊŀǿŀǊǘŀ ƳŜŘȅǘŀŎƧŀ 
ƻǇƛǎǳƧŊŎŀ ƪƻƴƪǊŜǘƴȅ ƻōǊŀȊ ƭŜǏƴŜƧΣ ƎƽǊǎkiej polany, przez 
ƪǘƽǊŊ ǇǊȊŜǇƱȅǿŀ ǿŀǊǘƪƛ ǎǘǊǳƳƛŜƵΦ ²ƻŘȅ ǎǘǊǳƳƛŜƴƛŀ ǎŊ 
ǎȅƳōƻƭŜƳ ƭǳŘȊƪƛŜƎƻ ǇǊȊŜƳƛƧŀƴƛŀΦ /ȊƱƻǿƛŜƪ ǎƛŜŘȊƛ ƴŀŘ 
strumieniem, zapatrzony w blaski wody i rozmawia 
ǎŀƳ ȊŜ ǎƻōŊΥ  
/ƻ Ƴƛ ƳƽǿƛǎȊ ƎƽǊǎƪƛ ǎǘǊǳƳƛŜƴƛǳΚ 
ǿ ƪǘƽǊȅƳ ƳƛŜƧǎŎǳ ȊŜ ƳƴŊ ǎƛť ǎǇƻǘȅƪŀǎȊΚ 
ȊŜ ƳƴŊΣ ƪǘƽǊȅ ǘŀƪȍŜ ǇǊȊŜƳƛƧŀƳ τ 
podobnie jak ty... 
Czy podobnie jak ty? 
όtƻȊǿƽƭ Ƴƛ ǎƛť ǘǳǘŀƧ ȊŀǘǊȊȅƳŀŏ τ 

ǇƻȊǿƽƭ Ƴƛ ǎƛť ȊŀǘǊȊȅƳŀŏ ƴŀ ǇǊƻƎǳΣ 
ƻǘƻ ƧŜŘƴƻ Ȋ ǘȅŎƘ ƴŀƧǇǊƻǎǘǎȊȅŎƘ ȊŘǳƳƛŜƵΦύ 
tƻǘƻƪ ǎƛť ƴƛŜ ȊŘǳƳƛŜǿŀΣ ƎŘȅ ǎǇŀŘŀ ǿ ŘƽƱ 
ƛ ƭŀǎȅ ƳƛƭŎȊŊŎƻ ȊǎǘťǇǳƧŊ ǿ ǊȅǘƳƛŜ Ǉotoku 
τ ƭŜŎȊ ȊŘǳƳƛŜǿŀ ǎƛť ŎȊƱƻǿƛŜƪΗ 
tǊƽƎΣ ƪǘƽǊȅ Ǐǿƛŀǘ ǿ ƴƛƳ ǇǊȊŜƪǊŀŎȊŀΣ 
jest progiem zdumienia. 
 
¢ŀ ƳŜŘȅǘŀŎƧŀΣ ȊŀǿŀǊǘŀ ǿ ŘƻǏŏ ǘǊǳŘƴȅƳΣ ǇƻŜǘȅŎƪƛƳ 
ƻōǊŀȊƻǿŀƴƛǳΣ Ƴƽǿƛ ƴŀƳ ǿŀȍƴŊ ǇǊŀǿŘťΥ ǇǊȊŜƳƛƧŀƴƛŜ 
ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ Ǌƽȍƴƛ ǎƛť ǿ ƛǎǘƻǘƴȅ ǎǇƻǎƽō ƻŘ ǇǊȊŜƳƛƧŀƴƛŀ 
potoku. PrzŜƳƛƧŀƴƛŜ ǊƻǏƭƛƴȅΣ ȊǿƛŜǊȊťŎƛŀΣ ŀ ƴŀǿŜǘ ŎŀƱŜƎƻ 
ƪƻǎƳƻǎǳ ƧŜǎǘ ŎȊȅƳǏ ȊǳǇŜƱƴƛŜ ƛƴƴȅƳΣ ƴƛȍ ǇǊȊŜƳƛƧŀƴƛŜ 
ŎȊƱƻǿƛŜƪŀΦ /ȊƱƻǿƛŜƪ ǇƻǘǊŀŦƛ ǎƛť ȊŘǳƳƛŜǿŀŏΦ tƻǘǊŀŦƛ 
ǇƻŘȊƛǿƛŀŏ ǇǊȊŜƳƛƧŀƴƛŜΦ  tƻǘǊŀŦƛ ǎƛť ƴƛƳ ǿǊťŎȊ 
ȊŀŎƘǿȅŎŀŏΦ L ǇƻǘǊŀŦƛ ƻŘƪǊȅǿŀŏ ǿ ƴƛƳ ǎŜƴǎΣ ƪǘƽǊȅ ƴƛŜ 
przemija.  

/ȊƱƻǿƛŜƪ αǎŀƳƻǘƴȅ Ȋ ǘȅƳ ǎǿƻƛƳ ȊŘǳƳƛŜƴƛŜƳ ǇƻǏǊƽŘ 
ƛǎǘƻǘΣ ƪǘƽǊŜ ǎƛť ƴƛŜ ȊŘǳƳƛŜǿŀƱȅέ ς ǇƛǎȊŜ tŀǇƛŜȍΦ 
/ȊƱƻǿƛŜƪ ƧŜǎǘ ƻǎǘƻƧŊ ǎŜƴǎǳ ƛ ȊƴŀŎȊŜƴƛŀ Řƭŀ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ 
ǎǇǊŀǿΣ ƪǘƽǊŜ ǇǊȊŜƳƛƧŀƧŊΦ tŀǇƛŜȍ ǇƛǎȊŜ ŘŀƭŜƧΣ ȍŜ ŎȊƱƻǿƛŜƪ 
ƳƻȍŜ ǇƻǿƛŜŘȊƛŜŏ Řƻ ǿǎȊȅǎǘƪƛŜƎƻ ǿƻƪƽƱ ƴƛŜƎƻΥ  
ζȊŀǘǊȊȅƳŀƧ ǎƛťΗ τ ƳŀǎȊ ǿŜ ƳƴƛŜ ǇǊȊȅǎǘŀƵη 
ζǿŜ ƳƴƛŜ ƧŜǎǘ ƳƛŜƧǎŎŜ ǎǇƻǘƪŀƴƛŀ 
Ȋ tǊȊŜŘǿƛŜŎȊƴȅƳ {ƱƻǿŜƳη τ 
ζȊŀǘǊȊȅƳŀƧ ǎƛťΣ ǘƻ ǇǊȊŜƳƛƧŀƴƛŜ Ƴŀ ǎŜƴǎη 
ζƳŀ ǎŜƴǎΦΦΦ Ƴŀ ǎŜƴǎΦΦΦ Ƴŀ ǎŜƴǎΗη 
 
tǊŀƎƴť ȍȅŎȊȅŏ ƴŀƳ ǿǎȊȅǎǘƪƛƳΣ ŀōȅǏƳȅ ς ǿǎǇƻƳƛƴŀƧŊŎ 
ŘȊƛǏ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎŀ ς ƻƪǊȅǿŀƭƛ ǇǊŀǿŘť ƛ ǿŀǊǘƻǏŏ 
ǇǊȊŜƳƛƧŀƧŊŎȅŎƘ ǎƱƽǿΣ ȊŘŀǊȊŜƵ ƛ ƎŜǎǘƽǿΦ ÀȅŎȊťΣ ōȅǏƳȅ 
ǎƛť ǇƻǘǊŀŦƛƭƛ ŘȊƛŜƭƛŏ ǘȅƳƛ ǇƻȊƻǊƴƛŜ ƴƛŜǘǊǿŀƱȅƳƛ 
ƻƪǊǳŎƘŀƳƛ ŘƻōǊŀ ƛ ƳƛƱƻǏŎƛΦ hƴŜ ƴƛŜ ǎŊ αƳŀǊƴƻǏŎƛŊέΣ ŀƭŜ 
ƳŀƧŊ ƴƛŜǎƪƻƵŎȊƻƴŊ ǿŀǊǘƻǏŏ ƛ ǎŜƴǎ ǿ |ǿƛŜǘƭŜ .ƻȍŜƎƻ 
5ǳŎƘŀΦ tǊŀƎƴť ȊŀƪƻƵŎȊȅŏ ǘƻ ǿƛŜŎȊƻǊƴŜΣ ƧŜǎƛenne 
ǊƻȊǿŀȍŀƴƛŜ ƳŜŘȅǘŀŎƧŊ ƪǎΦ aƛŜŎȊȅǎƱŀǿŀ aŀƭƛƵǎƪƛŜƎƻΣ 
ƪǘƽǊŀ ƴŀǿƛŊȊǳƧŜ Řƻ ƻōǊŀȊǳ ǇƱȅƴŊŎŜƎƻ ǎǘǊǳƳƛŜƴƛŀΥ  
α.ŊŘȋ ŘƻōǊŊ ǊȊŜƪŊΦ DŘȅ ǎǘŀƴŊ Ŏƛ ƴŀ ŘǊƻŘȊŜ ƴƛŜǇǊȊȅƧŀȊƴŜ 
ǎƪŀƱȅ - ƻǇƱȅƵ ƧŜΦ DŘȅ ƴŀǇƻǘƪŀǎȊ ǿȅƴƛƻǎƱŜ ƎƽǊȅ - ǿȅƳƛƵ 
je. Gdy stracisz grunt - spadnij z radosnym 
ǿƻŘƻǎǇŀŘŜƳ ǿ ŘƽƱΦ DŘȅ ƴŀǇƻǘƪŀǎȊ ōŀƎƴŀ - nie zagub 
ǎƛťΦ DŘȅ ƴŀǎǘŀƴƛŜ ƳǊƻȋƴȅ ŎȊŀǎ - ƻƪǊȅƧ ǎƛť ǇƱȅǘŊ ƭƻŘǳ ƛ 
ǇƱȅƵ ŘŀƭŜƧ ǎǇƻƪƻƧƴȅƳ ƴǳǊǘŜƳΦ 

.ŊŘȋ ŘƻōǊŊ ǊȊŜƪŊ - ƴƛŜ ƳǏŎƛƧ ǎƛť ǇƻǿƻŘȊƛŀƳƛ ŀƴƛ 
ǎǳǎȊŀƳƛΣ ƴƛŜ ƴƛǎȊŎȊ Ǉƽƭ ŀƴƛ ƴƛŜ ǿȅǿǊŀŎŀƧ ŘƻƳƽǿΦ .ŊŘȋ 
ŘƻōǊŊ ǊȊŜƪŊ - niech ǇǊȊȅŎƘƻŘȊŊ Řƻ ŎƛŜōƛŜ ǎǇǊŀƎƴƛŜƴƛ 
ƭǳŘȊƛŜ ƛ ǎǇǊŀƎƴƛƻƴŜ ȊǿƛŜǊȊťǘŀΦ bƛŜǏ ƛƳ ŎȊȅǎǘƻǏŏΣ 
ƻŎƘƱƻŘťΣ ǎǇƻƪƽƧΦ 
.ŊŘȋ ŘƻōǊŊ ǊȊŜƪŊΦ tƱȅƵ ǇǊȊŜȊ ƪǿƛŜǘƴŜ ƱŊƪƛ ƛ Ʊŀƴȅ ȊōƽȍΣ 
przez wsie i miasta - ŀȍ ŘƻǇƱȅƴƛŜǎȊ Řƻ aƻǊȊŀέΦ 

 
Ks. Zenon Hanas SAC 
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|ǿƛŀŘŜŎǘǿƻ ƻ αtƻŜŎƛŜ ŘǳǎȊέ ς ƪǎƛťdzu Pallotynie Feliksie Folejewskim. 
 
αh .ƻȍȅŎƘ {ȊŀƭŜƵŎŀŎƘέ 
Wŀƪ Ǉƛǎŀŏ 
      ƻ {ȊŀƭŜƵŎŀŎƘ .ƻȍȅŎƘ 
             co poszli za Panem? 
Wŀƪ ƛŎƘ ȊŀǇŀƱ 
        ǎƪƻǇƛƻǿŀŏ 
                   ƛ ǇƻȊƻǎǘŀŏ ǎƻōŊΚ 
Jest brak 
         ƎŘȅ ƻŘŎƘƻŘȊŊ 
 - ich czuwania  
     przŜŘ .ƻƎƛŜƳΧ 
½ŀǇŜƱƴƛƧƳȅ ƳƛŜƧǎŎŀ 
       przy tabernaklach 
gdzie  
        ǇǳǎǘŜ Ǉƻ ǏǿƛťǘȅŎƘ ƪƭťŎȊƴƛƪƛ 
 kolejnych  
       {ȊŀƭŜƵŎƽǿ .ƻȍȅŎƘ 
                           ǊƻŘȊŊΧ κ²ǿŀ мтΦлуΦмсǊΦκ       
        
          tƻŘƻōƴƛŜ Ƨŀƪ ǿƛŜƭǳ ƪǘƽǊȊȅ ōȅƭƛ ǏǿƛŀŘƪŀƳƛ ȍȅŎƛŀ 
ƳȅǏƭťΣ ȍŜ ǏǿƛťǘŜƎƻ ƪŀǇƱŀƴŀ ƪǎƛťŘȊŀ CŜƭƛƪǎŀ 
CƻƭŜƧŜǿǎƪƛŜƎƻΣ ǇǊŀƎƴť ǇƻŘȊƛŜƭƛŏ ǎƛť ǘȅƳ Ŏƻ tŀƴ .ƽƎ 
ǇǊȊŜȊ ƴƛŜƎƻ ȊǊƻōƛƱ ǿ ȍȅŎƛǳ ƳƻƛƳ ƛ ƳƻƛŎƘ ōƭƛǎƪƛŎƘΦ  
         WŜǎǘŜƳ ƧŜŘƴȅƳ Ȋ ŘȊƛŜǎƛŊǘƪƛ ŘȊƛŜŎƛΣ Ȋ ǊƻŘȊƛƴȅ ǿ 
ƪǘƽǊŜƧ ƧŜǎǘ ƪŀǇƱŀƴ tŀƭƭƻǘȅƴ ƪǎƛŊŘȊ tŀǿŜƱ ½ŀǿŀŘȊƪƛΣ 
obecƴƛŜ ǇǊŀŎǳƧŊŎȅ Ƨǳȍ ǇƻƴŀŘ нр ƭŀǘ ƴŀ ƳƛǎƧŀŎƘ ǿ YƻǊŜƛ 
tƱŘΦΣκ ƎŘȊƛŜ ǿȅōǳŘƻǿŀƱ ǿ ƎƽǊŀŎƘ {ŀƴƪǘǳŀǊƛǳƳ 
aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ .ƻȍŜƎƻΣ ǎǿƻƧŜƎƻ ŎȊŀǎǳ ǘŜȍ ƪŀǇŜƭŀƴ ǿƻƧǎƪ 
ŀƳŜǊȅƪŀƵǎƪƛŎƘκΦ YǎΦ tŀǿŜƱ Ƨŀƪƻ ƳƱƻŘȅ ŎƘƱƻǇŀƪ ǿ 
wƻŘȊƛƴƛŜ wƻŘȊƛƴΣ ƻŘōȅƱ - Ƨŀƪ ǎƛť Ǉƻ ƭŀǘŀŎƘ ǇǊȊȅȊƴŀƱ - 
ǊƻȊƳƻǿť Ȋ ƪǎƛťŘȊŜƳ CŜƭƪƛŜƳ ƪǘƽǊŀ ȊŀƻǿƻŎƻǿŀƱŀ 
ǿǎǘŊǇƛŜƴƛŜƳ ƳŜƎƻ ōǊŀǘŀ Řƻ ƪǎƛťȍȅ tŀƭƭƻǘȅƴƽǿΣ Ȋŀ Ŏƻ 
dzisiaj publicznie w imieniu mojej rodziny Panu Bogu 
ŘȊƛťƪǳƧťΦ  
5ȊƛťƪǳƧť ǘŜȍ Ȋŀ ǘƻΣ ȍŜ ǿǊŀȊ Ȋ ǊƻŘȊƛŎŀƳƛΣ ǊƻŘȊŜƵǎǘǿŜƳ ƛ 
ƴŀǎȊȅƳƛ ǊƻŘȊƛƴŀƳƛ ǎǇƻǘƪŀƭƛǏƳȅ ǿ ƴŀǎȊȅƳ ȍȅŎƛǳ ƪǎƛťŘȊŀ 
CŜƭƛƪǎŀ CƻƭŜƧŜǿǎƪƛŜƎƻ {!/Σ ƪǘƽǊȅ ǎǿƻƧŊ ŘƻōǊƻŎƛŊ 
ǇǊȊȅōƭƛȍŀƱ ƴŀǎ Řƻ tŀƴŀ .ƻƎŀΦ  
Nasi Rodzice - Zofia (lekarz) i Kazimierz (nauczyciel) 
Zawadzcy - zostali zaproszeni przez ks. Prymasa Stefana 
ƪŀǊŘΦ ²ȅǎȊȅƵǎƪƛŜƎƻ Řƻ wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴΣ ƎŘȊƛŜ ǿǊŀȊ Ȋ 
ŘȊƛŜǎƛŊǘƪŊ  dzieci uczestniczyli w spotkaniach 
ŦƻǊƳŀŎȅƧƴȅŎƘ ƪŀȍŘȅ ǿƎΦ ǎǿƻƧŜƎƻ ǿƛŜƪǳΣ ǘŀƪȍŜ ǿ ŎȊŀǎƛŜ 
ǿȅƧŀȊŘƽǿ ǿŀƪŀŎȅƧƴȅŎƘΦ !ōȅ ƴƛŜ ǿȊōǳŘȊŀŏ ȊōȅǘƴƛŜƎƻ 
zainteresowania grupowymi wyjazdami religijnymi, 
ȊǿǊŀŎŀƭƛǏƳȅ ǎƛť Řƻ ƴŀǎȊȅŎƘ ƻǇƛŜƪǳƴƽǿ ƳΦƛƴΦ ƪƭŜǊȅƪƽǿ 
ŎȊȅ ƪǎƛťȍȅΥ ŎƛƻŎƛǳΣ ǿǳƧƪǳΦ 5ƭŀǘŜƎƻ Řƻ ŘȊƛǏ ƳƽǿƛŊŎ ƻ ƪǎΦ 
CŜƭƛƪǎƛŜ CƻƭŜƧŜǿǎƪƛƳ {!/ ǳȍȅǿŀƳȅ ƻƪǊŜǏƭŜƴƛŀ α²ǳƧŜƪ 
CŜƭŜƪέΦ 
          tƻȊƴŀƱŀƳ Dƻ ǿ wƻŘȊƛƴƛŜ wƻŘȊƛƴ ƎŘȅ ǊŀȊŜƳ Ȋ 
ŎƛƻŎƛŊ [ƛƭŊ - Ȋ ǇƻƭŜŎŜƴƛŀ ƪǎΦ YŀǊŘΦ {ǘΦ ²ȅǎȊȅƵǎƪƛŜƎƻ -  
prowadzili spotkania grup, ŀ ǘŀƪȍŜ ŎŀƱȅŎƘ ǊƻŘȊƛƴ 

stowŀǊȊȅǎȊƻƴȅŎƘ ǿ ǘȅƳ ǊǳŎƘǳΦ ²ǳƧŜƪ CŜƭŜƪ ōȅƱ ǘŊ 
ƻǎƻōŊ, ƪǘƽǊŀ ƧŜȋŘȊƛƱŀ ǘŜȍ ǿ ŎȊŀǎƛŜ ǿŀƪŀŎƧƛ Ȋ 
podarowanym RR przez ks. Prymasa Kard. Stefana 
²ȅǎȊȅƵǎƪƛŜƎƻ ƻōǊŀȊŜƳ aŀǘƪƛ .ƻȍŜƧ /ȊťǎǘƻŎƘƻǿǎƪƛŜƧΣ 
ƻŘǿƛŜŘȊŀƧŊŎ ƴŀǎȊŜ ƎǊǳǇȅ - ƻŘ ƴŀƧƳƱƻŘǎȊych do 
najstarszych - i opowiadaƧŊŎ ƻ tŀƴǳ .ƻƎǳΣ aŀǊȅi, 

tƻƭǎŎŜΧ ! ƳƽǿƛƱ ǘŀƪΣ 
ȍŜ WŜƎƻ ŎƘŎƛŀƱƻ ǎƛť 
ǎƱǳŎƘŀŏΦ hƴ ȍȅƱ ǘȅƳ Ŏƻ 
ƻǇƻǿƛŀŘŀƱΦ tǊȊȅ bƛƳ 
ƴƛŜ ŘŀƱƻ ǎƛť ƴƛŜ 
ǎƱǳŎƘŀŏΣ hƴ ȊƳǳǎȊŀƱ 
Řƻ ǎƱǳŎƘŀƴƛŀ ƛ 
ȊŀǇŀƳƛťǘȅǿŀƴƛŀΦ ² 
czasie mojego doras-
ǘŀƴƛŀ ōȅƱƻ Řƭŀ ƳƴƛŜ 
ǘȅƭƪƻ ŘǿƽŎƘ YŀǇƱŀƴƽǿ 
ƴŀ ƪǘƽǊȅŎƘ ƪŀȊŀƴia 
ŎȊŜƪŀƱŀƳΣ ǳǿŀȍƴƛŜ ƛŎƘ 
ǎƱǳŎƘŀƧŊŎΣ ƧŜŘƴȅƳ ōȅƱ 

ƪǎΦ ōǇ ²ƱŀŘȅǎƱŀǿ aƛȊƛƻƱŜƪ, a drugim Wujek Felek. To 
Oni otwierali mnie na homilie ks. Kard. Stefana 
²ȅǎȊȅƵǎƪƛŜƎƻΣ ƴŀ ƳƛƱƻǏŏ Řƻ aŀǊȅƧƛ ƛ Řƻ ƪƻŎƘŀƧŊŎŜƎƻ 
nas Boga Ojca. 
bƛŜ ǎƱȅǎȊŀƱŀƳ ōȅ ²ǳƧŜƪ ǇǊƻǎƛƱ ƻ ŎƻǏ Řƭŀ ǎƛŜbieΦ .ȅƱ 
ȊŀǿǎȊŜ ŜƭŜƎŀƴŎƪƛΣ ȊŀŘōŀƴȅ Ȋ ǘŀƪ ȊǿŀƴŊ έYƭŀǎŊέΣ 
ȊŀǊƽǿƴƻ ǿ ǎǇƻǎƻōƛŜ ōȅŎƛŀΣ Ƨŀƪ ƛ ǿ ŜǎǘŜǘȅŎŜΦ wƻȊǊƽȍƴƛŀƱ 
αŘȊƛŀŘƻǎǘǿƻέ ƻŘ ǳōƽǎǘǿŀΦ /Ȋťǎǘƻ ǇȅǘŀƱ ǎƛť ŎȊȅ ŎȊŜƎƻǏ 
ƴƛŜ ǇƻǘǊȊŜōǳƧťΧ ²ƛŜƭŜ ǊŀȊȅ ƻǇƱŀŎŀƱ ƴŀǎȊ ǿŀƪŀŎȅƧƴȅ 
ǿȅƧŀȊŘ Ȋ ŘȊƛŜŏƳƛΣ ǇǊƻǇƻƴǳƧŊŎ Ƴƛ ǇǊƻǿŀŘȊŜƴƛe formacji 
ŘȊƛŜŎƛ ƛ ƳƱƻŘȊƛŜȍȅ ǇƻŘŎȊŀǎ ƎŘȅ ǎŀƳ ƴŀǳŎȊŀƱ ƴŀǎ 
ǎǘŀǊǎȊȅŎƘΦ ²ǳƧƪǳ ŘȊƛťƪǳƧť Ȋŀ ¢ǿƻƧŜ ƻƎǊƻƳƴŜ ȊŀǳŦŀƴƛŜ ƛ 
ȍȅŎȊƭƛǿƻǏŏ ƧŀƪƛƳƛ ƳƴƛŜ ŘŀǊȊȅƱŜǏΦ 
hƴ ǎƻōŊ ƴƛŜ ȊŀǎƱŀƴƛŀƱ tŀƴŀ .ƻƎŀΣ ŎƛŊƎƭŜ ǿǎƪŀȊȅǿŀƱ ƴŀ 
bƛŜƎƻ ƛ ƴŀ aŀǘƪť .ƻȍŊΦ  
tȅǘŀƱŀƳ ƴŀǎȊŊ ŎȊǿƽǊƪť  ŘȊƛŜŎƛ Ŏƻ ōy o Wujku 
powiedzieli: 
 
 Kasia:  ǘƻ ƪǎƛŊŘȊ Ȋ ŘǳȍŊ ƛƴǘŜƭƛƎŜƴŎƧŊ ŘǳŎƘƻǿŊΣ ǏǿƛŜǘƴŜ 
kazania, ƴƛƪƻƎƻ ƴƛŜ ƻŎŜƴƛŀƱΣ ƪŀȍŘŜƎƻ ǘǊŀƪǘƻǿŀƱ Ȋ 
ǎȊŀŎǳƴƪƛŜƳ ƛ ƴŀƻƪƻƱƻ ƴƛŜƎƻ ǇŜƱƴƻ ōȅƱƻ ŘȊƛŜŎƛΦ ½ŀŎƘťŎŀƱ 
Řƻ ƳƻŘƭƛǘǿȅ ǊƽȍŀƵŎƻǿŜƧΣ ƪƻǊƻƴƪŊ Řƻ .ƻȍŜƎƻ 
aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ Řƻ ǳŎȊŜǎǘƴƛŎǘǿŀ ǿŜ aǎȊȅ ǏǿΦ ŀƭŜ ƴƛŜ 
ȊƳǳǎȊŀƱΦ   
aƛŜƭƛǏƳȅ ǿ ƴƛƳ hƧŎŀ ƛ tǊȊȅƧŀŎƛŜƭŀΦ 
 
aƛŎƘŀƱ - ²ǳƧŜƪ ōȅƱ ǇǊŀǿŘȊƛǿƛŜ ǇƻǿƻƱŀƴȅƳ ƪŀǇƱŀƴŜƳ 
ǇƻǎƛŀŘŀƧŊŎȅƳ ǿǎȊȅǎǘƪƛŜ ŘŀǊȅ ƛ ŎƘŀǊȅȊƳŀǘȅ ƻŘ 5ǳŎƘŀ 
|ǿƛťǘŜƎƻΣ ƪǘƽǊŜ ƴŀ ƻǎƻōȅ ƻǘŀŎȊŀƧŊŎŜ ǿǳƧƪŀ ǎƛť 
ǊƻȊƭŜǿŀƱȅΦ /ȊǳƱŜƳ ǎƛť ǿŀȍƴȅ Řƭŀ ǿǳƧƪŀΦ .ȅƱ ǇǊawdziwy. 
²ȅǎǘŀǊŎȊȅƱƻ, ȍŜ ǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱ ƧŜŘƴƻ ǎƱƻǿƻ, ŀ ǳǎǘŀǿƛŀƱ 
ŘǳŎƘƻǿƻǏŏ ƴŀ ǿƱŀǏŎƛǿŜ ǘƻǊȅΦ  ¦ƳƛŀƱ ǊƻȊƳŀǿƛŀŏ Ȋ 
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ƪŀȍŘȅƳ ƴŀ ƧŜƎƻ ǇƻȊƛƻƳƛŜΣ Ȋ ŘȊƛŜŏƳƛΣ ƳƱƻŘȊƛŜȍŊ ŎȊȅ Ȋ 
ŘƻǊƻǎƱȅƳƛΦ ²ȅƳŀƎŀƱ ǿƎ ǿƛŜƪǳΦ ¢ƻǿŀǊȊȅǎȊȅƱ ƪƛōƛŎǳƧŊŎ 
naszym wyczynom sportowym m.in. skokom do wody z 
ǳȊŀǎŀŘƴƛƻƴȅƳ ȊŀǿƻƱŀƴƛŜƳ  αWŜȊǳ, ufam Tobie!έΣ ŎȊȅ 
ƳŜŎȊƻƳ ǎƛŀǘƪƛΣ ǇƛƱƪƛ ƴƻȍƴŜƧΧ LƴǘŜǊŜǎƻǿŀƱ ǎƛť ŦƛƴŀƱŀƳƛ 
[ƛƎƛƛ aƛǎǘǊȊƽǿ ƻƎƭŊŘŀƧŊŎ Ȋ ƴŀƳƛ ƳŜŎȊŜ ǇƛƱƪƛ ƴƻȍƴŜƧΦ .ȅƱ 
ǇǊŀǿŘȊƛǿȅƳ ƳťȍŎȊȅȊƴŊ Ȋ ȊŀǎŀŘŀƳƛΣ ȊŀǊƽǿƴƻ Ƨŀƪƻ 
ƪŀǇƱŀƴ Ƨŀƪ ƛ Ƨŀƪƻ ȊǿȅŎȊŀƧƴȅ ŎȊƱƻǿƛŜƪΦ ²ǳƧŜƪ ƳƛŀƱ ǳ ƴŀǎ 
autorytet. hƴ ƴŀǎ ƪƻŎƘŀƱΦ aƛŀƱ ƳƻŎƴŜ ƪŀȊŀƴƛŀΧ /ƘŎƛŀƱƻ 
ǎƛť Ǝƻ ǎƱǳŎƘŀŏΦ ½ƴŀƱ ƪŀȍŘŜƎƻ Ǉƻ ƛƳƛŜƴƛǳΦ ¦ŎȊȅƱ ȍȅŏ Ȋ 
tŀƴŜƳ .ƻƎƛŜƳ ƴŀ Ŏƻ ŘȊƛŜƵ Ƨŀƪ Ȋ ƴŀƧōƭƛȍǎȊȅƳ 
tǊȊȅƧŀŎƛŜƭŜƳΦ ²ǳƧŜƪ ǘƻ ǊŀŘƻǏŏΣ ȊŀǎŀŘȅ ƛ ǎȊŀŎǳƴŜƪ Řƻ 
ŘǊǳƎƛŜƎƻ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀΦ 
 
Maria: ²ǳƧŜƪ ŎȊťǎǘƻ ƴŀǎ ǿƛǘŀƱ ǳǏƳƛŜŎƘŜƳΣ ǊƻȊǇǳǎȊŎȊŀƱ 
ƭƻŘŀƳƛΣ ǎƱƻŘȅŎȊŀƳƛΣ ŎƻŘȊƛŜƴƴƛŜ ƪǳǇƻǿŀƴȅƳƛ ƧŀƎƻŘŀƳƛ ƛ 
ƻƳŀŘƭŀƱΦ .ǊƻƴƛƱ ƎŘȅ ƴŀǊƻȊǊŀōƛŀƭƛǏƳȅΦ ¢ƱǳƳŀŎȊȅƱ ƛ ōȅƱ Řƻ 
nas cierpliwy. 
 
Zofia: ²ǳƧŜƪ ōȅƱ ŘƻōǊȅ Ƨŀƪ ŎƘƭŜō - ǘŀƪ ƳƽǿƛƱ ƻ ǘŀƪƛŎƘ 
jak on brat Albert, spoƪƻƧƴȅΣ ŎƛŜǇƱȅΣ ƻŎȊŜƪǳƧŊŎȅ, 
ƴŀǎƱǳŎƘǳƧŊŎȅ ƴŀǎ ŎȊȅ ƴƛŜ ǇƻǘǊȊŜōǳƧŜƳȅ ǇƻƳƻŎȅΦ WŜƎƻ 
ŀǳǘƻǊȅǘŜǘ ǇƱȅƴŊƱ ǎǘŊŘ, ȍŜ ƴƛƎŘȅ ƴƛŜ ǇǊȊŜǊȅǿŀƱΣ ƪŀȍŘŜ 
ȊŘŀƴƛŜ ōȅƱƻ Řƭŀ bƛŜƎƻ ǿŀȍƴŜΧ bŀǏƭŀŘƻǿŀŏ ǿ bƛƳ 
Ƴƻȍƴŀ ǘť ǳƳƛŜƧťǘƴƻǏŏ ǎƱǳŎƘŀƴƛŀΧ tƻǊǳǎȊŀƱ ǊƽȍƴŜ 
ǘŜƳŀǘȅ ǿ ǇǊƻǎǘŜƧ ŦƻǊƳƛŜΦ ¦ƳƛŀƱ ȊŀŎƘǿȅŎƛŏ ǿŀȍƴȅƳƛ  
tematami. .ȅƱ ƭƻƎƛŎȊƴȅΦ ²ǳƧŜƪ ǇƻŘƪǊŜǏƭŀƱ ōȅǏƳȅ ƴƛŜ 
ǇǊȊȅȊǿȅŎȊŀƧŀƭƛ ǎƛť Řƻ tŀƴŀ .ƻƎŀΣ Řƻ ŎȊŜƎƻ ȊŀŎƘťŎŀƱ ǘŜȍ 
ǎǿƻƧŊ ǿǊŀȍƭƛǿƻǏŎƛŊ ƴŀ tŀƴŀΦ tǊȊŜȍȅǿŀƱ aǎȊť ǏǿΦ ƛ ƪŀȍŘȅ 
ǊƽȍŀƴƛŜŎ ǇƻŘŎȊŀǎ ƪǘƽǊŜƎƻ ƪƭťŎȊŀƱΦ ²ǳƧŜƪ ƴƛŜ ȊƳǳǎȊŀƱ Řƻ 
ŎƘƻŘȊŜƴƛŀ ƴŀ aǎȊť ǏǿΦ ǿ ŎȊŀǎƛŜ ƴŀǎȊȅŎƘ ōǳƴǘƽǿΣ ale 
ǎǇƻƪƻƧƴƛŜ ŘŀǿŀƱ ŎȊŀǎ Řƻ ȊŀǎǘŀƴƻǿƛŜƴƛŀΦ .ȅƱ ōŀǊŘȊƻ 
ǿǊŀȍƭƛǿȅΣ ǳǿŀȍƴƛŜ ǎƱǳŎƘŀƱ ǳǘǿƻǊƽǿ ǇƻŜǘȅŎȊƴȅŎƘ ƛ 
ƳǳȊȅŎȊƴȅŎƘΦ 5ƭŀ ƳƴƛŜ ōȅƱ ƴƛŜǎƪŀȊƛǘŜƭƴȅΣ ǇǊŀǿȅΦ aȅǏƭť, 
ȍŜ Ȋŀ ƪƛƭƪŀ ƭŀǘ ƻŘōťŘȊƛŜ ǿǳƧƪŀ ǇǊƻŎŜǎ ōŜŀǘȅŦƛƪŀŎȅƧƴȅΣ 
ƎŘȊƛŜ ȊƻǎǘŀƴƛŜ tŀǘǊƻƴŜƳ wƻŘȊƛƴΦ 5ǳȍƻ ǎƛť ƳƻŘƭƛƱ Ȋŀ 
innych.  
 
              5ƭŀ ƳƴƛŜ ǎǇƻǘƪŀƴƛŀ Ȋ ²ǳƧƪƛŜƳ CŜƭƛƪǎŜƳ ōȅƱȅ 
ǎǇƻǘƪŀƴƛŀƳƛ Ȋ αtƻŜǘŊ ŘǳǎȊέΦ 5ƭŀŎȊŜƎƻ Ƴƽǿƛť ƻ ƴƛƳ 
ǇƻŜǘŀΣ ǇƻƴƛŜǿŀȍ ǇƻǘǊŀŦƛƱ ǿȅŘƻōȅǿŀŏ Ȋ ƴŀǎ ǇƛťƪƴƻΣ 
dƻōǊƻ ƛ ǇƻǿƻŘƻǿŀŏΣ ȍŜ ǿ ƴŀǎȊȅƳ ȍȅŎƛǳ ƳȅǏƳȅ ǳƳƛŜƭƛ 
ŘȊƛŜƭƛŏ ǎƛť ǘȅƳ Ȋ ƛƴƴȅƳƛΦ tƻ ǎǇƻǘƪŀƴƛǳ Ȋ ƴƛƳ ƴŀǎȊŜ ȍȅŎƛŜ 
ǿȅŘŀǿŀƱƻ ǎƛť ǘŀƪƛŜ ƭŜƪƪƛŜΣ ǇŜƱƴŜ ƴŀŘȊƛŜƛΧ ½ŀ ǘŊ ƧŜƎƻ 
ǇƻŜȊƧť ōȅŎƛŀ Ȋ ƴŀƳƛΣ Ȋŀ ǘƻ ǿȅŘƻōȅǿŀƴƛŜ Ȋ ƴŀǎ ǇƻŜȊƧƛ 
ŘƻōǊŀ ƛ ƳƛƱƻǏŎƛ ǘŜǊŀȊ ŘȊƛťƪǳƧťΦ 
YŀǇƱŀƴ ǘŜƴ ƳƛŀƱ ƴƛŜǎŀƳƻǿƛǘŊ ǿǊŀȍƭƛǿƻǏŏ ƭƛǘŜǊŀŎƪŊΣ 
ǿǊŀȍƭƛǿƻǏŏ ǎƱƻǿŀΣ ƻƎǊƻƳƴŊ ǿƛŜŘȊť Ȋ ȊŀƪǊŜǎǳ ƭƛǘŜǊatury 
ƪǘƽǊŊ ōŀǊŘȊƻ ŎȊťǎǘƻ ŎȅǘƻǿŀƱ ǇǊȊȅ ǊƽȍƴȅŎƘ ƻƪŀȊƧŀŎƘΦ .ȅƱ 
ǏǿƛŜǘƴȅƳ ŜǊǳŘȅǘŊΦ  hǎƻōƛǏŎƛŜ ȊƴŀƱ ōŀǊŘȊƻ ǿƛŜƭǳ 
ȊƴŀƴȅŎƘΣ ƻŎŜƴƛƻƴȅŎƘ ƭƛǘŜǊŀǘƽǿΣ ǇƻŜǘƽǿΦ tƻǎƛŀŘŀƱ 
ōŀǊŘȊƻ ŘƻōǊŊ ǇŀƳƛťŏΦ 5ŀƱƻ ǎƛť ǘƻ Ȋŀǳǿŀȍȅŏ ǘŀƪȍŜ 
podczas mojego wieczoru poezji (8.01.2015r.w Czytelni 
bŀǳƪƻǿŜƧ ƴǊ ±LLΣ ƴŀ ǳƭΦ |ǿƛťǘƻƧŀƵǎƪƛŜƧ р ǿ ²ŀǊǎȊŀǿƛŜύΣ 
ƎŘȊƛŜ ǿƻōŜŎ ƎǊƻƴŀ ǎƱǳŎƘŀŎȊȅ όǿǏǊƽŘ ƪǘƽǊȅŎƘ ōȅƭƛ ǘŀƪȍŜ 

ƴŀǳŎȊȅŎƛŜƭŜΣ ŜƪǎǇŜǊŎƛ ƛ ŘƻǊŀŘŎȅ ƳŜǘƻŘȅŎȊƴƛ ƧťȊȅƪŀ 
ǇƻƭǎƪƛŜƎƻ ƳΦƛƴΦ Ȋ aŀȊƻǿƛŜŎƪƛŜƎƻ {ŀƳƻǊȊŊŘƻǿŜƎƻ 
Centrum Doskonalenia Nauczycieliύ ǿȅǇƻǿƛŀŘŀƱ ǎƛť na 
ǘŜƳŀǘ ǇƻŜȊƧƛ ǎȅǇƛŊŎ Ƨŀƪ Ȋ Ǌťƪŀǿŀ ŎȅǘŀǘŀƳƛ ƛ ƴŀȊǿƛǎƪŀƳƛ 
ǿƛŜƭǳ ǘǿƽǊŎƽǿΦ ² ǎǇŜŎȅŦƛŎȊƴȅ Řƭŀ ǎƛŜōƛŜ ǎǇƻǎƽō ƳƽǿƛƱ 
m.in.: 

 αhŘƴƛƻǎť ǎƛť Řƻ ƪǿŜǎǘƛƛ ōȅŎƛŀ ǇƻŜǘŊΦ aƛŀƱŜƳ ǎȊŎȊťǏŎƛŜ 
ǎǇƻǘȅƪŀŏ ǎƛť ǊȊŜŎȊȅǿƛǏŎƛŜ Ȋ ǿƛŜƭƪƛƳƛ ǇƛǎŀǊȊŀƳƛΣ ƪǘƽǊȊȅ 
ƴƛƎŘȅ ƴƛŜ Ƴƽǿƛƭƛ, ȍŜ ǎŊ ǇƻŜǘŀƳƛ Ƨŀƪōȅ ōŀƭƛ ǎƛť 
ǎǇƻƴƛŜǿƛŜǊŀŏ ƴŀƧǏǿƛťǘǎȊŜƎƻ ŘŀǊǳ [hDh{¦Χ gdy poezja, 
ƪǘƽǊŀ Řƻǘȅƪŀ ǊȊŜŎȊȅǿƛǏŎƛŜ ǊŘȊŜƴƛŀ ǊȊŜŎȊȅǿƛǎǘƻǏŎƛ ς ƧŜȍŜƭƛ 
ƧŜǎǘ ǇƻŜȊƧŊΣ ƧŜȍŜƭƛ ƧŜǎǘ ǇƻŜȊƧŊΣ ǘƻ Řƻǘȅƪŀ ǊŘȊŜƴƛŀ 
ǊȊŜŎȊȅǿƛǎǘƻǏŎƛΣ ǘƻ  ƴŀƧƎƱťōǎȊŜ ŘƻǘƪƴƛťŎƛŜ ǘǿƻǊȊȅ ƧŊ ƛ 
ǊƻȊǿƛƧŀ ƧŊΧ ŘȊƛťƪǳƧť, ȍŜ ǿ ǘȅƳΧ ǿȅǊŀȊƛŜ ǇƻŜǘȅŎƪƛƳ 
ƧŜǎȊŎȊŜ ǊŀȊ ǳǎƱȅǎȊŀƱŜƳ ǇƛŜǏƵ ƻ ȍȅŎƛǳΧ tƛŜǏƵ ƻ ȍȅŎƛǳ 
ǇƻŘŀǿŀƴŊ - co jest charakterystyczne - Ȋ ǳǏƳƛŜŎƘŜƳ, 
ŀƭŜ ǘŜȍ ƛ ŎƛŜǊǇƛŜƴƛŜƳ ƛ ǘŜƴ tŀƴ .ƽƎ ǘƻ ƧŜǎǘ ǘŀƪƛ ƻōŜŎƴȅ, i 
ǘƻ ǿ ǘŜƧ ǇƻŜȊƧƛ Ƴƻȍƴŀ ǳǎƱȅǎȊŜŏ Ȋŀ ǘƻ ŘȊƛťƪǳƧťΦ bƛŜŎƘ 
ǘǿƽǊŎȊȅƴƛ ǿȊǊŀǎǘŀ ǿ ƳŊŘǊƻǏŎƛ ƛ ƱŀǎŎŜ ǳ .ƻƎŀ ƛ ǳ ƭǳŘȊƛ ōƻ 
ǿǘŜŘȅ ǇƻŜǘŀ ǎǘŀƧŜ ǎƛťΧ .ƻ Ƨŀƪ ƪǘƻǏ ōȅ ǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱ 
ƧŜǎǘŜƳ ǇƻŜǘŊ ǘƻ ƪƻƴŘƻƭŜƴŎƧŜ ǎƪƱŀŘŀƳΦέΦ  

.ȅƱ ǎƪǊƻƳƴȅΦ h ǘȅƳ ȍŜ ōȅƱ ǿȅƪƱŀŘƻǿŎŊ ǿ {ŜƳƛƴŀǊƛǳƳ 
Yǎƛťȍȅ tŀƭƭƻǘȅƴƽǿ ǿ hƱǘŀǊȊŜǿƛŜ ŘƻǿƛŜŘȊƛŜƭƛǏƳȅ ǎƛť Ǉƻ 
ǏƳƛŜǊŎƛ ƪǎƛťŘȊŀ Celiksa. ²ǎǇƽƱǇǊŀŎƻǿŀƱ Ȋ ƪǎΦ ƪŀǊŘΦ 
{ǘŜŦŀƴŜƳ ²ȅǎȊȅƵǎƪƛƳΣ WŀƴŜƳ tŀǿƱŜƳ LL ƻǊŀȊ ƪǎΦ 
WŜǊȊȅƳ tƻǇƛŜƱǳǎȊƪƻΣ ƪǘƽǊŜƎƻ ȊƻǎǘŀƱ ƴŀǎǘťǇŎŊ Ǉƻ ƧŜƎƻ 
ǏƳƛŜǊŎƛ ǿ ŘǳǎȊǇŀǎǘŜǊǎǘǿƛŜ ƭǳŘȊƛ ǇǊŀŎȅ ǿ !ǊŎƘƛŘƛŜŎŜȊƧƛ 
²ŀǊǎȊŀǿǎƪƛŜƧΦ tǊŀŎƻǿŀƱ Ƨŀƪƻ ƪƻƴǎǇƛǊŀŎȅƧƴȅ ƪŀǇƱŀƴ ƴŀ 
[ƛǘǿƛŜΣ .ƛŀƱƻǊǳǎƛ ƛ ¦ƪǊŀƛƴƛŜΦ /ƻ Ǌƻƪǳ ƎƱƻǎƛƱ ƪƛƭƪŀ ǎŜǊƛƛ 
ǊŜƪƻƭŜƪŎƧƛ ǿ ǘȅƳ ǘŀƪȍŜ Řƭŀ wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴΣ ŎƘƻŏ ƳƛŀƱ 
ōŀǊŘȊƻ ŎƘƻǊŜ ǎŜǊŎŜΦ WŜƎƻ ȊŀǳŦŀƴƛŜ ƳƛƱƻǎƛŜǊƴŜƳǳ .ƻƎǳ ƛ 
aŀǊȅƛΣ ƻǊŀȊ ǿǎǘŀǿƛŜƴƴƛŎǘǿǳ ǿ ƧŜƎƻ ǇǊƻǏōŀŎƘ ǎƛƻǎǘǊȊŜ 
CŀǳǎǘȅƴŎŜ κǘŀƪ ƻ ƴƛŜƧ ƳƽǿƛƱκ YƻǿŀƭǎƪƛŜƧ ǳǿƛŘŀŎȊƴƛŀƱƻ 
ǎƛť ǿ ŎȊťǎǘȅƳ ȊŀǿƻƱŀƴƛǳ ²ǳƧƪŀ αWŜȊǳ ǳŦŀƳ ¢ƻōƛŜ ΗΗΗέΦ 
bŀǳŎȊȅƱ ƴŀǎ ǘŀƪ Ƴƽǿƛŏ ǎȊŎȊŜƎƽƭƴƛŜ ƎŘȅ 
ŘƻǏǿƛŀŘŎȊŀƭƛǏƳȅ ǘǊǳŘƽǿ ȍȅŎƛŀ ŎƻŘȊƛŜƴƴŜƎƻΦ 

²ǳƧŜƪ CŜƭŜƪ ǇǊȊŜƳŀǿƛŀƱ ǎŜǊŎŜƳΣ ƳƽǿƛƱ ŎŀƱȅƳ ǎƻōŊ ǘŀƪΣ 
ŀōȅ ǘǊŀŦƛŏ Řƻ ǎŜǊŎΦ /ƘŎƛŀƱƻ ǎƛť Ǝƻ ǎƱǳŎƘŀŏ ǇƻƴƛŜǿŀȍ 
²ǳƧŜƪ ƳƽǿƛƱ ǘƻ ŎȊȅƳ ȍȅƱΣ ŎȊťǎǘƻ ǇƻǿǘŀǊȊŀƱΥ αnie dasz 
ǘŜƎƻ ŎȊŜƎƻ ƴƛŜ ƳŀǎȊ ǿ ǎƻōƛŜέΧ tȅǘŀƱΥ αco masz takiego 
ǿŀǊǘƻǏŎƛƻǿŜƎƻ ǿ ǎƻōƛŜ Ŏƻ ŎƘŎŜǎȊ ǇǊȊŜƪŀȊŀŏ ǎǿƻƛƳ 
ŘȊƛŜŎƛƻƳ ǎǿƻƛƳ ōƭƛǎƪƛƳΚ έΦ 5ƭŀǘŜƎƻ ƪƱŀŘƱ ƴŀŎƛǎƪ ƴŀ ƴŀǎȊ 
ǊƻȊǿƽƧ ŘǳŎƘƻǿȅΣ ȊŀŎƘťŎŀƱ Řƻ ŎȊťǎǘŜƧ {ǇƻǿƛŜŘȊƛ ǏǿΦ ƛ 
przyjmowania Eucharystii. 
WŜǎȊŎȊŜ ƧŜŘƴƻ ȊŘŀƴƛŜ ƪǎΦ CŜƭƪŀ ȊŀǇŀƳƛťǘŀƱŀƳΥ α½ƻǎƛǳ 
ǘǊȊŜōŀ ǎƛť ƳƻŘƭƛŏΣ ȍŜōȅ ƴŀƳ ǘȅƭƪƻ ƴƛŜ ǘƻǿŀǊȊȅǎȊȅƱŀ ǘŀƪŀ 
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ǎŜǊŘŜŎȊƴŀΣ ǎŜǊŘŜŎȊƴŀΣ ǎŜǊŘŜŎȊƴŀ ƻōƻƧťǘƴƻǏŏΧ .ƻ 
ŎƘǊȊŜǏŎƛƧŀƵǎǘǿƻ ǘƻ ƧŜǎǘ ȍȅŎƛŜΦ ! ȍȅŎƛŜ ƧŜǎǘ ǿǘŜŘȅ ƪƛŜŘȅ 
ǎƛť ƪƻŎƘŀΣ ƪƛŜŘȅ ǎƛť ǇǊȊŜōŀŎȊŀΣ ƪiedy ponownie zaczyna 
ǎƛť ƻŘ ǇƻŎȊŊǘƪǳ ƛ ǘƻ ƧŜǎǘ ŎŀƱŀ ƪǿƛƴǘŜǎŜƴŎƧŀ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ 
ƪƻŎƘŀƧŊŎŜƎƻ ƴŀǎ .ƻƎŀΦέΦ  
² {ȅƭǿŜǎǘǊŀ ǎǇƻǘȅƪŀƱŀƳ ²ǳƧƪŀ ƴŀ aǎȊȅ ǏǿΦ ƴŀ WŀǎƴŜƧ 
DƽǊȊŜΣ ƎŘȊƛŜ ǊŀȊŜƳ ǊƻȊǇƻŎȊȅƴŀƭƛǏƳȅ ƴƻǿȅ Ǌƻƪ Ȋ aŀǊȅƧŊΦ 
² ǎǿƻƛƳ ƪŀǇƱŀƵǎǘǿƛŜ ōȅƱ ȍȅǿȅΣ ǇǊŀǿŘȊƛǿȅΣ ƴƛŜ 
znudzony Panem Bogiem.  
|ǿΦ ²ƛƴŎŜƴǘȅ tŀƭƭƻǘǘƛ ȊŀƱƻȍȅŎƛŜƭ {ǘƻǿŀǊȊȅǎȊŜƴƛŀ Yǎƛťȍȅ 
tŀƭƭƻǘȅƴƽǿ ǿǎƪŀȊȅǿŀƱ ƴŀ ǇƻǘǊȊŜōť ƎƱƻǎȊŜƴƛŀ 
aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ .ƻȍŜƎƻ ǎǿƻƛƳ ȍȅŎƛŜƳΦ ²ǳƧŜƪ ŎŀƱŊ ǎǿƻƧŊ 
ƎƻǊƭƛǿŊ ŘȊƛŀƱŀƭƴƻǏŎƛŊ ŀǇƻǎǘƻƭǎƪŊ ǿƻōŜŎ ƴŀǎ ǘƻ ŎȊȅƴƛƱΣ 
ǘȅƳ ȍȅƱΦ 
   Ks. CŜƭŜƪ ƳƛŀƱ ƻŘǿŀƎť Ƴƽǿƛŏ, ȍŜ ƴŀǎ ƪƻŎƘŀΣ 
ǇǊȊȅƧƳƻǿŀŏ ƛ ŎƛŜǎȊȅŏ ǎƛť ƴŀƧƳƴƛŜƧǎȊȅƳ ƴŀǿŜǘ ƎŜǎǘŜƳ 
ƳƛƱƻǏŎƛΦ aƽǿƛť ƻŘǿŀƎťΣ ōƻ ŘȊƛǎƛŀƧ ƧŜǎǘŜǏƳȅ ǘŀƪ 
ȊŀōƛŜƎŀƴƛΣ ȍŜ ƴŀǿŜǘ ƴƛŜ ƳŀƳȅ ŎȊŀǎǳ ƴŀ ƻƪŀȊȅǿŀƴƛŜ 
ŎƛŜǇƱŀΣ ȍȅŎȊƭƛǿƻǏŎƛ, ŀ ǇǊȊŜŎƛŜȍ ƧŜǎǘŜǏƳȅ wƻŘȊƛƴŊΦ 
 

αDŘȅ aƛƱƻǏŏ aƛƱƻǏŎƛ α 
.ƻ ƎŘȅ aƛƱƻǏŏ  
                   aƛƱƻǏŎƛ  
Ȋ aƛƱƻǏŎƛ  
       ŎƻǏ ŘŀƧŜ 
to zawsze  
       jest to wielkie 
bo  
    Ȋ ǎŜǊŎŀ ƻŦƛŀǊƻǿŀƴŜΧ  α   

 
²ǳƧŜƪ ǘƻ ǇƻǘǊŀŦƛƱΦ ¢Ŝ ŘȊƛŜŎƛ Ȋ ƪǿƛŀǘƪŀƳƛ ȊǊȅǿŀƴȅƳƛ Řƭŀ 
wujka, te same zdania wielokrotnie kierowane do 
ƪǎƛťŘȊŀΣ ƪǘƽǊȅ ǇƻŎƘȅƭŀƱ ǎƛť Řƻ ŘȊƛŜŎƪŀ ƛ ǊƻȊƳŀǿƛŀƱ ǘŀƪ 
ǇƻǿŀȍƴƛŜΣ Ȋ ǘŀƪŊ ǳǿŀƎŊΣ ȍŜ Ƴȅ ǊƻŘȊƛŎŜ ƻŘ ǊŀȊǳ 
ǊƻōƛƭƛǏƳȅ ǎƻōƛŜ ǊŀŎƘǳƴŜƪ ǎǳƳƛŜƴƛŀ Ȋ ǘŜƎƻΣ ȍŜ ƴƛŜ ȊŀǿǎȊŜ 
mamy czas na rozmowy Ȋ ƴƛƳƛΧ ŀ ƻƴ ǎƛť ȊŀǘǊȊȅƳȅǿŀƱ, 
ǇŀǘǊȊȅƱ ǿ ƻŎȊȅΣ ǳǿŀȍƴƛŜ ǎƱǳŎƘŀƱΦ 

α¢ǿƻƛƳƛ ǊťƪŀƳƛΧέ 
tŀƴ WŜȊǳǎ ǇǊȊȅǎȊŜŘƱ 
         Ȋ ŘȊƛŜŏƳƛ ǳǎƛŀŘƱ 
ōǊŀƱ ƧŜ ƴŀ ƪƻƭŀƴŀ 
         ƛ ōƱƻƎƻǎƱŀǿƛŊŎ 
ǎƛŜōƛŜ ǊƻȊŘŀǿŀƱ  
         - ǘǿƻƛƳƛ ǊťƪŀƳƛ 

 
     5ƭŀ ƪŀȍŘŜƎƻ ōȅƱ hƧŎŜƳ ŘƻǎǘťǇƴȅƳ ŎŀƱȅ ŎȊŀǎΣ ƴƛŜ 
tylko na wakacyjnych wyjazdach  
Ȋ ƳƱƻŘȊƛŜȍŊ ŎȊȅ Ȋ ǊƻŘȊƛƴŀƳƛ Řƻ YǳƧŀƴŜƪΦ  
 

α5ǊƻƎŀ Řƻ 9Ƴŀǳǎέ 
 
 Droga do Emaus 
        ȊŀŎȊȅƴŀ ǎƛť ǿǘŜŘȅ  
ƎŘȅ ƪǘƻǏ ƴŀ ƴƛŜƧ 
        ƻŘǎƱƻƴƛ Ŏƛ .ƻƎŀΦΦΦ 

Gdy to, 
   co ludzie  
       ƴŀȊȅǿŀƧŊ ǎȊŎȊťǏŎƛŜƳ 
 ƻƪŀȍŜ ǎƛť ǊƻȊƳƻǿŊ 
                        o Nim... 
A tam, 
    ƎŘȊƛŜ Ŏƛť ǇǊƻǿŀŘȊƛ ǎŜǊŎŜ 
ȊŀǳǿŀȍȅǎȊ 
      ǿŎȊŜǏƴƛŜƧǎȊŜ ǏƭŀŘȅ  
                      ǎǘƽǇ WŜƎƻΦΦΦέ 
 

      ²ǳƧŜƪ ōȅƱ ƛ ƧŜǎǘ ŎȊťǏŎƛŊ ƴŀǎȊŜƧ ǊƻŘȊƛƴȅΦ ¦ŎȊŜǎǘƴƛŎȊȅƱ 
ǿ ǘȅƳ Ŏƻ ōȅƱƻ Řƭŀ ƴŀǎ ǿŀȍƴŜΦ  
DŘȅ ƴŀǎȊ ǘŀǘŀ ȊƳŀǊƱ ǘƻ ŘŜŎȅȊƧŊ ƳŀƳȅ ƛ ƴŀǎȊŊ ōȅƱƻΣ ōȅ 
ƻǇǊƽŎȊ ƪǎΦ ōƛǎƪǳǇŀ ²ƱŀŘȅǎƱŀǿŀ aƛȊƛƻƱƪŀκƪǘƽǊȅ ƳƛŀƱ 
ȍȅŎȊŜƴƛŜ ǇƻǇǊƻǿŀŘȊŜƴƛŀ ǇƻƎǊȊŜōǳκΣ ƻōŜŎƴȅ ōȅƱ ǘŜȍ ƪǎΦ 
CŜƭƛƪǎ CƻƭŜƧŜǿǎƪƛΦ  tƻ ǏƳƛŜǊŎƛ ƳŀƳȅ ǘŀƪȍŜ ǳȊƴŀƭƛǏƳȅΣ ȍŜ 
wujek Felek z naszym bratem - ƪǎΦ tŀǿƱŜƳ ōťŘȊƛŜ 
ǇǊƻǿŀŘȊƛƱ aǎȊť ǏǿΦ ǇƻƎǊȊŜōƻǿŊΦ  
       aȅ ǘŜȍ ǘƻǿŀǊȊȅǎȊȅƭƛǏƳȅ ƪǎƛťŘȊǳ CŜƭƛƪǎƻǿƛ ǿ ǘȅƳ 
trudnym dla Niego czasie odchodzenia do Pana. 
 

    αYǎΦ CŜƭƪƻǿƛ έ 
² ¢ǿƻƛƳ ōƽƭǳ 
       przy Tobie 
            ƳƻŘƭƛǘǿŊ ǎǘŀƧťΧ 
L ŎƘƻŏ ƳƽǿƛŊ 
       ȍŜ ƴƛŜ Ƴŀ ǿȅƧǏŎƛŀΧ 
bŀǎȊŊ ǇǊȊȅƧŀȋƴƛŊ 
      ǿƛŜǊȊť ǿ ƴƛŜƳƻȍƭƛǿŜΧ/12 V 15r W-wa / 

 
¢ŜǊŀȊ ƎŘȅ ²ǳƧŜƪ ƧŜǎǘ Ƨǳȍ ǳ tŀƴŀ .ƻƎŀΣ ǘƻ ǇǊƻǎȊť Ǝƻ ƻ 
wstawiennictwo zŀ ƳƴŊ ƛ ƳƻƛƳƛ ōƭƛǎƪƛƳƛΦ 5ƻǏǿƛŀŘŎȊŀƳ 
ǿȅǎƱǳŎƘƛǿŀƴƛŀ ƳƻƛŎƘ ǇǊƽǏōΦ aƻŘƭť ǎƛť ǎƱƻǿŀƳƛ ƧŜƎƻ 
ȊŀǿƻƱŀƴƛŀ αWŜȊǳ ǳŦŀƳ ¢ƻōƛŜέΦ  
 aƻƧŜ ǏǿƛŀŘŜŎǘǿƻ ƻ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎƛŜ  CƻƭŜƧŜǿǎƪƛƳ ȊŀƪƻƵŎȊť 
ǎƱƻǿŀƳƛ ƴƛŜ ƳƻƧŜƧ ǇƛƻǎŜƴƪƛΣ ƻ ƪǘƽǊŊ ǿǳƧŜƪ ǘŀƪ ŎȊťǎǘƻ 
ƳƴƛŜ ǇǊƻǎƛƱ ōȅ aǳ ƧŊ ȊŀǏǇƛŜǿŀŏΣ ŀ ƪǘƽǊŀ ƳȅǏƭť ȍŜ ƧŜǎǘ 
ǘŜȍ ƻ bƛƳΦ 
 
α{ȊŀŦŀέ 
 
¢ŀƪ ōŀǊŘȊƻ ŎƘŎƛŀƱōȅƳ ōȅŏ 
5ƭŀ ǘǿƻƧŜƧ ǎŀƳƻǘƴƻǏŎƛ Ƨŀƪ ȊŀƪǳǊȊƻƴŀ ǎǘŀǊŀ ǎȊŀŦŀ 
/ƻ ŎƘƻǿŀ ƳȅǏƭƛ ȊƱŜΣ ǿ ŎƛŜƳƴƻǏŎƛŀŎƘ Ǝǳōƛ ƧŜ  
L ǿǊŀŎŀŏ Řƻ ƴƛŎƘ ƴƛŜ ǇƻȊǿŀƭŀΦ 

 
hǘǿƽǊȊ ƻŎȊȅ ƴŀǇǊȊƽŘ ǇŀǘǊȊ 
ȊŀǿǎȊŜ ŎȊȅƧŊǏ ǳƧǊȊȅǎȊ ǘǿŀǊȊ 
ƪǘƻǏ ǘǿŜƎƻ ǿsparcia chce 
ƪǘƻǏ ǇƻǿƛŜ ǇǊƻǎȊť Ŏƛť 
ŘŀƧ Ƴƛ ǿƛŀǊť ΣŎƘŎť ƛǏŏ ŘŀƭŜƧΧ Wujku 

 
 

Zofia Zawadzka 
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DƻǏŎƛŜƳ ƎǊǳǇȅ ƛƳΦ aŀǊƛƛ ²ŀƴǘƻǿǎƪƛŜƧ ǿ 
ƴƛŜŘȊƛŜƭť му ǿǊȊŜǏƴƛŀ нлмс ōȅƱ ƪǎΦ tŀǿŜƱ 
tƛƻǘǊƻǿǎƪƛΣ ǇǊƻōƻǎȊŎȊ ǇŀǊŀŦƛƛ 5ȊƛŜŎƛŊǘƪŀ WŜȊǳǎ 
w WaǊǎȊŀǿƛŜ ƴŀ ÀƻƭƛōƻǊȊǳΦ YǎΦ tŀǿŜƱ Ƨŀƪƻ 
ƪƭŜǊȅƪ ǿŀǊǎȊŀǿǎƪƛŜƎƻ ǎŜƳƛƴŀǊƛǳƳ ǇǊƻǿŀŘȊƛƱ 
w latach 1975 - ул ƎǊǳǇť ƳƱƻŘȊƛŜȍȅ Ȋ ǊƻŎȊƴƛƪŀ 
1961 - соΦ wƽǿƴƻƭŜƎƱŊ ƎǊǳǇť ŘȊƛŜǿŎȊŊǘ 
ǇǊƻǿŀŘȊƛƱŀ Lǿƻƴŀ /ȊŀǊŎƛƵǎƪŀ ƛ 9ǿŀ |ƭƛǿƛƵǎƪŀΦ 
.ȅƱƻ ǘƻ ǎǇƻǘƪŀƴƛŜ Ǉƻ ǿƛŜƭǳΣ ǿƛŜƭǳ ƭŀǘŀŎƘΣ 
bowiem ƪǎΦ tŀǿŜƱ ƻǎǘŀǘƴƛ ǊŀȊ ōȅƱ ƴŀ 
_ŀȊƛŜƴƪƻǿǎƪƛŜƧ ǿ ŎȊŜǊǿŎǳ мфулǊΦΣ ƎŘȅ 

ƻŘǇǊŀǿƛŀƱ Řƭŀ ww ǎǿŊ ƳǎȊť ǇǊȅƳƛŎȅƧƴŊΦ KǎƛŊŘȊ nŀƭŜȍȅ Řƻ ƻǎǘŀǘƴƛŜƎƻ ǊƻŎȊƴƛƪŀ ƪŀǇƱŀƴƽǿ !ǊŎƘƛŘƛŜŎŜȊƧƛ ²ŀǊǎȊŀǿǎƪƛŜƧΣ 
ƪǘƽǊȅŎƘ ǿȅǏǿƛťŎƛƱ ƪŀǊŘΦ {Φ ²ȅǎȊȅƵǎƪƛΦ tǊŀŎƻǿŀƱ ǿ ǿƛŜƭǳ ǇŀǊŀŦƛŀŎƘΥ WŀƪǘƻǊƽǿΣ wŀŘȊȅƳƛƴΣ !ƴƛƴΣ ǏǿΦ {ǘŀƴƛǎƱŀǿŀ Yƻǎǘƪƛ 
ƴŀ ÀƻƭƛōƻǊȊǳΣ hǇŀǘǊȊƴƻǏŎƛ .ƻȍŜƧ ƴŀ wŀƪƻǿŎǳΦ ² ƭŀǘŀŎƘ мффт - нллп ōȅƱ ǇǊƻōƻǎȊŎȊŜƳ ǿ ǎŀƴƪǘǳŀǊƛǳƳ aŀǘƪƛ .ƻȍŜƧ 
tƻŎƛŜǎȊȅŎƛŜƭƪƛ {ǘǊŀǇƛƻƴȅŎƘ ǿ [ŜǿƛŎȊȅƴƛŜΣ ŀ ƻŘ нллпǊΦ ƧŜǎǘ ǇǊƻōƻǎȊŎȊŜƳ ǇŀǊŀŦƛƛ 5ȊƛŜŎƛŊǘƪŀ WŜȊǳǎ ƴŀ ÀƻƭƛōƻǊȊǳΦ  
WrŀȊ Ȋ ƴŀǎȊȅƳ ǿǳƧƪƛŜƳ ōȅƭƛǏƳȅ ƴŀ ǿŀƪŀŎƧŀŎƘ ǿ DƽǊŀŎƘ |ǿƛťǘƻƪǊȊȅǎƪƛŎƘ ƛ ƪƛƭƪŀ ǊŀȊȅ ǿ YƻǏŎƛŜƭƛǎƪǳΦ ²ƛŊȍŊ ƴŀǎ 
ƴƛŜȊŀǇƻƳƴƛŀƴŜ ǿǎǇƻƳƴƛŜƴƛŀ Ȋ ǘŀƳǘȅŎƘ ƭŀǘΦ  tƻŘŎȊŀǎ ƳǎȊȅ ǏǿΦ ƻ ƎƻŘȊΦ мс ƳƻŘƭƛƭƛǏƳȅ Ȋŀ ƴŀǎȊȅŎƘ ōƭƛǎƪƛŎƘ ȊƳŀǊƱȅŎƘ -  
ƪǎΦ CŜƭƛƪǎŀ ƛ ƪƻƭŜȍŀƴƪƛ Ȋ ƎǊǳǇȅΣ ƪǘƽǊŜ ƻŘŜǎȊƱȅ ǿ ŎƛŊƎǳ ƻǎǘŀǘƴƛŎƘ п ƭŀǘΥ WǳǎǘȅƴťΣ aŀƱƎƻǎƛť ƛ !ƴƛťΦ tƻ ƳǎȊȅ ǎǇƻǘƪŀƭƛǏƳȅ 
ǎƛť ǿ ƧŀŘŀƭƴƛΣ ŀōȅ ǿ ǎŜǊŘŜŎȊƴŜƧ ŀǘƳƻǎŦŜǊȊŜ ǇƻǿǎǇƻƳƛƴŀŏ ƛ ǎƱǳŎƘŀŏ ǿǎǇƻƳƴƛŜƵ ƎƻǏŎƛŀΦ YǎΦ tŀǿŜƱ ƻǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱ ƴŀƳ 
Ƨŀƪ ŘȊƛǏ Ǉƻ ƭŀǘŀŎƘ ǿƛŘȊƛ ǎǿŊ ǇǊŀŎť Ȋ ƎǊǳǇŊ ƳƱƻŘȊƛŜȍȅ wwΣ ƪǘƽǊŀ ōȅƱŀ WŜƎƻ ǿƛŜƭƪŊ ǇŀǎƧŊΣ ŀ ŘƻǏǿƛŀŘŎȊŜƴƛŜ ƪǘƽǊŜƧ 
ǿȅƪƻǊȊȅǎǘŀƱ ǿ ǎǿŜƧ ǇǊŀŎȅ ƳŀƎƛǎǘŜǊǎƪƛŜƧΦ {ȊŎȊŜƎƽƭƴȅƳ ƻƪǊŜǎŜƳ ǿ ȍȅŎƛǳ ƴŀǎȊŜƎƻ ƎƻǏŎƛŀ ōȅƱƻ ƪƛƭƪŀ ƭŀǘ ǇǊŀŎȅ ǿ 
ƪƻǏŎƛŜƭŜ ǏǿΦ {ǘŀƴƛǎƱŀǿŀ Yƻǎǘƪƛ ƴŀ ÀƻƭƛōƻǊȊǳΦ ½ƴŀƭŀȊƱ ǎƛť ǘŀƳ ƴƛŜƻŎȊŜƪƛǿŀƴƛŜ ǿ ƻǎǘŀǘƴƛŎƘ ǘȅƎƻŘƴƛŀŎƘ ȍȅŎƛŀ ƪǎΦ 
WŜǊȊŜƎƻ tƻǇƛŜƱǳǎȊƪƛΣ ŀ Ǉƻ ƧŜƎƻ ǏƳƛŜǊŎƛ ǇƻŘƧŊƱ ǿǊŀȊ Ȋ ƪƛƭƪƻƳŀ ƪŀǇƱŀƴŀƳƛ ƻŘǇǊŀǿƛŀƴƛŜ ƳǎȊȅ Ȋŀ ƻƧŎȊȅȊƴťΦ .ȅƱ ǿƽǿŎȊŀǎ 
ǏǿƛŀŘƪƛŜƳ ƴŀǊƻŘȊƛƴ ƪǳƭǘǳ ƪŀǇƱŀƴŀ ƳťŎȊŜƴƴƛƪŀΦ ² ŎȊŜǊǿŎǳ мфутǊΦ ƻǊƎŀƴƛȊƻǿŀƱ ƴŀǿƛŜŘȊŜƴƛŜ ƎǊƻōǳ ƪǎΦ tƻǇƛŜƱǳǎȊƪƛ 
ǇǊȊŜȊ Wŀƴŀ tŀǿƱŀ LLΣ ǎǘŀŎȊŀƧŊŎ ǇƻǘȅŎȊƪƛ Ȋ ǿƱŀŘȊŀƳƛΣ ƪǘƽǊŜ ŎƘŎƛŀƱȅ ōȅ ǘŀ ǿƛȊȅǘŀ ƻŘōȅƱŀ ǎƛť ōŜȊ ȍŀŘƴŜƎƻ ǊƻȊƎƱƻǎǳ ƛ ōŜȊ 
ǳŘȊƛŀƱǳ ǿƛŜǊƴȅŎƘΦ ¢ŜƳŀǘƽǿ Řƻ ǇƻǊǳǎȊŜƴƛŀ Ǉƻ ǘȅƭǳ ƭŀǘŀŎƘΣ ōȅƱƻ Ȋŀ ǿƛŜƭŜ Ƨŀƪ ƴŀ ƧŜŘŜƴ ǿƛŜŎȊƽǊΤ ŘƭŀǘŜƎƻ ǊƻȊǎǘŀƭƛǏƳȅ 
ǎƛť Ȋ ƪǎΦ tŀǿƱŜƳ Ȋ ƴŀŘȊƛŜƧŊ ƴŀ ǇƻƴƻǿƴŜ ǎǇƻǘƪŀƴƛŜΦ ²ǎȊȅǎŎȅ ǳŎȊŜǎǘƴƛŎȅ ƻǘǊȊȅƳŀƭƛ ǳƱƻȍƻƴȅ ƛ ǿȅŘŀƴȅ ǇǊȊŜȊ ƪǎΦ tŀǿƱŀ 
αaƻŘƭƛǘŜǿƴƛƪ ǇŀǊŀŦƛƛ 5ȊƛŜŎƛŊǘƪŀ WŜȊǳǎέΦ {ŜǊŘŜŎȊƴŀ ŀǘƳƻǎŦŜǊŀ ǎǇƻǘƪŀƴƛŀ ǎǇǊŀǿƛƱŀΣ ȍŜ ǇƻŎȊǳƭƛǏƳȅ ǎƛť ǘŀƪΣ Ƨŀƪōȅ ǘŜ 
ƴŀǎȊŜ ǿǎǇƽƭƴŜΣ ƳƱƻŘȊƛŜƵŎȊŜ ƭŀǘŀ ōȅƱȅ ŎŀƱƪƛŜƳ ƴƛŜŘŀǿƴƻΦ 
 
            tŀǿŜƱ {ȊȅƳŀƵǎƪƛ  
 
 
 

Z raŘƻǏŎƛŊ ƛƴŦƻǊƳǳƧŜƳȅΣ ȍŜ Ƨǳȍ ǳƪŀȊŀƱŀ ǎƛť ƪǎƛŊȍƪŀ w wyd. Apostolicum 
αbŀ ƴƛǘŎŜ .ƻȍŜƎƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ ς ks. Feliks Folejewski SAC w oczach 

ǇǊȊȅƧŀŎƛƽƱέ. 
tǊȊŜŎȊȅǘŀƳȅ ǿ ƴƛŜƧ ƻ ǘȅƳ Ƨŀƪ ǳŎȊȅƱ ƴŀǎ ȍȅŏΣ ǳŦŀŏ .ƻȍŜƳǳ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛǳΣ ƪƻŎƘŀŏ 

hƧŎȊȅȊƴťΣ YƻǏŎƛƽƱ ƛ ŘǊǳƎƛŜƎƻ ŎȊƱowieka. 
 
bŀ ƪǎƛŊȍƪť ǎƪƱŀŘŀ ǎƛť ǿǎǘťǇ ōƛƻƎǊŀŦƛŎȊƴȅ ƻǊŀȊ ǇƻƴŀŘ ǎǘƻ ǏǿƛŀŘŜŎǘǿ αǎŜǊŎŜƳ 

ǇƛǎŀƴȅŎƘέΣ Ȋ ƪǘƽǊȅŎƘ ǿȅƱŀƴƛŀ ǎƛť ƻƎǊƻƳƴȅ ȊŀƪǊŜǎ ŘǳǎȊǇŀǎǘŜǊǎƪƛŜƧ ǇƻǎƱǳƎƛ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎŀΦ 
α!ǇƻǎǘƻƱ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀέΣ α!ǇƻǎǘƻƱ wƻŘȊƛƴέΣ α!ǇƻǎǘƻƱ ²ŀǊǎȊŀǿȅέ ς ǘƻ ƴƛŜƪǘƽǊŜ 
ƻƪǊŜǏƭŜƴƛŀΣ ƪǘƽǊŜ ǇǊȊȅƭƎƴťƱȅ Řƻ ƴƛŜƎƻ ƧŜǎȊŎȊŜ Ȋŀ ȍȅŎƛŀΦ ² ǎǿƻƛŎƘ ǿǎǇƻƳƴƛŜƴƛŀŎƘ 
ǿƛŜƭǳ ǿȅǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱƻ ǎƛť ƻ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎƛŜ Ƨŀƪƻ ƻ |ǿƛťǘȅƳΦ  

 
Jak potwierdzili redaktorzy (Piotr Kordyasz i Grzegorz Polak): Rok, to nie wiele 

ŎȊŀǎǳΣ ŀōȅ ŘƻǘǊȊŜŏ Řƻ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ ǇǊȊȅƧŀŎƛƽƱ ƛ ōƭƛǎƪƛch znajomych ks. Folejewskiego, a i 
ǘŀƪ ǿȅǇƻǿƛŜŘȊƛ ƻ ƪǎΦ CŜƭƛƪǎƛŜ ōȅƱƻ ǘŀƪ ŘǳȍƻΣ ȍŜ ƴƛŜ ǿǎȊȅǎǘƪƛŜ ǳŘŀƱƻ ǎƛť ƻǇǊŀŎƻǿŀŏ ƴŀ 
czas.  

/red. / 
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¢ŜƻƭƻƎƛŀ Řƭŀ ƳťȍŎȊȅȊƴ - Tdm 
Wtorek II i IV godz. 20.30 _ŀȊƛŜƴƪƻǿǎƪŀ 

YǎΦ ½ōƛƎƴƛŜǿ YŀǇƱŀƵǎƪƛ 

hŘ ǿǊȊŜǏƴƛŀ нлмс Ǌƻƪǳ ǇƻǎǘŀƴƻǿƛƭƛǏƳȅ ŘƻƪǳƳŜƴǘƻǿŀŏ ƴŀǎȊŜ ǎǇƻǘƪŀƴƛŀΥ ōŜȊ ǎǇŜŎƧŀƭƴŜƧ ŀƳōƛŎƧƛ 
ǘǿƻǊȊŜƴƛŀ ǿƛŜƪƻǇƻƳƴȅŎƘ ŘȊƛŜƱΣ Ȋ ƎƻǘƻǿƻǏŎƛŊ ƴŀƴƻǎȊŜƴƛŀ ǇƻǇǊŀǿŜƪΣ ŀƭŜ ǘŜȍ Ȋ ǇǊŀƎƴƛŜƴƛŜƳ ȊŀŎƘƻǿŀƴƛŀ 
ǘŜƳŀǘƽǿ ƛ ƻƳŀǿƛŀƴȅŎƘ ȊŀƎŀŘƴƛŜƵΦ hǘƻ ƴƻǘŀǘƪƛ Ȋ ƻǎǘŀǘƴƛŎƘ ǎǇƻǘƪŀƵΥ  

 wƻȊǿƽƧ - Tdm1 (12.07.16) 

 Co to ƧŜǎǘ ǊƻȊǿƽƧΚ 

- ȊƴŀƭŜȊƛŜƴƛŜ ƛ ǊƻȊǿƛƴƛťŎƛŜ ǘŀƭŜƴǘƽǿ ƧŀƪƛŜ ŎȊƱƻǿƛŜƪ Ƴŀ όǇƻŘǎǘŀǿƻǿŀ ȊŀǎŀŘŀ ǇŜŘŀƎƻƎƛƪƛ ŎƘǊȊŜǏŎƛƧŀƵǎƪƛŜƧΥ ǇƻƳƽŎ 
ƻŘƪǊȅŏ ǘŀƭŜƴǘΣ ŀ ǇƻǘŜƳ Ǝƻ ǊƻȊǿƛƧŀŏύ 
²ŀǊǘƻ ōȅŏ ŎƻǊŀȊ ƭŜǇǎȊŊ ǿŜǊǎƧŊ ǎƛŜōƛŜΦ 
hōƻǿƛŊȊǳƧŜ ƴŀǎ ǊƻȊǿƽƧ ǿǎȊŜŎƘǎǘǊƻƴƴȅΦ 
wƻȊǿƽƧ ǘƻ ƧŜǎǘ ƻōƻǿƛŊȊŜƪ ƪŀȍŘŜƎƻΣ ǘǊȊŜōŀ ƻŘƪǊȅŏ ƪƛŜǊǳƴŜƪ ƛ ǇǊȊŜŘƳƛƻǘ ȊƳƛŀƴȅΦ  
tƻƴƛŜǿŀȍ tŀƴ .ƽƎ ƧŜǎǘ ōŀǊŘȊƻ ƘƻƧƴȅΣ ǘǊȊŜōŀ ƴƛŜƪƛŜŘȅ ǳƳƛŜŏ ǿȅōǊŀŏΦ ²ŀǊǘƻ ƳƛŜŏ ƧŀƪƛŜǏ ƘƻōōȅΦ bƛŜƪǘƽǊŜ ǘŀƭŜƴǘȅ 
ǘǊȊŜōŀ ǳƳƛŜŏ ȊƻǎǘŀǿƛŏΦ bƛŜŘƻōǊȊŜ ƳƛŜŏ ǿȅǊȊǳǘȅ ǎǳƳƛŜƴƛŀΣ ȍŜ ǎƛť ŎƻǏ ȊƻǎǘŀǿƛƱƻΣ ȊŀƴƛŜŘōŀƱƻΦ YǊyterium rozwoju: Czy 
ƪƻŎƘŀƳ ōŀǊŘȊƛŜƧ ƴƛȍ ǿŎȊƻǊŀƧΦ 
aŀƳȅ ǇǊŀǿƻ ǎƛť ǊƻȊǿƛƧŀŏ ƴŀ ǘȅƭŜΣ ƴŀ ƛƭŜ ƴƛŜ ǎȊƪƻŘȊƛƳȅ ƛƴƴȅƳΥ  

a) wƻȊǿƽƧ ǿƱŀǎƴȅ  
b) wƻȊǿƽƧ ƛƴƴȅŎƘ όōƭƛǎƪƛŎƘύ ς ƴŀ ƳƛŀǊť ǘŜƧ ōƭƛǎƪƻǏŎƛ ƧŜǎǘŜǏƳȅ Ȋŀ ǘŜƴ ǊƻȊǿƽƧ ƻŘǇƻǿƛŜŘȊƛŀƭƴƛ   

 
wƻȊǿƽƧ ƧŜǎǘ ȊŀǿǎȊŜ ƳƻȍƭƛǿȅΦ bƛŜȊŀƭŜȍƴƛŜ ǿ ƧŀƪƛŜƧ ǎȅǘǳŀŎƧƛ ƧŜǎǘŜǏΦ ½ŀǿǎȊŜ ƧŜǎǘ ǎȊŀƴǎŀ ƴŀ ǊƻȊǿƽƧΦ ²ŀǊǘƻ Ȋŀǳǿŀȍȅŏ 
aspekty rozwoju: intelektualny, fizyczny i duchowy. 
 
WŀƪƛŜ ǎŊ ǘǊǳŘƴƻǏŎƛΚ 
- ƻōƻǿƛŊȊƪƛ ǎǘŀƴǳΣ ŎƛŜǊǇƛŜƴƛŜΣ ǇǊƻōƭŜƳȅ ŦƛƴŀƴǎƻǿŜ ς ǘƻ ƴƛŜ ǎŊ ǇǊŀǿŘȊƛǿŜ ǇǊȊŜǎȊƪƻŘȅ ǘȅƭƪƻ ǿȅȊǿŀƴƛŀΣ ŀ ƛŎƘ  
podeƧƳƻǿŀƴƛŜ ǎǘȅƳǳƭǳƧŜ ǊƻȊǿƽƧΦ tƻǿƽŘ ǊȊŜŎȊȅǿƛǎǘȅ Ƴŀ ǎǿƻƧŜ ȋǊƽŘƱƻ ǿ ŜƳƻŎƧŀŎƘΦ tǊŀǿŘȊƛǿȅƳ ǇǊƻōƭŜƳŜƳ 
ƧŜǎǘŜƳ Ƨŀ ǎŀƳΦ aƻƧŜ ǇǊƻōƭŜƳȅ ŜƳƻŎƧƻƴŀƭƴŜΣ ǇǎȅŎƘƛŎȊƴŜΣ ŦƛȊȅŎȊƴŜΣ ŘǳŎƘƻǿŜΦ aƻƧŀ ǎƱŀōƻǏŏΦ 
tǊȊŜǎȊƪƻŘȅ ǎŊ ǿŜ ƳƴƛŜ ƛ ǿ ƳƻƛƳ ǇƻŘŜƧǏŎƛǳ Řƻ Ǐǿƛŀǘŀ ƛ ǇǊȊŜǎȊƪƻŘȅ ǎŊ ȊŜ ǎǘǊƻƴȅ Ǐǿƛŀǘŀ - ȊƱȅŎƘ ŘǳŎƘƽǿΦ  

/ƛŜƪŀǿŀ ƛ ǿŀǊǘƻǏŎƛƻǿŀ ƳƻŘƭƛǘǿŀΥ 

 

 
Wŀƪ Ǉƻƪƻƴȅǿŀŏ ǘŜ ǘǊǳŘƴƻǏŎƛΚ 
 
¢ǊǳŘƴƻǏŏ ƧŜǎǘ ǿ ƻǎƻōƛŜ ǎȊŀǘŀƴŀΣ ŎȊȅƭƛ ǎǇƻǎƻōŜƳ ƴŀ ǘƻ ƧŜǎǘ Ʊŀǎƪŀ ǳǏǿƛťŎŀƧŊŎŀΣ ǎŀƪǊŀƳŜƴǘȅΣ ŜǿΦ Ǉƻǎǘ ƛ ǇƻƪǳǘŀΦ 
YƻƴƛŜŎȊƴŀ ƧŜǎǘ ǇƻƪƻǊŀ ǿ Ǉƭŀƴƻǿŀƴƛǳ ǊƻȊǿƻƧǳ όƳƛŜǊȊȅŏ ǎƛƱȅ ƴa zamiary) - ǊƻȊŜȊƴŀƴƛŜ ǿƻƭƛ .ƻȍŜƧ ǿ ǇƻǊȊŊŘƪǳ ƛ 
ǎǇƻǎƻōƛŜ ǇǊȊŜȊǿȅŎƛťȍŀƴƛŀ ǘǊǳŘƴƻǏŎƛΦ 
½ŀŘŀƴƛŜ Řƭŀ hƧŎƽǿ - ǇƻƳƽŎ ŘȊƛŜŎƪǳ ǿǇŀǏŏ ƴŀ ǇƻƳȅǎƱ ǿƱŀǎƴŜƎƻ ǊƻȊǿƻƧǳ ƛ ƴŀǳŎȊȅŏ ŎƛŜǎȊȅŏ ǎƛť ƪŀȍŘȅƳ 
ȊǿȅŎƛťǎǘǿŜƳΦ  
Pytanie do rachunku sumienia (odpowiednio rano/wieczorem) - w ƧŀƪƛƳ ŀǎǇŜƪŎƛŜ ŘȊƛǎƛŀƧκƧǳǘǊƻ ōťŘť ǎƛť ǊƻȊǿƛƧŀƱΗ 

 

Mariologia Tdm2 (Malbork Zamek, 26 lipca 2016) 
 

1) h aŀǊȅƛ ǿ tƛǏƳƛŜ ǏǿΥ 

αtŀƴƛŜΣ ŘŀƧ Ƴƛ ǎƛƱťΣ ŀōȅƳ ȊƳƛŜƴƛƱ ǘƻΣ Ŏƻ ȊƳƛŜƴƛŏ ƳƻƎťΣ ŘŀƧ Ƴƛ ŎƛŜǊǇƭƛǿƻǏŏΣ ŀōȅƳ ȊƴƛƽǎƱ 

ǘƻ ŎȊŜƎƻ ȊƳƛŜƴƛŏ ƴƛŜ ƳƻƎť ƛ ŘŀƧ Ƴƛ ƳŊŘǊƻǏŏΣ ōȅƳ ƻŘǊƽȍƴƛƱ ƧŜŘƴƻ ƻŘ ŘǊǳƎƛŜƎƻΦέ 
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a. _ƪ м ς Zwiastowanie Maryi 

b. _ƪ м ς Nawiedzenie 

c. _ƪ м ς Magnificat  

d. _ƪ н ς bŀǊƻŘȊŜƴƛŜ WŜȊǳǎŀ όaŀǊȅƧŀ ƴƛŎ ƴƛŜ Ƴƽǿƛύ 

e. _ƪ н ς мн ƭŜǘƴƛ WŜȊǳǎ ǿ ǏǿƛŊǘȅƴƛ 

f. J 2 ς Wesele W Kanie 

g. _ƪ у ς Prawdziwi krewni  

h. J 19 ς ¢ŜǎǘŀƳŜƴǘ Ȋ ƪǊȊȅȍŀ 

i. Dz 1 ς Maryja razem z uczniami w wieczerniku po zmartwychwstaniu. 

2) tƛŜǊǿǎȊȅƳ  ŘȊƛŜƱŜƳ ǘŜƻƭƻƎƛŎȊƴȅƳ ƻ aŀǊȅƛ WŜǎǘ [ǳŘǿƛƪ aŀǊƛŀ DǊƛƎƴƛƻƴ ŘŜ aƻƴǘŦƻǊǘ α¢Ǌŀƪǘŀǘ ƻ ǇǊŀǿŘȊƛǿȅƳ 

ƴŀōƻȍŜƵǎǘǿƛŜ Řƻ bŀƧǏǿƛťǘǎȊŜƧ aŀǊȅƛ tŀƴƴȅέ - XVII wiek 

3) bŀǏƭŀŘƻǿŀŏ aŀǊȅƧť ǘƻΥ 

a. ǇǊȊŜŘŜ ǿǎȊȅǎǘƪƛƳ ƪƻŎƘŀŏ .ƻƎŀΣ ŎȊȅƭƛΥ 

i. /ƘŎƛŜŏ ǎƛť Ƴǳ ǇƻŘƻōŀŏ ς ǇǊȊȅƴƻǎƛŏ ŎƘǿŀƱť WŜƎƻ LƳƛŜƴƛǳ 

ii. ¦Ŧŀŏ Ƴǳ 

iii. {Ȋǳƪŀŏ WŜƎƻ ǿƻƭƛ 

iv. {ǘŀǊŀŏ ǎƛť ōȅŏ WŜƎƻ ƴŀǊȊťŘȊƛŜƳ 

v. ½ ǿǿΦ ǿȅƴƛƪŀ ƎƻǘƻǿƻǏŏ Řƻ ȊƱƻȍŜƴƛŀ ǎƛŜōƛŜ ǿ Řarze 

b. ½ ǘŜƎƻ ǿȅƴƛƪŀΣ ȍŜ .ƻƎŀ ǎƱǳŎƘŀƳȅ όƴƛŜ ǘȅƭƪƻ ǎƱȅǎȊȅƳȅΗύ ŀ ǿǊťŎȊ ƴŀǎƱǳŎƘǳƧŜƳȅ ŎȊȅƭƛΥ  

i. WŜǎǘŜǏƳȅ ǿƛŜǊƴƛ ǿ ƭŜƪǘǳǊȊŜ tƛǎƳŀ |ǿƛťǘŜƎƻ 

ii. tǊƻǎƛƳȅ 5ǳŎƘŀ |ǿƛťǘŜƎƻ ƛ !ƴƛƻƱŀ {ǘǊƽȍŀ ŀōȅǏƳȅ ƻŘŎȊȅǘȅǿŀƭƛ Ȋƴŀƪƛ ƛ ǎƱƻǿŀ 

4) aƻŘƭƛǘǿť ǊƻȊǳƳƛŜƳȅ ƧŀƪƻΥ αǊƻȊǿŀȍŀƴƛŜ ǎƱƽǿ ƛ ǿȅŘŀǊȊŜƵ ǿ ǎǿƻƛƳ ǎŜǊŎǳέ όǇƻǊΦ _ƪ нύ 

5) CƻǊƳŀƭƴƛŜ ǇƻōƻȍƴƻǏŏ ƳŀǊȅƧƴŀ ƴƛŜ ƧŜǎǘ ƴƛŜȊōťŘƴŀ Řƻ ȊōŀǿƛŜƴƛŀΣ ŀƭŜ ǿ ǇǊŀƪǘȅŎŜ ǎƱǳŎƘŀƧŊŎ WŜȊǳǎŀ ƛ 

ǿȅǇŜƱƴƛŀƧŊŎ WŜƎƻ ǿƻƭť ƴŀǏƭŀŘǳƧŜƳȅ aŀǊȅƧťΦ  

  

- Aaron ς co o nim wiemy? Tdm 3 
-{ǘŀǊǎȊȅ ōǊŀǘ aƻƧȍŜǎȊŀΣ ƳƱƻŘǎȊȅ ōǊŀǘ aƛǊƛŀƳ 
-Pierwszy arcyƪŀǇƱŀƴ Ȋ ǇƻƪƻƭŜƴƛŀ [ŜǿƛŜƎƻ   
DŘȅ aƻƧȍŜǎȊ ǿȊōǊŀƴƛŀƱ ǎƛť ǇǊȊŜŘ ǇǊȊȅƧťŎƛŜƳ .ƻȍŜƧ ƳƛǎƧƛ  όαtǊȊȅǇƻƳƴƛŀƱέ tŀƴǳ .ƻƎǳΣ ƴƛŜ Ƴŀ ȊŘƻƭƴƻǏŎƛ 
przemawiania ς ǇǊŀǿŘƻǇƻŘƻōƴƛŜ ǎƛť ƧŊƪŀƱύ ǘƻ tŀƴ .ƽƎ ǿǎƪŀȊŀƱ !ŀǊƻƴŀ  ƪǘƽǊȅ ƴŀŘŀƧŜ ǎƛť ƴŀ ǇŜƱƴƻƳƻŎƴƛƪŀ ǿ 
ƳƽǿƛŜƴƛǳ όǿ ƭƛǘŜǊŀǘǳǊȊŜ !ŀǊƻƴ ōȅǿŀƱ ƴŀȊȅǿŀƴȅ ǳǎǘŀƳƛ aƻƧȍŜǎȊŀύ  
-/ȊȅƴƴƻǏŎƛ !ŀǊƻƴŀ ς ƱŊŎȊƴƛŜ Ȋ ŎƘƽǊŜƳ ǇƻŘǘǊȊȅƳȅǿŀƱ ǊťŎŜ aƻƧȍŜǎȊŀ ǇƻŘŎȊŀǎ ǿŀƭƪƛ Ȋ !ƳŀƭŜƪƛǘŀƳƛ ƛ Ƨŀƪƻ ŀǊŎȅƪŀǇƱŀƴ 
ǎƪƱŀŘŀƱ ƻŦƛŀǊȅΦ tƻƳŀƎŀƱ aƻƧȍŜǎȊƻǿƛΦ  
-Zarzuty przeciw Aaronowi:  
Pod naporem niecierpliwego ludu Aaron pozwoƭƛƱ ƴŀ ǿȅƪƻƴŀƴƛŜ ȊƱƻǘŜƎƻ ŎƛŜƭŎŀ ƛ ȊŀŀƪŎŜǇǘƻǿŀƱ ǳŎȊǘť ƻŦƛŀǊƴŊ ǇǊȊȅ 
ǘȅƳ ǇƻǎŊƎǳΦ  
.ƛōƭƛŀ ǿǎǇƻƳƛƴŀ ƻ ƎǊȊŜŎƘǳ  ȊŀȊŘǊƻǏŎƛ !ŀǊƻƴŀ ƛ aƛǊƛŀƳό Ȋŀ ƪŀǊť ƳƛŀƱŀ ǘǊŊŘ- ƴƛŜ Ƴȅƭƛŏ Ȋ ǘǊŊŘȊƛƪƛŜƳύ ǿȊƎƭťŘŜƳ 
aƻƧȍŜǎȊŀΦ tƻŘƻōƴƛŜ Ƨŀƪ aƻƧȍŜǎȊ ȊǿŊǘǇƛƱΣ Ȋŀ ƪŀǊť ΣƧŀƪ ǇǊȊŜǿŀȍŀƧŊŎŀ ǿƛťƪǎȊƻǏŏ LȊǊŀŜƭƛǘƽǿΣ ƴƛŜ ǿǎȊŜŘƱ Řƻ ½ƛŜƳƛ 
hōƛŜŎŀƴŜƧΦ ¢ǊŀŘȅŎƧŀ ƳƽǿƛΣ ȍŜ ȊƻǎǘŀƱ ǇƻŎƘƻǿŀƴȅ ƴŀ ƎƽǊȊŜ IƻǊΦ 

tƻȊƴŀǿŀƴƛŜ .ƻƎŀ ƻŘƪǊȅǿŀ ǘŀƧŜƳƴƛŎŜ ƳƛƱƻǏŎƛΦ Tdm 4   
α¢Ŝƴ ƪǘƻ ƻŘǊȊǳŎŀ .ƻƎŀ ƻŘǊȊǳŎŀ ƧŜƎƻ ƪŀǊȅƪŀǘǳǊťέ 

¶ .ƽƎ Ƨŀƪƻ ƪƻǎƳƛŎȊƴȅ ŎƘƱƻǇƛŜŎ ƴŀ ǇƻǎȅƱƪƛ 

¶ .ƽƎ Ƨŀƪƻ .ƻȊƛƴƪŀ 

¶ MarkƛȊ ŘŜ .ƽƎ 

¶ .ƽƎ-ojciec chrzestny 

¶ .ƽƎ-ƎŜƴŜǊŀƱ 

¶ .ƽƎ-ǏƳƛŜŎƛŀǊȊ 

¶ .ƽƎ-macho 



Biuletyn Rodziny Rodzin nr 8 (160) Październik 2016     www.rodzinarodzin.pl  Strona 22 
 

¶ .ƽƎ-polityk 

¶ .ƽƎ-Mama Natura 

¶ .ƽƎ-Mistrz Ceremonii  

¶ .ƽƎ ǇƻōƻȍƴƻǏŎƛ ς ƧŜȍŜƭƛ ŎƻǏ Ƴŀ ōȅŏ ǳǊƻŎȊȅǏŎƛŜ ǘƻ ƭǳŘȊƛŜ ǊƻōƛŊ ǘƻ ƎƱƻǏƴƛŜƧΣ ōŀǊŘȊƛŜƧ ǿȅƴƛƻǎƱŜΣ ǳȊŜǿƴťǘǊȊƴƛŀƧŊ 
to. 

¶ Jak trwoga to do boga 

¶ .ƽƎ-narkotyk 

¶ .ƽƎΣ ƪǘƽǊȅ ŎƘƻŘȊƛ Ȋŀ ƘƻƴƻǊŜƳ ƛ ƻƧŎȊȅȊƴŊ 

¶ .ƽƎ-ǎťŘȊƛŀ ǿȅƱŊŎȊƴƛŜ ǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿȅ 
bŀ ǇƻŘǎǘŀǿƛŜ ǿǿΦ όƻǊŀȊ tƛǎƳŀ |ǿƛťǘŜƎƻύ Ƴƻȍƴŀ ƻŘƪǊȅŏ ǇǊŀǿŘȊƛǿȅ ƻōǊŀȊ .ƻƎŀΥ 
.ƽƎ ƧŜǎǘ ƳƛƱƻǏŎƛŊ ώмW пΣуōϐΦ {ǘǿƽǊŎŀΣ ƪǘƽǊȅ ǇǊŀƎƴƛŜ ½ōŀǿƛŜƴƛŀ Řƭŀ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘ ƭǳŘȊƛ όŘƭŀ ƪŀȍŘŜƎƻ ŎȊƱowieka). Daje 
ǿƻƭƴƻǏŏΣ ŘȊƛťƪƛ ƪǘƽǊŜƧ ƳƻȍŜƳȅ Dƻ ǿȅōǊŀŏΣ ŀ ǿȅōƛŜǊŀƧŊŎ ƳƻȍŜƳȅ ƪƻǊȊȅǎǘŀŏ ȊŜ Zmartwychwstania, czyli 
ƴƛŜǳǎǘŀƴŜƎƻ ȊǿȅŎƛťȍŀƴƛŀ όǇǊȊŜȊǿȅŎƛťȍŀƴƛŜ ǎǿƻƧŜƧ ƳŀƱƻŘǳǎȊƴƻǏŎƛύΦ  ½ ǿƻƭƴƻǏŎƛŊ ǏŎƛǏƭŜ ǿƛŊȍŜ ǎƛť ƻŘǇƻǿƛŜŘȊƛŀƭƴƻǏŏΣ 
ƪǘƽǊŊ ǿŀǊǘƻ ǇƻƱŊŎȊȅŏ Ȋ ŘŀǊŜƳ ȊŀǳŦŀƴƛŀ ǿ .ƻȍŜ ƳƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŜΦ DŘȅ ƧŜŘƴŀƪ ŎȊƱƻǿƛŜƪ ƴŀŘǳȍȅǿŀƧŊ ǿƻƭƴƻǏŎƛ ƻŘǊȊǳŎƛ 
.ƻƎŀ ȊŀǿǎȊŜ όǇƻ ǎǇŜƱƴƛŜƴƛǳ ǿŀǊǳƴƪƽǿ ƴŀǿǊƽŎŜƴƛŀύ ƻǘǊȊȅƳǳƧŜ ƴƻǿŊ ǎȊŀƴǎť ǎƪƛŜǊƻǿŀƴŊ ȊŀǿǎȊŜ Řƻ ƴƛŜƎƻΦ 
 
 

Tdm ς р ²ǘƻǊƪƻǿŜ ǎǇƻǘƪŀƴƛŀ Řƭŀ ƳťȍŎȊȅȊƴ όнтΦлфΦнлмсǊΦύ 
αh ǏǿƛŜŎƛŜ ŘǳŎƘƽǿέ ŘǳŎƘȅ ŘƻōǊŜ ƛ ŘǳŎƘȅ ȊƱŜ 

 
1. LǎǘƴƛŜƴƛŜ ŘǳŎƘƽǿ 

- 5ǳŎƘŜƳ ƧŜǎǘ .ƽƎΦ tƻŘƻōƛŜƵǎǘǿƻ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ Řƻ .ƻƎŀ ǇƻƭŜƎŀ ƴŀ ǘȅƳΣ ȍŜ ŎȊƱƻǿƛŜƪ ƧŜǎǘ ǿƻƭƴȅΦ 
- .ƽƎ ǎǘǿƻǊȊȅƱ !ƴƛƻƱȅΦ !ƴƛƻƱȅ ǎŊ ǿƛŜŎȊƴŜ όƳŀƧŊ ǇƻŎȊŊǘŜƪΣ ŀƭŜ ƴƛŜ ƳŀƧŊ ƪƻƵŎŀύΦ !ƴƛƻƱȅ ƴƛŜ ƳŀƧŊŎ 
ƻƎǊŀƴƛŎȊŜƴƛŀ ŎƛŜƭŜǎƴŜƎƻ ƛ ƳŀƧŊŎ ǿƻƭƴŊ ǿƻƭť ǇƻŘƧťƭƛ ŘŜŎȅȊƧť όȊŀ .ƻƎƛŜƳ ƭǳō ǇǊȊŜŎƛǿύ  
jednokrotnie. 
 

2. 5ǳŎƘȅ ȊƱŜ ƛ ŘƻōǊŜ ό.ƛōƭƛŀ ƛ ƴƛŜ ǘȅƭƪƻύ 
- 5ȊƛŀƱŀƴƛŜ ŀƴƛƻƱŀ ȊƳƛŜƴƛŀ ǎƛť ǿǊŀȊ Ȋ ǿƛŜƪƛŜƳ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀΣ ŎƘƻŘȊƛ ƻ ƭǳŘȊƪŊ ǏǿƛŀŘƻƳƻǏŏΦ 
- aƻŘƭƛǘǿŀ Řƻ !ƴƛƻƱŀ {ǘǊƽȍŀ ƴƛŜ ƪƻƴƛŜŎȊƴƛŜ Ǉƻǿƛƴƴŀ ōȅƱ αŦƻǊƳǳƱƪŊέΦ  
- aƻŘƭƛŏ ǎƛť ƳƻȍŜƳȅ ǘŀƪȍŜ Řƻ !ƴƛƻƱƽǿ {ǘǊƽȍƽǿ ƛƴƴȅŎƘ ƻǎƽōΦ 
- tƻǿƛƴƴƛǏƳȅ ǎƛť !ƴƛƻƱƻƳ αǇǊȊȅǇƻƳƛƴŀŏέΣ ƳƻŘƭƛǘǿŀ Řƻ !ƴƛƻƱƽǿ ƧŜǎǘ ōŀǊŘȊƻ ǿŀȍƴŀΦ 
- bŀƧǿƛťŎŜƧ .ƛōƭƛŀ Ƴƽǿƛ ƻ !ƴƛƻƱŀŎƘ Ƴƽǿƛ ǿ ƪǎƛťŘȊŜ ¢ƻōƛŀǎȊŀΦ 
 
- ½ƱŜ ŘǳŎƘȅ ƴŀ ǇŜǿƴƻ ǇƻȊōŀǿƛƻƴŜ ǎŊ ƳƛƱƻǏŎƛ όƴŀ ǿƱŀǎƴŜ ȍȅŎȊŜƴƛŜύΣ ƧŜŘƴŀƪ ǿ ǇƻȊƻǎǘŀƱȅŎƘ ŎŜŎƘŀŎƘ ǎŊ 
ǇƻǊƽǿƴȅǿŀƭƴŜ Ȋ !ƴƛƻƱŀƳƛΦ 
- ǿ ǎǇƻǎƽō ǎǇǊȅǘƴƛŜƧǎȊȅ ƻŘ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀ ǎŊ ǿ ǎǘŀƴƛŜ ȊƴŀƭŜȋŏ ǎȊŎȊŜƭƛƴť ǿ ȍȅŎƛǳ ŎȊƱƻǿƛŜƪŀΣ ŀōȅ ƳƽŎ ǎƛť 
ȊŀƎƴƛŜȋŘȊƛŏΦ 
- ƪƭŀǎȅŦƛƪŀŎƧŊ ŘŜƳƻƴƽǿ ȊŀƧŊƱ ǎƛť ǎȊŎȊŜƎƽƭƴƛŜ 9ǿŀƎǊƛǳǎȊ Ȋ tƻƴǘǳΦ 
http://www.opoka.org.pl/biblioteka/T/TS/osiem_demonow.html 
 

3. Inne 
- ² ȍȅŎƛǳ ƛ ǿ .ƛōƭƛƛ ƛǎǘƴƛŜƧŊ ǏǿƛŀŘŜŎǘǿŀ ƻǎƽōΣ ƪǘƽǊŜ ŘƻǏǿƛŀŘŎȊŀƱȅ ƻōŜŎƴƻǏŎƛ ŘǳŎƘƻǿŜƧ ƪƻƎƻǏ ƛƴƴŜƎƻΦ 
- bŀƧŎȊťǏŎƛŜƧ ǎŊ ǘƻ ƻǎƻōȅΣ ƪǘƽǊŜ ǇǊƻǎȊŊ ƻ ƳƻŘƭƛǘǿťΣ ƪǘƽǊŀ ǿȅōŀǿƛƱŀōȅ ƛŎƘ Ȋ ŎȊȅǏŏŎŀΦ 
 

4. Relacje z duchami 
- ½ŀǊƽǿƴƻ ŘƻōǊŜ ŘǳŎƘȅ ƪƻǊȊȅǎǘŀƧŊ Ȋ ƪŀȍŘŜƧ ƻƪŀȊƧƛΣ ŀōȅ ƴŀǎ ǇǊȊȅōƭƛȍȅŏ Řƻ .ƻƎŀΣ Ƨŀƪ ƛ ȊƱŜΣ ŀōȅ ƴŀǎ ƻŘ bƛŜƎƻ 
ƻŘŎƛŊƎƴŊŏΦ 
- {Ǉƻǎƻōȅ ƻǘǿƛŜǊŀƴƛŀ ǎǿŜƎƻ ȍȅŎƛŀ ƴŀ ŘȊƛŀƱŀƴƛŜ ƴŀ ŘȊƛŀƱŀƴƛŜ ŘƻōǊȅŎƘ ŘǳŎƘƽǿΥ ȍȅŎƛŜ ǎŀƪǊŀƳŜƴǘŀƭƴŜΣ ŎȊȅǘŀƴƛŜ 
.ƛōƭƛƛΣ ƳƻŘƭƛǘǿŀΣ ǿȅǇǊŀŎƻǿȅǿŀƴƛŜ ŎƴƽǘΣ ŎȊȅƴƛŜƴƛŜ ŘƻōǊŀΦ 
bƛŜǎǘŜǘȅ ǎŊ ǊƽǿƴƛŜȍ ƭǳŘȊƛŜΣ ƪǘƽǊȊȅ ǇǊȊŜȊ ǎǿƻƧŜ ǇƻǎǘťǇƻǿŀƴƛŜ όŎȊťǎǘƻ ƴƛŜǏǿƛŀŘƻƳŜύ ȊŀǇǊŀǎȊŀƧŊ ȊƱŜ ŘǳŎƘȅΥ 
½ȅŎƛŜ ǿ ƎǊȊŜŎƘǳ ǏƳƛŜǊǘŜƭƴȅƳΣ ŘƱǳƎƻǘǊǿŀƱŜ ǘǊǿŀƴƛŜ ǿ ƎǊȊŜŎƘǳ ǇƻǿǎȊŜŘnim, wszelakie praktyki 
okultystyczne, nawet traktowane jako zabawa. 

http://www.opoka.org.pl/biblioteka/T/TS/osiem_demonow.html
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 αbŀǊƽŘ ƴƛŜ ƧŜǎǘ ƴŀ ŘȊƛǏΣ ŀƴƛ ǘŜȍ ƴŀ ƧǳǘǊƻΦ bŀǊƽŘ ƧŜǎǘΣ ŀōȅ ōȅŏ έ.  - tǊȅƳŀǎ ¢ȅǎƛŊŎƭŜŎƛŀ ƪŀǊŘΦ {ǘŜŦŀƴ ²ȅǎȊȅƵǎƪƛ                                                                                                                                              

KALENDARIUM   POLSKIE 

tŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪ нлмс 

5.10.1975 ς ² ǇŀǊŀŦƛƛ |ǿΦ aƛŎƘŀƱŀ ƛ |ǿΦ CƭƻǊƛŀƴŀ όŘȊƛǎƛŜƧǎȊŀ YŀǘŜŘǊŀ 5ƛŜŎŜȊƧƛ ²ŀǊǎȊŀǿǎƪƻ ς tǊŀǎƪƛŜƧύ ƻŘōȅǿŀ ǎƛť 
ǇƛŜǊǿǎȊŜ ƴŀōƻȍŜƵǎǘǿƻ Řƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ .ƻȍŜƎƻΦ  
10.10.1980 ς wŜƧŜǎǘǊŀŎƧŀ bƛŜȊŀƭŜȍƴŜƎƻ {ŀƳƻǊȊŊŘƴŜƎƻ ½ǿƛŊȊƪǳ ½ŀǿƻŘƻǿŜƎƻ α{ƻƭƛŘŀǊƴƻǏŏέΦ 
15.10.1943 ς tǊŜȊȅŘŜƴǘ wȊŜŎȊȅǇƻǎǇƻƭƛǘŜƧ ²ƱŀŘȅǎƱŀǿ wŀŎȊƪƛŜǿƛŎȊ όмуур-мфптύ ǿǇǊƻǿŀŘȊŀ ƴŀ ǎȊǘŀƴŘŀǊȅ ƻŘŘȊƛŀƱƽǿ 
tƻƭǎƪƛŎƘ {ƛƱ ½ōǊƻƧƴȅŎƘ ŘŜǿƛȊť ²ƻƧǎƪŀ tƻƭǎƪƛŜƎƻ α.ƽƎΣ IƻƴƻǊ ƛ hƧŎȊȅȊƴŀέΦ 
16.10.1384 ς bŀ ²ŀǿŜƭǳ ƻŘōȅǿŀ ǎƛť ƪƻǊƻƴŀŎƧŀ WŀŘǿƛƎƛ !ƴŘŜƎŀǿŜƵǎƪƛŜƧ ό моттп - моффύ ƴŀ ƪǊƽƭŀ tƻƭǎƪƛΦ 
22.10.1978 ς LƴŀǳƎǳǊŀŎƧŀ ǇƻƴǘȅŦƛƪŀǘǳ Wŀƴŀ tŀǿƱŀ LLΦ 
23.10.1978 ς tŀǇƛŜȍ Wŀƴ tŀǿŜƱ LL ƴŀ ǇƛŜǊǿǎȊȅƳ ǎǇƻǘƪŀƴƛǳ Ȋ tƻƭŀƪŀƳƛ ǎǘǿƛŜǊŘȊŀΥ αbƛŜ ōȅƱƻōȅ na Stolicy Piotrowej 
ǘŜƎƻ tŀǇƛŜȍŀ tƻƭŀƪŀΣ ƎŘȅōȅ ƴƛŜ ōȅƱƻ ¢ǿƻƧŜƧ ǿƛŀǊȅΣ YǎƛťȍŜ tǊȅƳŀǎƛŜΣ ƎŘȅōȅ ƴƛŜ ōȅƱƻ WŀǎƴŜƧ DƽǊȅέΦ 
24.10.1989 ς tƻŘŎȊŀǎ ǿŜƧǏŎƛŀ ƴŀ [ƘƻǘǎŜ ƎƛƴƛŜ WŜǊȊȅ YǳƪǳŎȊƪŀ όǳǊΦмфпуύΣ ƘƛƳŀƭŀƛǎǘŀΣ ȊŘƻōȅǿŎŀ όƧŀƪƻ ŘǊǳƎƛ ƴŀ 
ǏǿƛŜŎƛŜ ƛ ǇƛŜǊǿǎȊȅ tƻƭŀƪύ мп ƴŀƧǿȅȍǎȊȅŎƘ ǎȊŎȊȅǘƽǿ ȊƛŜƳƛΦ 
26.10.1956 ς tǊȅƳŀǎ {ǘŜŦŀƴ ²ȅǎȊȅƵǎƪƛ ȊƻǎǘŀƧŜ ǳǿƻƭƴƛƻƴȅ Ǉƻ о ƭŀǘŀŎƘ ƪƻƳǳƴƛǎǘȅŎȊƴŜƎƻ ǿƛťȊƛŜƴƛŀΦ 
30.10.1988 ς YǎΦ ½ŘȊƛǎƱŀǿ  tŜǎȊƪƻǿǎƪƛ  όмфму-нллтύ ƻŘǇǊŀǿƛŀ aǎȊť ǏǿƛťǘŊ ǇƻŘ YǊȊȅȍŜƳ YŀǘȅƵǎƪƛƳ ƛ ǇǊȊȅǊȊŜƪŀ, ƛȍ  
αƴƛŜ ǎǇƻŎȊƴƛŜΣ ŘƻǇƽƪƛ ǿ ǘȅƳ ƳƛŜƧǎŎǳ ƴƛŜ ǎǘŀƴƛŜ ŎƳŜƴǘŀǊȊ ǿƻƧǎƪƻǿȅ ƻǊŀȊ ǎŀƴƪǘǳŀǊƛǳƳ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ .ƻȍŜƎƻ ƛ aŀǘƪƛ 
.ƻȍŜƧ tƻƧŜŘƴŀƴƛŀέ. 

hǇǊŀŎƻǿŀƱŀ Wƻŀƴƴŀ wƻƳŀǘƻǿǎƪŀ 
Bibliografia                                                                                                                                                                                            
YŀǊŘȅƴŀƱ ²ȅǎȊȅƵǎƪƛΦ .ƛƻƎǊŀŦƛŀ ςEwa Czaczkowska 
Historia Polski ς Grzegorz Kucharczyk 
Rycerski Kalendarz Patriotyczny  966-2016 
 

    ½ŀǇǊƻǎȊŜƴƛŜ ƴŀ рф tƛŜƭƎǊȊȅƳƪť wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴ ƴŀ WŀǎƴŊ DƽǊť 
8-ф ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀ нлмс 

¢ŜƳŀǘ ǇƛŜƭƎǊȊȅƳƪƛΥ aƛƱƻǏŏ aƛƱƻǎƛŜǊƴŀ ƛ ǎǇǊŀǿƛŜŘƭƛǿƻǏŏ ǎǇƻƱŜŎȊƴŀ 
 

Program: 
у ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀΣ ǎƻōƻǘŀ 
14.00 aǎȊŀ |ǿΦ ǊƻȊǇƻŎȊȅƴŀƧŊŎŀ ǇƛŜƭƎǊȊȅƳƪť wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴ   

ǿ YŀǇƭƛŎȅ WŀǎƴƻƎƽǊǎƪƛŜƧ  
ƻƪΦ мрΦлл  YƻǊƻƴƪŀ Řƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ .ƻȍŜƎƻ ǇǊȊȅ ǇƻƳƴƛƪǳ {ǘŜŦŀƴŀ YŀǊŘȅƴŀƱŀ ²ȅǎȊȅƵǎƪƛŜƎƻ - Ǉƻ ȊŀƪƻƵŎȊŜƴƛǳ aǎȊȅ 

|ǿƛťǘŜƧ  
18.00 5ǊƻƎŀ YǊȊȅȍƻǿŀ ƴŀ ²ŀƱŀŎƘ WŀǎƴƻƎƽǊǎƪƛŎƘ όwwύ 
21.00 !ǇŜƭ WŀǎƴƻƎƽǊǎƪƛ,  
21.30 /ȊǳǿŀƴƛŜ ǿƛŜŎȊƻǊƴŜ όǿ ǘȅƳ wƽȍŀƴƛŜŎ Wǳōƛƭŀǘƽǿ wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴύ  
23.45 tǊȊȅƎƻǘƻǿŀƴƛŜ Řƻ aǎȊȅ |ǿƛťǘŜƧ 
24.00 aǎȊŀ |ǿƛťǘŀ ǿ YŀǇƭƛŎȅ WŀǎƴƻƎƽǊǎƪƛŜƧ ǿǊŀȊ Ȋ !ƪǘŜƳ hŘŘŀƴƛŀ wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴ aŀǘŎŜ .ƻȍŜƧ  
ok.1.30 Czuwanie nocne (c.d.) 
4.30 ½ŀƪƻƵŎȊŜƴƛŜ ŎȊǳǿŀƴƛŀ 
ф ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀΣ ƴƛŜŘȊƛŜƭŀ 
09.30 aǎȊŀ |ǿΦ wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴ ǿ YŀǇƭƛŎȅ WŀǎƴƻƎƽǊǎƪƛŜƧ  
11.00 ς 12.30 Konferencja (w sali Ojca Kordeckiego)  
12.45 Modlitwa ƴŀ ȊŀƪƻƵŎȊŜƴƛŜ ǇƛŜƭƎǊȊȅƳƪƛ ǇǊȊȅ ǇƻƳƴƛƪǳ {ǘŜŦŀƴŀ YŀǊŘȅƴŀƱŀ ²ȅǎȊȅƵǎƪƛŜƎƻ  
14.00 tǊȊŜƧŀȊŘ Řƻ 5ƻƭƛƴȅ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ ς nawiedzenie sanktuarium i YƻǊƻƴƪŀ Řƻ .ƻȍŜƎƻ aƛƱƻǎƛŜǊŘȊƛŀ 
 

tƻ ƻŘƴƻǿť ŘǳŎƘŀΣ ǇƻƪǊȊŜǇƛŜƴƛŜ ǎŜǊŎ ƛ ǎƛƱȅ ŦƛȊȅŎȊne 
 ƎŘȊƛŜȍΣ Ƨŀƪ ƴƛŜ Řƻ aŀǘƪƛΗ 

WŜŘȋƳȅ ǿƛťŎ  ǿǎȊȅǎŎȅ Ȋ ǊŀŘƻǏŎƛŊ Η 
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Zapraszamy - !ŘƳƛƴƛǎǘǊŀǘƻǊȊȅΥ  {ȊȅƳƻƴ [ƛǇƛŜŎƪƛΣ 5ƻǊƻǘŀ ƛ WƽȊŜŦ ¢ƻƳŎȊŀƪƻǿƛŜ 
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Od redakcji: tǊŀƎƴƛŜƳȅΣ ŀōȅ α.ƛǳƭŜǘȅƴ wƻŘȊƛƴȅ wƻŘȊƛƴέ ōȅƱ ǘŀƪȍŜ ƱŊŎȊƴƛƪƛŜƳ ƳƛťŘzy naszymi grupami i  rodzinami, 
ŀōȅǏƳȅ ȍȅƭƛ ǿǎǇƽƭƴƻǘŊΦ /ƘŎƛŜƭƛōȅǏƳȅ ƛƴŦƻǊƳƻǿŀŏ ƻ ȍȅŎƛǳ ƛ ǇǊŀŎȅ ǿ ƴŀǎȊȅŎƘ ƎǊǳǇŀŎƘΣ ǿȅƳƛŜƴƛŀŏ ŘƻǏǿƛŀŘŎȊŜƴƛŀ 
ǿȅƴƛƪŀƧŊŎŜ Ȋ  ŎƻƳƛŜǎƛťŎȊƴȅŎƘ ǎǇƻǘƪŀƵΦ  
 

TERMINY STAĞE 
spotkaŒ na Ğazienkowskiej: 

wtorki 
       godz. 18.00 w sali Kard. WyszyŒskiego 
spotkania dla mğodzieŨy gimnazjalnej i licealnej  
ks. Zbigniew KapğaŒski Tel. 22 625 31 10 

       wtorki I i III godz.  20.00 -  Spotkania grupy M.B. 
Niepokalanej na Ğazienkowskiej  
       wtorek II i IV godz.20.30 spotkania dla mňŨczyzn 
ĂTeologia dla mňŨczyznò ks. Zbigniew KapğaŒski 
Ŝrody   
       godz.17.00 Adoracja NajŜwiňtszego Sakramentu 
       godz. 18.00 Msza świňta, naboŨeŒstwo do MB 
NieustajŃcej Pomocy 
 
piŃtki II i IV  
       godz. 19.30 spotkania grupy Ŝw. J·zefa 
Kontakt: ElŨbieta Nitka 504 121 159 
piŃtki III 
 godz. 19.00 spotkania grupy Ŝw. Feliksa 
Kontakt: Krzysztof i Anna Broniatowscy 604 984 754 
pierwsze soboty 
       godz. 10.00 Msza Ŝw.  ï spotkanie Opiekun·w  
kontakt K. Broniatowski 796 626 362  
 
III niedziela miesiŃca  
      godz.16.00 ï Msza Ŝw. 
 spotkanie grupy im. Marii Wantowskiej 

Kontakt: Beata Gadomska 605 079 812 

IV niedziela miesiŃca 
godz.10.00 ï  Msza Ŝw. 
spotkania dzieci  szkoğy podstawowej 
spotkania mğodzieŨy gimnazjum i liceum 

kontakt: Diana Samoraj tel.508 387 649  
mail: diansam@wp.pl 

       spotkania rodzic·w tych dzieci  i spotkanie 
grupy M.B. Wychowawczyni 
kontakt: Katarzyna i Michağ 501 155 952 
       Grupa Mğodych MağŨeŒstw Matki BoŨej 
Niepokalanej ï zapraszamy teŨ z mağymi dzieĺmi.  
Kontakt: Nell i Wojtek:  603 226 406 
 

 

SPOTKANIA 
OKOLICZNOśCIOWE:  

 

8, 9 paŦdziernika 59 pielgrzymka na JasnŃ 

G·rň program str. 23 

2-30 listopada Msze Ŝw. zbiorowe za zmarğych, 

  dni powszednie: Ŝrody  godz. 18.00,  

IV niedziela godz. 10.00 

19-20 listopada ĂOjcowiznaò,  

 Sobota 15.00 - 20.00,  

 Niedziela 10.00 - 14.00 

 

Poradnia  Rodzinna Rodziny  Rodzin.   

Siedziba:  ul. Ğazienkowska 14 w Warszawie na   

I piňtrze w pawilonie od strony parkingu przy 

Torwarze, pierwsze wejŜcie. 

 

Kierownik Poradni  ï mgr Romualda  

Korzeniowska -   tel. 600 248 887 

W Poradni przyjmujŃ: 

BoŨena Pustoğa               - tel. 691 737 052 

ElŨbieta Wiewi·rkowska  - tel. 793 225 444 

Katarzyna Sosnowska     -  tel. 884 798 574 

 

Opieka duszpasterska  ï  

ks. Zbigniew KapğaŒski 

 

Informacje na www.rodzinarodzin.pl 

i na tablicy ogğoszeŒ w OŜrodku RR 

 

Serdecznie zapraszamy! 

OśRODEK RODZINY RODZIN 
ul. Ğazienkowska 14, 00-449 Warszawa 

ZarzŃd Rodzina Rodzin 
zarzad@rodzinarodzin.pl 
 
Ks. Zbigniew KapğaŒski 
ul. Ğazienkowska 14, 00-449 Warszawa Tel. 22 625 31 10 

 

BIULETYN RODZINY RODZIN  
Redakcja: Grupa Ŝw. J·zefa  
ElŨbieta Nitka: enitka@op.pl  
 Mağgorzata Kowalik: Tel. 602 616 732 
malgorzatakowalik2@gmail.com 

 
Redakcja zastrzega sobie prawo do skracania 
artykuğ·w oraz zmiany tytuğ·w nadesğanych tekst·w. 
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